
نماینده مردم زرند و کوهبنان در مجلس شورای اسلامی:

انتقال آب به زرند 
 به اعتبار زیادی نیاز دارد
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 احتمال خاموشی ماینرهای مجاز
سخنگوی صنعت برق: »دستگاه های مجاز استخراج رمز ارز در زمان اوج مصرف برق، در صورت بروز 

 محدودیت، با اعلام دیسپاچینگ ملی از شبکه خارج می شوند.«

معافیت مالیاتی صنعتگران 
صنایع دستی استان کرمان 
 با تکمیل اظهارنامه مالیاتی

 معاون برنامه ریزی و مدیریت منابع وزارت راه و شهرسازی:

مطالعات طرح راه و آهن جیرفت
 جهت مطرح شدن در کارگروه وزارت 

 راه و شهرسازی در حال انجام است

پوشش ۹۵ درصدی 
اینترنت در روستاهای 

 کشور تا پایان ۱۴۰۱
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اجرای طرح شبکه 
هم یاران مردمی 
 در جنوب کرمان

 همزمان با دهه کرامت؛

تکمیل محور جیرفت  
بافت - سیرجان 

 نیازمند اعتبار

معــاون اداره کل 
راهداری جنوب 

کرمان از اجرای طرح شبکه همیاران مردمی 
دولت در بخش راهــداری همزمان با دهه 
کرامت خبــرداد. مجتبی رئیســی معاون 
راهداری اداره کل راهــداری و حمل و نقل 
جاده ای جنوب اســتان کرمان با اشاره به 
تبعات مثبت این طــرح  گفت:این اقدام به 
منظور ارتقای کیفیت و افزایش سرعت ارائه 
خدمات راهداری و اولویت دهی به نیازهای 
ضروری تامین ایمنی راه ها و با هدف افزایش 
رضایتمندی کاربران جاده ای و تحقق سیاست 
حکمرانی و نظارت مردمی در پیشبرد اهداف 

دولت سیزدهم به مرحله اجرا در می آید.

مشاور وزیر ارتباطات در توسعه 
ارتباطات و فنــاوری اطلاعات 

گفت: اگر اعتبارات مورد نیاز در اختیــار ما قرار بگیرد، 
تا پایان ســال می توانیم قول اتصال ۹۵ درصدی تمام 
 روستاهای کشــور به شــبکه ملی اطلاعات را بدهیم.
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میراث فرهنگـی،  اداره کل  صنایع دسـتی  معـاون 
گردشـگری و صنایع دسـتی اسـتان کرمـان گفـت: 

»صنعتگـران و تولید کننـدگان صنایع دسـتی ایـن اسـتان بـا تکمیـل اظهارنامـه 
 مالیاتـی تـا پایـان خردادمـاه ۱۴۰۱، از معافیـت مالیاتـی بهره منـد شـوند.«
کاظم حسـین زاده اظهـار کرد:»صنعتگران و تولیدکنندگان صنایع دسـتی کـه دارای 
مجـوز فعالیـت از معاونت صنایع دسـتی اسـتان کرمان هسـتند بایـد تا پایـان خرداد 
۱۴۰۱ بـرای بهره منـدی از معافیت مالیاتـی مـاده ۱۴۲ قانون مالیات های مسـتقیم، 
نسـبت به تکمیل فـرم اظهارنامـه مالیاتـی در سـامانه سـازمان امورمالیاتی کشـور به 

آدرس tax.gov.ir اقـدام کننـد.«

معاون برنامه ریزی و مدیریت منابع وزارت راه 
و شهرسازی در حاشیه بازدید از پروژه های در 

حال تکمیل حوزه راه و شهرسازی در سخنانی اظهار داشت: سفر به 
جنوب کرمان  در راستای تاکید زیاد رئیس جمهور بر رسیدگی به 
مناطق کم برخوردار انجام گرفته است تا ضمن بازدید از پروژه ها 
گزارش دقیقی از وضعیت منطقه در این حوزه برای تدوین مصوبات 

برنامه سفر ریاست جمهوری به جنوب کرمان ارایه شود

صفحه 8 را 
بخوانید صفحه  8  را 

بخوانید

ردپای دلالان و کارخانجات چیپس و خلال ردپای دلالان و کارخانجات چیپس و خلال 
 در ماجرای گرانی سیب زمینی در ماجرای گرانی سیب زمینی

دوچرخه سواران کرمانی از گلزار شهیدسلیمانی بازی برزیل با مرگ!
تا مرقد امام )ره( رکاب  می زنند

فرونشست ساختمان بازار ستاره از شایعات مجازی تا واقعیت؛
نگرانی شهروندان از تکرار حادثه متروپل در کرمان

یران است.  ه فوتبال در ا خوزستان خاستگا
یک قرن پیش بود که کارگران ایرانی شرکت 
نگلیسی  ا مسترهای  ز  ا ا  ر فوتبال  نفت، 
بیت داشت  آموختند. فوتبالی که آنقدر جذا
تا از نان شب هم واجب تر شود. برای مردمی 

که روی گنج، گرسنگی را هم بلد بودند! 
ما  ن رفت ا یرا ن به همه ی ا دا با ز آ فوتبال ا
ی  برا نی ها  ا خوزستا ر ره ی اصیل اش  عصا
ز کوچه های خاکی  شتند. ا خودشان نگه دا
ری ها و قاسمپورها  ن دهدا دا با و شرجی آ
دران مظلومی و تهامی و  و برزگری ها و برا
خضیراوی آمدند که هر کدام شان روی یک 
کف دست زمین، ده نفر را دریبل می زدند! 
هن  ن بعدترها پیرا یرا یلی های فوتبال ا برز
دِ  نتخاب کردند تا خودِ خو ا هم ا برزیل ر
برزیل باشند.  تازه جوک هم  ساختند که اول 

آبادان بوده بعد برزیل ازش جدا شده!
خوردن  گل  ن،  دا با آ فوتبال  فرهنگ  در 
هضم اش ساده تر از دریبل خوردن است و در 
کوچه دریبل که خوردی تا چند روز پکری، 

تا چند روز سرت را بالا نمی گیری! 
در فوتبال برزیلی آبادان، کسی ضد فوتبال 
نیست.  بلد  تقلب  و  تمارض  نیست.  بلد 
فوتبال شان هم به صداقت و صراحت لهجه ی 
جنوبی شان است و اگر خواستی دریبل شان 
ید ضدفوتبال  بزنی، شکست شان بدهی با

بلد باشی!
ز هیچ کس به  ریخش ا ن در طول تا دا با آ
ندازه ی مرگ دریبل نخورده است! به هیچ  ا
کس به اندازه ی مرگ بازی را واگذار نکرده 
است. آن هم نه در نبرد رو در رو نه در نبرد 
رکس  سینما  فاجعه ی  در  ر  با یک  بر!  ا بر
له شد.  نده سوخت، جزغا ز نده  ز ن،  دا با آ
ر در هجوم وحشی دشمن سپر بلای  یک با

ایران شد.
نش  ا و ن در جنگ دریبلی خورد که تا دا با آ
دنیایی شهید بود و آوارگی و ویرانه هایی که 
هنوز بر چهره ی آبادان و خرمشهر خودنمایی 

می کند.  
حالا این بار، گل به خودی بود که کمر این 
تیم خوش نقش را خم کرد. مترو پل قرار بود 

نماد آبادان بعد از جنگ باشد
نم کاری،  ن! ولی با ندا بادا . نماد توجه به آ
غدیده ی  دا سیمای  در  شیون  شروع  شد 
یران. تا این  ز آبادان تا نقطه نقطه ی ا وطن ا
ا ببرد  م، بغضت ر روزها نوای سنج و دما
ن. به  دا با نجام مردم آ ری بی سرا به سوگوا
یی که مصیبت مردمانش  محرم حسینیه ها
ز هیچ کس به  ن ا دا با . آ ورد ا تاب نمی آ ر
ندازه ی مرگ دریبل نخورده است! آبادان  ا
به هیچ کس به اندازه ی مرگ بازی را واگذار 

نکرده است!

ــتان  ــات اســلامی اس ــی تبلیغ ــس شــورای هماهنگ ریی
کرمــان بــه برنامه هــای آییــن بزرگداشــت ارتحــال 
امــام )ره( در ایــن اســتان اشــاره کــرد و گفــت: دوچرخــه 
ــر ســپهبد  ــت مطه ــام از ترب ــن ای ــی در ای ســواران کرمان
شــهید ســلیمانی تــا مرقــد امــام خمینــی )ره( رکاب زنی 

ــرد. ــد ک خواهن
ــعاع در  ــم ش ــین انج ــا، حس ــگار ایرن ــزارش خبرن ــه گ ب
ــام  ــای ای ــریح برنامه ه ــور تش ــه منظ ــری ب ــت خب نشس
ارتحــال ملکوتــی بنیــان گــذار جمهــوری اســلامی ایران 
افــزود: کمیته هــای فرهنگــی، تبلیغاتــی و فضاســازی در 
راســتای برگــزاری ایــن برنامــه هــا تشــکیل شــده اســت.

وی از برگــزاری آییــن بزرگداشــت ارتحــال امــام خمینی 
)ره( در حســینیه ثــارالله بــا حضــور حجــت الاســلام آقــا 
تهرانــی بــه عنــوان برنامــه محــوری ایــن ایــام نــام بــرده 
و اظهــار داشــت: مراســم مختلفــی در ایــام ارتحــال امــام 
ــزار  ــه برگ ــان طراحــی شــده ک در مســاجد اســتان کرم

ــی شــود. م
ــات اســلامی اســتان  ــی تبلیغ ــس شــورای هماهنگ ریی
کرمان از برگزاری مســابقات علمی، فرهنگــی، کتابخوانی 
ــرد:  ــح ک ــاره و تصری ــام اش ــاد ام ــام و ی ــه ن ــی ب و ورزش
ــراه،  ــان، بزرگ ــام در خیاب ــان ام ــاخت الم ــنهاد س پیش
ــای  ــه ه ــه برنام ــان از جمل ــام کرم مســجد و مدرســه ام
ــی )ره(  ــام خمین ــت ام ــام رحل ــده در ای ــی ش ــش بین پی

اســت. 
وی بــا بیــان اینکــه محافــل قرآنــی، ویــژه برنامــه 
دعای ندبــه در مســجد صاحــب الزمــان )عــج(، برگــزاری 
آییــن تعزیــه، برگــزاری مســابقه کلیــپ یــک دقیقــه ای، 
ــه  ــز از دیگــر برنام ــوا نی ــد محت نمایشــگاه عکــس و تولی
های ایــام ارتحــال ملکوتــی امــام خمینــی )ره( در کرمان 

ــت. اس
رهبر معظم انقلاب اسلامی با شجاعت توانستند 

امور انقلاب را پیش ببرند 
ــتان   ــات اســلامی اس ــی تبلیغ ــس شــورای هماهنگ ریی
کرمــان بــا اشــاره بــه آغــاز زعامــت رهبــر معظــم انقلاب 
اســلامی بعد از ارتحــال امــام خمینــی )ره( گفــت: معظم 
لــه بــا شــجاعت و بــا وجــود ســنگ انــدازی، فتنــه هــای 
ــور  ــد ام ــته ان ــو توانس ــات س ــی و تبلیغ ــی و خارج داخل
ــش  ــن پی ــکل ممک ــن ش ــه بهتری ــلامی را ب ــلاب اس انق

ــد. ببرن
 وی بــا اشــاره بــه قیــام خونیــن ۱۵ خــرداد و آغــاز حرکت 
ــوری  ــذار جمه ــان گ ــزود: بنی ــام  اف ــن قی ــلاب از ای انق
اســلامی ایــران فرمــود، ۱۵ خــرداد را برای همیشــه عزای 

عمومــی اعــلام مــی کنــم. 

وی ادامــه داد: امیدواریــم بتوانیــم در مســیر، راه، آرمان ها 
و ارزش هــای امــام راحــل )ره( گام برداریم.

آحــاد مختلــف جامعــه بــرای معرفــی امــام راحــل دور از  
مســائل حزبــی و جناحــی تــلاش کننــد 

انجــم شــعاع تاکیــد کــرد: اصحــاب رســانه، مســئولان، 
هنرمنــدان و آحــاد مختلــف جامعــه بــرای معرفــی 
ــه دور از  ــی )ره( ب ــام خمین ــای ام ــان ه ــخصیت و آرم ش

ــد. ــلاش کنن ــی ت ــی و جناح ــائل حزب مس
ــات اســلامی اســتان  ــی تبلیغ ــس شــورای هماهنگ ریی
کرمان گفــت: بایــد بــا نــگاه دینــی و ارزشــی در راســتای 
معرفــی شــخصیت و آرمان هــای بنیــان گــذار جمهوری 

اســلامی ایــران حرکــت کــرد.
امام از کشوری سرسپرده ملتی واحده ساخت 

انجــم شــعاع ادامــه داد: امــام از نظــر شــخصیتی در بیــن 
رهبــران جهــان و علمــای بعــد از غیبــت شــخصیتی کم 
نظیــر و اســتثنایی و اســطوره ای اســت لــذا امام توانســت 
از کشــوری سرســپرده امتــی واحــده بســازد و بزرگتریــن 
انقــلاب قــرن را ایجــاد کــرد و محبوبیــت و جایگاهــی والا 

ــه دســت آورد. ب
ــه کشــور  ــدو ورود ب ــام ب ــی از ام ــه اســتقبال میلیون وی ب
اشــاره و تصریــح کــرد: همچنیــن صدهــا هــزار نفــر جان 

ــد. خــود را در راه آرمــان هــای امــام اهــدا کردن
وی ادامــه داد: ملت آنچــه در توان داشــتند هزینــه کردند 

تــا راه و منــش امــام بمانــد و ادامه پیــدا کند.
ــتان  ــات اســلامی اس ــی تبلیغ ــس شــورای هماهنگ ریی
کرمــان گفــت: تمــام ســعی امــام بــر ایــن بــود کــه عمل 
و رفتــارش بــرای رضــای خــدا باشــد و بــا نــام و یــاد خــدا 

ــرد. کارهــا را پیــش مــی ب
وی تاکیــد کــرد: اخــلاص امــام موجــب شــوکت و 
محبوبیــت ایشــان در بین مردم ایــران و مســلمانان جهان 
شــد. انجــم شــعاع از قاطعیــت و ســازش ناپذیــری امــام 
ــه عنــوان ســایر ویژگــی هــای اخلاقــی امــام خمینــی  ب
اشــاره کــرد و گفــت: وی اهــل ســازش و مصامحــه نبــود 
و صلابــت، شــجاعت، ســاده زیســتی، دشــمن شناســی و 

ــود. ــام ب ــر ام ــات دیگ ــردم داری از خصوصی م
وی افــزود: یکــی از ویژگــی هــای امــام ایــن بــود کــه بــه 
ــردم در  ــور م ــر حض ــی داد و ب ــادی م ــت زی ــردم اهمی م

صحنــه هــای مختلــف نظــام تاکیــد داشــتند.
ــات اســلامی اســتان  ــی تبلیغ ــس شــورای هماهنگ ریی
کرمــان گفــت: بســیاری از مشــکلات امــروز جامعــه ما به 
دلیل فاصلــه گرفتــن از راه و آرمان امــام راحل اســت و اگر 
بــه ســیره و ســلوک امــام عمــل مــی کردیــم بســیاری از 

مشــکلات جامعــه امــروز حــل مــی شــد.

ــه  ــه ب ــهروندان باتوج ــی ش ــع نگران ــرای رف ب
ــتاره  ــازار س ــروژه ب ــچ نقشــه ای از پ ــه هی اینک
کرمــان ثبــت ســازمان نظــام مهندســی نشــده 
اســت؛ شــهرداری بایــد هرچــه ســریعتر 
نقشــه های ســاختمان را بــرای بررســی بیشــتر 
ــه  ــتانی ب ــه دادس ــی ب ــر نهای ــلام اظهارنظ و اع
ــان  ــاختمان کرم ــی س ــام مهندس ــازمان نظ س

ــد. ــل ده تحوی
بــه گــزارش راه آرمــان؛ طــی روزهــای گذشــته 
مطلبــی بــا عنــوان ناایمــن بــودن بــازار 
ــار  ــا انتش ــه ب ــد ک ــرح ش ــان مط ــتاره کرم س
ــود و  ــی در فضــای مجــازی همــراه ب عکس های
باعــث نگرانــی شــهروندان شــد؛ کــه همزمانــی 
طــرح ایــن موضــوع بــا حادثــه دردنــاک ریزش 
ــدان  ــا را دوچن ــی ه ــادان نگران ــل در آب متروپ

ــرد. ک
ــان  ــاس طوف ــا عب ــوع ب ــی موض ــرای بررس ب
ــاختمان  ــی س ــام مهندس ــازمان نظ ــس س رئی

ــم. ــو کردی ــان گفتگ ــتان کرم اس
وی عنــوان کــرد: به اتفــاق دادســتان، شــهردار 
کرمــان سرپرســت ســازمان آتش نشــانی و 
خدمــات ایمنــی شــهرداری، شــهردار منطقــه 
پنــج کرمــان و تعــدادی از متخصصــان و 
ــم. ــد کردی کارشناســان از پاســاژ ســتاره بازدی

طوفــان افــزود: باتوجــه بــه اینکــه هیــچ 
نقشــه ای از ایــن پــروژه ثبــت ســازمان 

ــهرداری  ــت؛ از ش ــده اس ــی نش ــام مهندس نظ
ــاختمان  ــای س ــه ه ــم نقش ــت کردی درخواس
را هرچــه ســریعتر بــرای بررســی بیشــتر و 
ــه  ــتانی ب ــه دادس ــی ب ــر نهای ــلام اظهارنظ اع

مــا برســانند.
ــاختمان  ــی س ــام مهندس ــازمان نظ ــس س رئی
اســتان کرمــان تشــریح کــرد: مــا نظــر 
مقدماتــی را ظــرف ۴8 ســاعت آینــده بــه 
دادســتان ارســال مــی کنیــم ولــی بــرای 
بررســی دقیــق کــه آیــا پــروژه رانــش و 
نشســت دارد یــا خیــر بایــد نقشــه هــا بررســی 

شــوند.
عبــاس طوفــان بــا تاکیــد بــر اینکــه تشــخیص 
ــد  ــی و بازدی ــی میدان ــا بررس ــازه ب ــت س نشس
ــد  ــرد: بای ــار ک ــود اظه ــر نمیش ــی میس محل
ــه  ــی منطق ــا ســطح آب زیرزمین ــم ت چــاه بزنی
ــز  ــا نی ــای دیواره ــل ترکه بررســی شــود و دلی

ــود. ــخص ش مش
وی ادامــه داد: در رابطــه بــا اعــلام اســامی 
ــورای  ــلاغ ش ــد از اب ــن بع ــاختمانهای ناایم س
مرکــزی بــه اســتان هــا ایــن کار بــا هماهنگــی 
دادســتانی و اداره کل راه و شهرســازی بــه 
عنــوان دســتگاه متولــی کــه نظــارت بــر کلیــه 
ــر عهــده دارد و تیــم متخصــص  ــروژه هــا را ب پ
ــی  ــازمانهای متول ــر س ــی و دیگ ــام مهندس نظ
ــی شــود.  ــه م ــه دادســتان ارائ ــزارش ب ــن گ ای

همچنین محمدرســول جهانشــاهی ســخنگوی 
ســازمان آتش نشــانی و خدمــات ایمنــی 
شــهرداری کرمــان در ایــن رابطــه بــا خبرنــگار 
ــاژ  ــد پاس ــی مانن ــاختمان های ــت: س ــا گف م
ــه  ــد ک ــالیانه دارن ــی س ــه بازبین ــاز ب ــتاره نی س
در حــال حاضــر مهندســان ســازه در حــال 
بررســی ســاختمان هســتند کــه اگــر نیــاز بــه 

ــود. ــام ش ــازی دارد انج ــاوم س مق
وی افــزود: شــایعات فضــای مجــازی کــه 
طبقــه زیریــن پاســاژ نشســت کــرده و در حــال 

ــدارد. ــت ن ــت واقعی ــزش اس ــب و ری تخری
ــات  ــانی و خدم ــازمان آتش نش ــخنگوی س س
ایمنــی شــهرداری کرمــان بــا اشــاره بــه 
لــزوم بررســی های دوره ای آتــش نشــانی از 
ــی  ــانی م ــش نش ــرد: آت ــوان ک ــاختمانها عن س
توانــد ســاختمانها را مــورد بررســی قــرار دهــد 
ــدا  ــودن ابت ــن ب ــخیص ناایم ــورت تش و در ص
ــر  ــار دوم اگ ــد ب ــی ده ــار م ــک اخط ــه مال ب
ــه  ــت آن ب ــد رونوش ــه نکردن ــار توج ــه اخط ب

ــود. ــی ش ــه م ــلاح ارائ ــای ذی ص نهاده
 جهانشــاهی ادامــه داد: بررســی ســاختمانهای 
تجــاری در شــهر کرمــان در حــال انجــام 
اســت و ضعفهــای ایمنــی ابــلاغ مــی شــود امــا 
رســانه ای شــدن اســامی ســاختمانها در صورت 
ــتور  ــم و دس ــه تصمی ــن ب ــه مالکی ــدم توج ع

ــاز دارد. ــتان نی دادس
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            8            ۱۴۰۱ مــاه   خــرداد   ۱۰ ســه  شــنبه        ۱۲۴۱ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان در نظر دارد مناقصات عمومی فوق را از 
طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه 
تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( 

به آدرس “ www.setadiran.ir “  انجام خواهد شد.
متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای 

الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.
تاریخ انتشار مناقصات در سامانه تاریخ 1401/03/10 می باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصات از سایت: تا ساعت 12:00 روز پنجشنبه مورخ 1401/03/12

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: تا ساعت 12:00 روز یکشنبه مورخ 1401/03/22
زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 13:00 صبح روز یکشنبه مورخ 1401/03/22

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه 
پاکت های الف: اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان به نشاني: جيرفت – کیلومتر 

5 جاده کرمان_ابتدای شهرک صنعتی شماره 2 جیرفت و تلفن : 03443317523
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس- 1456

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان
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فراخوان مناقصه عمومی  یک مرحله ای - سری 9 - 1401
فهرست بهامبلغ تضمین )ریال(نوع تضمینمبلغ برآورد )ریال(عنوان پروژهشماره مناقصه

2001000282000026
) 04/الف/1401/46 (

تکمیل راه روستایی سرگدار- دامنه خاردان- کشکوئیه-زارچویه 
-باغ ابراهیم+ بازگشایی راه باب نیل – دره بید و باب نم )تجدید(

40،078،338،705
براساس بخشنامه 

123402/ت  50659هـ  
مورخ 94/09/22 آئین 

نامه تضمین برای 
معاملات دولتی

راه،راه آهن و باندو  2،003،916،935
فرودگاه سال 1401
)فهرست بهای  

تجمیع شده(
2001000282000027

) 05/الف/1401/46 (
107،449،068،9155،372،453،446تکمیل زیر سازی و آسفالت محور سرنی )تجدید(

نوبت دوم

محمدرضا واحدی

مصطفی رجبـی مشـهدی می گویـد: »در حـال حاضـر ۱۱8 مرکـز مجاز 
اسـتخراج رمز ارز در کشـور فعال اسـت که این مراکز معادل ۲۰۰ مگاوات 

بـرق مصـرف می کنند«.

به گزارش فردای کرمان به نقل از ایسـنا سراسـری، وی اظهار کرد: »با ورود 
به زمان اوج مصـرف برق، در صـورت بـروز محدودیت در تامین بـرق مورد 
نیاز کشـور، برق این مراکز بـا اعلام مرکز دیسـپاچینگ ملـی قطع خواهد 

شـد تا پایداری شـبکه برق کشـور حفظ شـود.امکان صدور مجوز فعالیت 
اسـتخراج رمزارز بـا وزارتخانه های نیـرو یا نفت فراهم شـد«
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نماینده مردم زرند و کوهبنان در مجلس شورای اسلامی
انتقال آب به زرند به اعتبار زیادی 

نیاز دارد
نماینده مردم زرند و کوهبنان گفت: با وزرای مختلف کشور پیگیری های 
لازم برای رفع مشکل آب انجام شده است اما انتقال آب هم اعتبار زیادی 
لازم دارد.  مسائل و مشکلات شــهر زرند با حضور نماینده مردم زرند و 
کوهبنان در مجلس شورای اسلامی، سرپرست فرمانداری زرند، شهردار 

و اعضای شورای اسلامی شهر زرند مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.
نماینده مردم زرند و کوهبنان در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
خشکسالی های مداوم باعث شده است که ذخایر زیرزمینی منطقه به 
حداقل برسد و باید برای حل این مشکل بزرگ تدابیری اندیشیده شود 
گفت:انتقال آب به زرند اساســی ترین راه حل برای برطرف کردن این 

مشکل می باشد.
او می گوید:با وزرای مختلف کشور پیگیری های لازم برای رفع این مشکل 
انجام و نظر موافق وزرای کشور جلب شده است. اما انتقال آب خلیج فارس 

هم اعتبار قابل توجهی لازم دارد و هم زمان بر است.
به گفته  شریعتی برای کوتاه مدت و رفع معضل بی آبی که هم اکنون شاهد 
هستیم، مجموعه آب و فاضلاب شهرستان اقدامات قابل توجهی را انجام 

داده است و مشکلات به زودی کمتر خواهند شد.
او با بیان اینکه نقش فولاد در حل مشــکلات منطقه چیست، گفت: 
کارخانجات در شهر های دیگر در خصوص حل مسائل و مشکلات شهری 
احساس مسئولیت دارند، اما این احساس مسئولیت در کارخانه فولاد 

زرند دیده نمی شود.
نماینده مردم زرند و کوهبنان در مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه 
سهم مجموعه فولاد در آبادانی منطقه باید مشخص شود می گوید باید 
نشستی با مسئولین فولاد داشته باشیم و مصوبات جلسه به شورای تامین، 
قوه قضاییه و کمیسیون های تاثیرگذار مجلس راه پیدا کند و یک تعیین 

تکلیف قطعی حاصل شود.

نواقص آموزشی و تربیتی 
دانش آموزان دوره ابتدایی رفع 

می شود
سرپرست معاونت آموزش ابتدایی آموزش و پرورش کرمان گفت: رفع 
نواقص آموزشی و تربیتی دانش آموزان دوره ابتدایی، مهمترین برنامه 

آموزش و پرورش استان کرمان در تابستان ۱۴۰۱ است.
طاهره زحمتکش گفت: طرح جبران و تثبیت یادگیری دانش آموزان 
را یکی از برنامه های این حوزه در تابستان اجرای می شود این برنامه به 
منظور رفع نواقص آموزشی و تربیتی، ویژه دانش آموزان نیاز به تلاش 
برگزار می شود. او توجه به کرامت ذاتی کودکان، متناسب نمودن تربیت 
و آموزش با شرایط و مقتضیات ســنی کودکان و توجه به تفاوت های 
فردی در هر فعالیت و هم چنین نبود هیچ گسستی بین نقش تربیتی 
و فعالیت های آموزشی معلمان را سه رویکرد و اصل بنیادی آموزشی و 
تربیتی دوره ابتدایی عنوان کرد. به گفته زحمتکش این سه رویکرد مبنای 
تمام فعالیت ها،طرح ها و برنامه های این دوره بوده و کلیه اقدامات ذیل این 
اصول بنیادی، تحقق اهداف سند بنیادین و تربیت تمام ساحتی دانش 
آموزان پیگیری می شود. سرپرست معاونت آموزش ابتدایی آموزش و 
پرورش کرمان گفت:تلاش جمعی همکاران ستاد و صف در ایام کرونا 
قابل ستایش است، اما به رغم تلاش گسترده،تحقق اهداف آموزشی و 
پرورشی در این شیوه با محدودیت هایی مواجه بود،لذا نظر به از دست 
دادن زمان آموزش باید از هر لحظه برای جبران و تثبیت یادگیری دانش 
آموزان حداکثر استفاده شود. زحمتکش با تاکید بر ضرورت استفاده از 
زمان آموزش باقیمانده در راستای جبران و تثبیت، یکی از برنامه های 
این معاونت در ایام تابستان را رفع نواقص آموزشی و تربیتی با اجرای این 
طرح عنوان کرد. او در ادامه بر پوشش تحصیلی و فراهم نمودن زمینه 
برخورداری از موهبت تعلیم و تربیت برای همه افراد لازم التعلیم تاکید 
کرد و گفت:هیچ کودکی در استان کردستان نباید از تعلیم و تربیت با 
کیفیت بی بهره باشد و جذب و نگهداشت دانش آموزان تارک و بازمانده از 

برنامه های اولویت دار این معاونت می باشد.
زحمتکش در بخش دیگری از سخنان خود بر انسداد مبادی بی سوادی 
و شناسایی و جذب دانش آموزان ترک تحصیلی با استفاده از راه کار های 

متناسب و بهره گیری از تمام ظرفیت ها تاکید کرد.

افزایش بی رویه جمعیت سـگ های ولگرد در شهر 
کرمان و تفرجـگاه های اطراف این شـهر بـه یکی از 
نگرانی های این روزهای مردم تبدیل شـده اسـت.

ایـن روزهـا اگـر تصمیـم بگیریـد بـرای تفریـح به 
پارک هـای سـطح کرمـان و یـا روسـتاها و تفـرج 
گاه های اطراف این شـهر برویـد و یا حتـی در اواخر 
شـب برای چنـد دقیقـه در معابر شـهر قـدم بزنید 
یکـی از مهمتریـن دغدغه هـا حضـور سـگ های 

ولگـرد به صـورت گلـه ای اسـت.
فرقـی نـدارد در پـارک محلـه قدم بزنیـد و یـا برای 
دقایقی بـه یکی از روسـتاهای اطراف کرمـان بروید 
سـگ ها همه جا هسـتند و عجیب اینکه به صورت 
گلـه ای بـه سـادگی در کوچـه و خیابان های شـهر 
کرمـان نیـز پرسـه می زننـد، هر چنـد شـهرداری 
کرمان برای رفع مشـکل حضـور سـگ ها اقداماتی 
انجام داده اسـت امـا زاد و ولـد سـگ های ولگرد که 
با ریسـک بالا بـه بیماری هـاری نیز مبتلا هسـتند 

بسـیار بالاست.
احداث سـایت های نگهـداری سـگ ها در کیلومتر 
۱۲ جـاده کوهپایـه و محور گردشـگری هفـت باغ 
نیز نه تنهـا دردی دوا نکرده اسـت بلکه اطـراف این 
سـایت ها را بـه محلـی بـرای حضـور گسـترده این 
سـگ ها تبدیـل کـرده اسـت و بـه وضـوح امنیـت 
مردمی را که برای چند دقیقـه دوری از دغدغه های 
این روزها بـه طبیعت پناه می برند بـه خطر انداخته 
اسـت. مردم روسـتاهای اطـراف در کوهپایـه نیز از 

حضور ایـن سـگ ها بـه سـتوه آماده اند.
خبرهای مکرر از حمله این سـگ های بـه مردم نیز 
نگران کننده اسـت و نمی تـوان از کنار این مشـکل 

زیست محیطی به سـادگی گذشت.
روستاها هم مملو از سگ های 

ولگرد شده است
یکـی از راه هـای مهـار جمعیـت سـگ های ولگرد 
عقیم سـازی و مهار زاد و ولد این حیوانات اسـت که 
در این زمینه اقدام قابل توجهی صـورت نگرفته و یا 
مقطعی بوده اسـت و حـالا بـا انفجار جمعیـت این 
حیوانـات در محیط زندگـی مردم مواجه هسـتیم.

عدم برنامه ریزی برای حل این مشـکل و تـوپ را به 
میدان یکدیگـر انداختن حـالا جمعیت سـگ ها را 
در روسـتاهای اطراف کرمان نیز افزایش داده اسـت.

مهمتریـن اقـدام بـرای کنتـرل جمعیـت سـگ ها 
ایجـاد یـک سـایت ۱۷ هـزار و ۴۳۰ متـر مربعی در 
جاده جـاده کوهپایه اسـت کـه به گفته مسـئولان 

شهرداری دارای پناهگاه، محل نگهداری توله، انبار، 
اتاق معاینه و سـایت راهسازی اسـت اما کافیست از 
کرمان به سوی روسـتای گردشگری کوهپایه بروید 
جـدا از اینکـه در روسـتاهای این منطقـه جمعیت 
بـالای ایـن حیوانـات وجـود دارد دقیقـاً در مجـاور 
سـایت نیـز گله هـای سـگ های ولگـرد در انتظـار 
مردمی هسـتند که به ایـن حیوانات غـذا می دهند.
وجود تولـه سـگ های بـا جمعیـت قابل توجـه در 
مناطق مختلف به وضوح نشـان می دهـد کار عقیم 
سازی انجام نشده و مردم بسـیاری از روستاها نیز از 

وجـود این سـگ ها بـه سـتوه آماده اند.
جولان سگ ها در هفت باغ 

یکی دیگـر از مکان هایی کـه می توان ایـن حیوانات 
را مشـاهده کرد در محور گردشـگری هفت بـاغ در 
کرمان اسـت، ایـن منطقه کـه در روزهـای تعطیل 
مهمترین مـکان بـرای تفریح مـردم کرمان اسـت 
طی ماه هـای اخیر شـاهد حضـور گله هـای متعدد 
سـگ های ولگـرد اسـت بـه طـوری کـه حتـی در 
اطـراف مغازه هـا و پمپ بنزیـن و اقامتگاه هـای این 
منطقه نیز می تـوان جمعیت بـالای ایـن حیوانات 

را مشـاهده کرد.
هـر چنـد گروه هـای مدافـع حیوانـات اقداماتـی 
را بـرای سـاماندهی ایـن سـگ ها انجـام داده انـد و 
حساسـیت هایی نیز در ایـن زمینـه وجـود دارد اما 
حالا دیگـر بهبود این وضعیـت به یکـی از مطالبات 
اصلی مردم تبدیل شـده اسـت و باید به مسـئولان 
هشـدار داد که بروز هرگونـه حادثه ناشـی از حمله 
این سـگ ها به مردم و بـه خصوص کودکان نشـان 
از ترک فعل آنها برای سـاماندهی وضع موجود دارد.

هر چند که طبق آخرین مصوبات کارگروه اسـتانی 
کنترل جمعیت حیوانـات بدون صاحـب در کرمان 
شهرداری کرمان، دامپزشکی و اداره بهداشت و علوم 
پزشکی مسـئولیت اصلاح وضعیت موجود را دارند 
و مکان هـای تجمع سـگ های بـدون صاحـب باید 
شناسـایی و این حیوانات جمع آوری و عقیم شـوند 
امـا می تـوان نتیجـه گرفت کـه ایـن کار بـه خوبی 

انجام نشـده است.
دهیاری ها سگ ها را جمع آوری نمی کنند

همچنیـن در روسـتاها نیـز کار جمـع آوری ایـن 
حیوانات به عده دهیاری ها اسـت کـه در این بخش 

هـم کاری انجام نشـده اسـت.
محمد احسانی یکی از شهروندان کرمانی می گوید: 
مردم حساسیت های دوسـت داران حیوانات را درک 

می کنند اما سـوال مـن این اسـت چرا این مشـکل 
رها شـده اسـت و هر جایی را نگاه می کنیم چندین 
سـگ ولگرد می بینیم و به سـادگی گله های سـگ 

حتی در سـطح شـهر رفت و آمد می کنند؟
وی گفت: مگر مسـئولان شـهر کرمان این وضعیت 
را به چشـم خود نمی بینند و چرا برای حل مشـکل 
چاره اندیشی نمی شـود؟ در شـهرک ارتش در شهر 
کرمان بـه وضوح می تـوان ایـن حیوانات را بـا تعداد 
بالا مشـاهده کرد و این در حالیسـت که کودکان ما 
در مقابـل خانه ها بـازی می کننـد اگر مـورد حمله 
این سـگ ها قرار بگیرند چه کسـی پاسـخگو است.
وی افـزود: در گله هـای ایـن حیوانـات چندین توله 
هـم وجـود دارد و می تـوان فهمید که هیـچ اقدامی 
بـرای عقیـم سـازی آنهـا هـم انجـام نشـده و عملًا 
حیوانـات در سـاعات پایانی شـب در زباله ها پرسـه 

می زننـد.
اگر کار عقیم سازی سگ ها انجام شده چرا با 

رشد جمعیت آنها مواجه هستیم؟
حسن جمالی یکی دیگر از شـهروندان کرمان است 
کـه می گوید: کافیسـت به محـور هفت بـاغ کرمان 
برویـد، در ایـن منطقـه و بـه خصـوص در نزدیکی 
شـهر می توان حضور گسـترده سـگ ها را مشاهده 
کرد توصیـه می کنیم مسـئولان یک بار خـودروی 
شـخصی خود را سـوار شـوند در جـاده کنـدرو این 
منطقه رانندگی کنند. بسـیاری از مـردم با کودکان 

خـود در این مـکان دوچرخـه سـواری می کنند.
وی افزود: انتهای هفته گذشـته در حالـی که در این 
مـکان در حال پیـاده روی بودیـم با یک گلـه بزرگ 
سـگ مواجه شـدیم که ترس و وحشـت مردم را فرا 
گرفته بـود. اگر قرار اسـت ایـن حیوانات در سـایت 
نگهـداری شـوند بایـد حصـار کشـی شـود و ایـن 

سـایت ها باید از محـل تفریح مـردم دور باشـد.
زهرا سـلیمانی یکی دیگـر از شـهروندان اسـت که 
می گوید: مسـئولان کرمـان در مـورد جمـع آوری 
این حیوانات شـعار می دهنـد اگر کار عقیم سـازی 
سـگ ها انجـام شـده بـود بـا ایـن جمعیـت بـالای 
حیوانات در مناطق گردشـگری کرمان و حتی شهر 

مواجـه نبودیم.
وی افـزود: یـا اینکه مسـئولان شـهر در بیـن مردم 
نیسـتند و نمی بیننـد وضعیت شـهر چگونه اسـت 
و یـا اینکـه وظایـف خـود را بـرای مهـار جمعیـت 
سـگ ها را انجام نمی دهند. هـر چند اگر به آرشـیو 
اخبـار مراجعه کنیـد جلسـات متعـدد و گوناگونی 
برای سـاماندهی سـگ های ولگرد در کرمان برگزار 
شـده اسـت اما عمـلًا نمی تـوان نتیجه محسـوس 
ایـن جلسـات را در وضعیـت کنونـی شـهر کرمان 
مشـاهده کرد و باید منتظر ماند و دید که مسئولان 
در خصـوص دغدغه های مـردم چه اقدامـی کنند و 
علت افزایش جمعیت گله های سـگ های ولگرد در 

شهر و حاشـیه شـهر کرمان چیست؟

دلالان اقدام به گران کردن سیب زمینی کرده اند 
و انگار قصد دارند که قیمت این محصول را بالاتر 
ببرند از ســویی کارخانجات چیپس و خلال نیز 
اقدام به خرید ســیب زمینی با قیمت بالا از سر 
زمین کرده اند کــه باعث بالا رفتــن قیمت این 

محصول شده است.
 به گزارش مردم ســالاری به نقل از اتاق اصناف 
تهران، اکنون سیب زمینی در انبارهای همدان، 
کرمانشاه و اردبیل تمام شده است. البته مقداری 
در ســردخانه ها موجود بود که تقریبا رو به اتمام 

است.
 روزانه ۱۵ کامیون بار، حدود ۱۵۰ تن سیب زمینی 
به عراق برده می شود. میزان سیب زمینی کشور 
کاهش یافته از طرفی سیب زمینی جیرفت نیز تا 

سه روز دیگر تمام می شود.
مصطفی دارایی نژاد، رئیس اتحادیه بارفروشــان 
تهران می گوید: کارخانه هــای چیپس و خلال 
قیمت را بالا می برند؛ ارســال ســیب زمینی به 
کارخانه هــا باید فعلا متوقف شــود. اگر فقط در 
تهران اعلام کنیم که کسی با قیمت بالا نفروشد، 

کشــاورزان بار بــه تهــران نمی زننــد؛ به کرج 
می فرســتند؛ باید در سراسر کشــور یک قیمت 

ثابت اعلام شود.
مصطفی دارایی نژاد، رئیس اتحادیه بارفروشــان 
تهران بیان داشت: نگرانی آنجاست که در هفته 
آینده بیست درصد افزایش قیمت داشته باشیم. 
چرا که تا برداشت بار سیب زمینی از اصفهان در 
۲۰ خرداد، تنها برداشت از گرگان خواهیم داشت. 
زمانی که در میدان قیمت سیب زمینی ۱8هزار 
تومان شود در بازار خرده فروشی تا ۲۵ هزار تومان 

هم بالا خواهد رفت.
 ابتدا باید نیاز داخل تامین شود

 رئیس اتحادیه بارفروشان تهران افزود: ابتدا باید 
نیاز داخل تامین شود سپس به صادرات بپردازیم.

دارایی نــژاد اظهار داشــت: امــروز در گرگان 
ســیب زمینی را ۱۲ هزارتومان سرزمین و تهران 
۱۴ هزارتومان فروختند. در همدان سیب زمینی 
کهنــه را ۱۰ هــزار تومان بــرای صــادرات و 
ســیب زمینی نو را ۱۳هزار تومان می فروشــند. 
نگرانی آنجاست که در هفته آینده بیست درصد 

افزایش قیمت داشته باشیم. زمانی که در میدان 
قیمت ســیب زمینی ۱8هزار تومان شود در بازار 
خرده فروشــی تا ۲۵ هزار تومان هم بالا خواهد 

رفت.
عرضه زیاد شود

رئیــس اتحادیه بارفروشــان خاطرنشــان کرد: 
ســیب زمینی قوت غالب مردم است. قرار بر این 
بود عرضه زیاد شــود؛ اما متاسفانه قطره چکانی 
افزایش می دهند. تا ۱۵ خرداد که ســیب زمینی 
اصفهان برداشت شود، تنها از گرگان بار خواهیم 

داشت.
لزوم در نظر گرفتن قیمت ثابت

 در کل کشور
دارایی نژاد بیان کرد: لازم است یک قیمت ثابت 
در کل کشور قرار دهند و تنها کرایه حمل به آن 
اضافه شــود. برای مثال زمانی که بار به مشــهد 
می رود ببینند از گرگان تا مشــهد چقدر هزینه 
می شود و همان را اضافه کنند وگرنه سیب زمینی 
در هفته آینده تا ۱۵ هزار تومان بالا خواهد رفت.

وی افزود: به دلیل عرضــه قطره چکانی در هفته 
گذشــته همه محصولات صیفی و ســبزیجات 
بیست درصد افزایش قیمت داشت. دلالان باعث 
شــده اند بار به میزان کافی به میدان وارد نشود. 
کرایه ها و هزینه کارگر زیاد شــده اما مگر چقدر 
افزایش یافته که قیمت سیب زمینی این چنین بالا 
رود. دارایی نژاد اظهار کرد: کارخانه های چیپس 
و خلال به شدت قیمت را بالا می برند؛ چراکه هم 
در داخل می توانند گران بفروشند و هم صادرات 
برایشان به صرفه است؛ لذا اگر تا ۱۵ هزار تومان 
هم از کشاورز سیب زمینی بخرند، باز هم برایشان 
صرف می کند.در نتیجه کشــاورز ســر زمین به 

کارخانه دار می فروشد تا به عمده فروش بازار.
رئیس اتحادیه بارفروشــان تهــران گفت: اعلام 
قیمت سراســری به علاوه کرایه بار اســت. اگر 
تنها در تهران اعلام کنیم قیمت بالا نفروشــند، 
کشــاورزان بار به تهران نمی زنند و مثلا به کرج 
ارســال می کنند. رئیــس اتحادیه بارفروشــان 
تهران افزود: طبق محاســباتی که انجام شــده 
کارخانه هــای چیپس و خلال، ســود حدود ۱۵ 
برابری نســبت به قیمتی که ســیب زمینی را از 
کشاورز می خرند، می برند. ســازمان تعزیرات و 
حمایت از مصرف کننده باید رســیدگی لازم را 
انجام دهند. وی در پایان گفت: درگذشته ورودی 
بار ۱۵ هزار تن بوده اما امروزه ۷ هزار تن اســت. 
محصولات برداشت شده اما توزیع مناسب صورت 

نگرفته است.

در سکوت مسئولان؛

افزایش جمعیت  سگ های ولگرد در کرمان

ردپای دلالان و کارخانجات چیپس و خلال 
در ماجرای گرانی سیب زمینی

رئیس شورای فرهنگ عمومی جنوب کرمان:
پیوست فرهنگی از مسائل مهم 

جنوب کرمان است
رئیس شورای فرهنگ عمومی جنوب کرمان گفت: پیوست فرهنگی یکی 
از مسائل اولویت دار است که قانونی می باشد بنابراین باید به شهرداری و 
مسکن و شهرسازی تاکید کرد که به پیوست های فرهنگی توجه جدی 
داشته باشند. حجت الاســلام میثم تارم امام جمعه جیرفت در نشست 
شورای فرهنگ عمومی جنوب کرمان ضمن ابراز همدردی با خانواده های 
عزادار آبادانی، گفت: قوه قضائیه بدون کوچکترین اغماضی باید با سرعت 
و دقت به اتهامات مقصرین و عاملین حادثه متروپل آبادان رسیدگی شده 
و آنها را مجازات کنند. رئیس شورای فرهنگ عمومی جنوب کرمان افزود: 
جا دارد از تمام نیروهای امدادرسان به آسیب دیدگان این حادثه غم بار 
تشکر کنم. او با اشــاره به در پیش بودن ۱۴ خرداد ســالروز ارتحال امام 
خمینی)ره(،بیان کرد: امســال با توجه به بهبود شرایط کرونایی پس از 
گذشت وقفه چند ساله، مراسم ارتحال بنیانگذار انقلاب اسلامی برگزار 

می شود که باید حضور پررنگی داشته باشیم.
حجت الاسلام تارم ابراز کرد:مسئولین استان باید حضور در نشست شورای 

فرهنگ عمومی جنوب کرمان را در اولویت قرار دهند.
امام جمعه جیرفت با بیان این مطلب که در مصوبات شورای فرهنگ عمومی 
جنوب کرمان باید مسائل ملی، منطقه و شهرستان مورد توجه قرار بگیرد، 
اظهار کرد:البته بسیاری از مسائل ملی، منطقه و شهرستانی ممکن است 
مشترک باشد اما برخی از مسائل مختص منطقه است که باید برای حل آنها 
راهکار ارائه شود. او خاطرنشان کرد: باید تشکیل کمیته صیانت از خانواده در 

دستور کار شورای فرهنگ عمومی جنوب کرمان قرار بگیرد.
حجت الاسلام تارم گفت: در قالب این کمیته باید مباحثی همچون افزایش 

جمعیت، تحکیم بنیان خانواده و عوامل طلاق بررسی شوند.
امام جمعه جیرفت تصریح کرد: فرهنگ کار و نیز فرهنگ مصرف بهینه باید 

در جامعه تبیین شوند.
حجت الاسلام تارم عنوان کرد: برای حل مشکل ناباروری زوجین جنوب 
کرمانی باید از طریق شورای فرهنگ عمومی، را اندازی هر چه سریعتر مرکز 

ناباروری پیگیری شود.
رئیس شورای فرهنگ عمومی جنوب کرمان تاکید کرد:جهاد تبیین گستره 
زیادی دارد و در سطح جنوب کرمان باید براساس اولویت ها که در راس آنها 

فرهنگ سازی قرار دارد، اقدام کرد.
او اضافه کرد: یکی از مباحثی که باید در سطح جامعه فرهنگ سازی شود، 

بحث قانون مداری است.
حجت الاسلام تارم اظهار کرد: برای رفع معضل اعتیاد و کمک به معتادین 

باید از طریق بهزیستی مرکز بازپروری راه اندازی شود.

مدیرکل صمت استان کرمان در نوزدهمین جلسه 
کارگروه تنظیم بازار گفت: از تاریخ ۲۰ اردیبهشت 
ماه تا ۷ خرداد ماه سال جاری ۲۳ هزار بازرسی 

انجام شده است.
به گزارش "راه آرمان" در این جلسه از سامانه جدید دولت به نام 
سیمبا نام برده شد و مطرح شد که هنوز زیرساخت های آن تعبیه 
نشده و مردم از عدم ثبت شکایت در سامانه سیمبا گلایه مند هستند.

 مهدی حسینی نژاد مدیر کل صمت استان گفت: از تاریخ ۲۰ 
اردیبهشت ماه تا ۷ خرداد ماه سال جاری  ۲۳ هزار بازرسی انجام 
شده است. او ادامه داد: در ۱۶ روز گذشته ۹۱۴ اکیپ متشکل از 
صمت، جهاد کشاورزی، بسیج اصناف، اتاق اصناف، حافظان نظام، و 
نیروی انتظامی) اماکن و پلیس امنیت اقتصادی( صورت گرفته است 
و سبب تشکیل ۲ هزار و ۳۵۰ پرونده به تعزیرات حکومت ارسال شده 
است. مدیر کل صمت استان کرمان ادامه داد: تعداد کل افراد شرکت 

کننده در طرح بازرسی ها بیش از ۱8۰۰ نفر بوده اند.
 حسینی نژاد ضمن تشکر از بسیج اصناف کرمان گفت: در خصوص 
ثبت گزارشات سامانه۱۲۴ بسیجیان پای کار بوده و تعداد ۵ نفر نیز 
در شهر کرمان مستقر هستند که به درخواست های مردمی پاسخ 

می دهند که بیشترین شکایات متعلق به کالاهای اساسی است.
او ادامه داد: روزانه تعداد ۶۵۰ تماس تلفنی  شکایت ثبت می شود 
که بر اساس نوع گزارش به واحد مربوطه ارجاع داده و  بعد از بررسی 

تشکیل پرونده به تعزیرات ارسال می شود.
 مدیر کل صمت استان کرمان اذعان کرد: سامانه ۱۲۴ به شکلی 
تنظیم شده است که بعدها شکایات صنفی ما همچون معدنی ها و 

صنعتی ها  هم در همین سامانه ثبت شوند.
 حسینی نژاد اذعان کرد: کنون ۱۴۲۵ شکایت در سامانه ثبت 
شده که متعلق به جهاد است و منتظر پاسخگویی هستند تا تعیین 

تکلیف شوند.
 او افزود: اتحادیه ها آنالیز قیمت هایی که در جلسات قبلی جهت 
بررسی مصوب شده بود، اعلام شده است را به وزارت صمت ارسال 

کرده اند که باید  مورد بررسی وزارت صمت قرار بگیرد.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی کرمان با بیان این مطلب 
که سن میزان تمایل پرداخت برای مصرف سیگار کاهش 
یافته است، هشدار داد: روند مصرف سیگار در استان کرمان 
از سال ۹۰ تا ۱۴۰۰ تقریبا ثابت بوده است اما مصرف قلیان 
۴۰ درصد افزایش پیدا کرده است و این عمق فاجعه است. 
محسن بارونی در نشست خبری به مناسبت هفته ملی بدون 
دخانیات سلامتی را اولویت اول جامعه بشری دانست و در 
ادامه به تبیین نقش رسانه در ارتقای سلامت جوامع پرداخت 
و گفت: سیاست های مقابله با دخانیات نباید فقط در این هفته 
باشد بلکه باید در سراسر سال باید به موضوع مضرات مصرف 
مواد مخدر پرداخت. او بیان کرد: قبح قلیان نباید شکسته 
شود و اکنون هیچ مرکزی عرضه مستقیم قلیان ندارند و اگر 
شهروندان موردی را مشاهده کردید حتما به سامانه ۱۹۰ 

اعلام کنید.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی کرمان از کلینیک 
جدیدالتاسیس ترک سیگار در کرمان خبر داد و عنوان کرد: 
در این کلینیک به صورت تخصصی به موضوع ترک سیگار می 
پردازد و تاکنون حدود ۲۵۰ مورد مراجعه داشته که در حال 
ترک سیگار هستند. او با اعلام این موضوع که سالانه علت 
مرگ حدود ۶۰ هزار مرگ در کشور، مصرف دخانی است، 
اظهار کرد: سالانه دلیل فوت ۴ تا ۴۵۰۰ نفر در استان کرمان، 
مصرف دخانی است و یکی از دلایل مرگ بیش از ۷ هزار نفر 
در استان کرمان نیز مصرف مواد مخدر است. شایان ذکر است 
مصرف کنندگان مواد دخانی تقریبا ۲۶ سال کمتر از سایر 

افراد عمر می کنند.
بارونی مصرف قلیان را خطرناک تر از سایر مواد مخدر دانست 
و بیان کرد:صنایع دخانی به تبلیغات غیر مستقیم روی آورده 
اند به طوری که در فیلم های کارتن و انیمیشن و سوپرمارکت 

ها تبلیغات خود را انجام می دهند.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی کرمان علت مستقیم 
۱۹ درصد مرگ های روزانه کشور را مربوط به مصرف قلیان 
و سیگار اعلام کرد و افزود: متاسفانه سن مصرف دخانیات در 
استان کاهش یافته است و اکنون به زیر ۱8 سال رسیده است.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی کرمان گفت: سالانه ۴۰ 
هزار میلیارد تومان در کشور صرف هزینه بهداشت و درمان 

مصرف کنندگان مواد مخدر می شود.

با آغاز فصل گرم و تکثیر جمعیت حشــرات به ویژه انگل هایی مانند کک و کنه 
احتمال شــیوع بیماری CCHF یا تب کریمه کنگو افزایش پیدا می کند.

حســن لطفعلی پور، رئیس اداره دامپزشــکی شهرســتان زرند گفت: بیماری 
CCHF یکی از بیماری های ویروسی و واگیر است که در دام هیچ گونه علائم 

مشهودی ندارد، ولی برای انسان بسیار خطرناک و مهلک می باشد.
او می گوید: این بیماری از دام به انســان از طریق تماس با هر گونه ترشحات 
دام های آلوده مانند، مصرف فراورده های آلوده و همچنین از طریق گزش کنه 

و له کردن کنه با دست منتقل می گردد.
رئیس اداره دامپزشــکی در خصــوص مراقبت های لازم بــرای افرادی که در 
ارتباط مســتقیم با دام و فراوده های دامی هســتند گفت: بســیاری از افراد 
مانند دامداران، کارکنان کشــتارگاه دام، قصاب ها که ارتباط نزدیک با دام و 
فراود های آن دارند در اولویت بیماری هســتند و بایستی مراقبت های لازم را 

داشته باشند.
او می گوید:اســتفاده از ماســک و دســتکش و همچنین اجتنــاب از برخی 
رفتار های پر خطر نظیر گذاشــتن چاقوی آلوده در دهان، مصرف جگر و سایر 
فراورده ها به صورت خام و حتی نیمه پز می تواند در پیشــگیری از این بیماری 
موثر باشد. لطفعلی پور همچنین به همه مصرف کنندگان گوشت قرمز هشدار 
داد مردم بایستی گوشــت خود را از مراکز معتبر تهیه نموده و گوشت ممهور 

به مهر دامپزشکی و لیبل مخصوص کشتارگاه باشد.
به گفته او عامل این بیماری در اثر نگهداری گوشــت تازه به مدت ۲۴ ساعت 
و آلایش های خوراکی نظیر جگر و قلوه به مدت ۴8 ســاعت در دمای ۴ درجه 

یعنی دمای یخچال از بین می رود.

سرپرست بهزیستی کرمان گفت:بیش 
از ۷۰ کارگاه حمایتــی از نوع خودیاری 
و همیاری درشهرســتان های استان با 

کمک خیران راه اندازی شده است.
علیرضا وحیدزاده در مراسم افتتاح کارگاه 
همیاری قالی بافی در همــت آباد آگاه 
رفســنجان گفت: برای ایجاد اشــتغال 
پایدار برای قشر معلول و مددجویان باید 

تلاش کرد.
به گفته او با وجود بیش از ۷۰ کارگاه خودیاری و همیاری در سطح استان کرمان و به 
کارگیری ۵۰۰ مددجوی بهزیستی، امّا این قشر نیاز های دیگری از جمله بیمه و بازار 

فروش محصولات هم دارند.
وحیدزاده می گوید: این مددجویان در این کارگاه ها به فعالیت هایی مانند قالی بافی، 

صنایع دستی، تولید و بسته بندی گیاهان دارویی و ... مشغول هستند.
او می گوید: خیران برای این قشر مکان را در اختیار قرار می دهند، امّا دستگاه های 
مربوطه باید برای تسهیل گری امور این قشــر و رفع نیاز های آن ها تلاش کنند تا با 

آرامش خاطر و روحیه پرنشاط به زندگی ادامه دهند.
سرپرست بهزیستی استان کرمان می گوید: وقتی یک مددجو برای اشتغال و کسب 

درآمد از منزل خارج می شود باید موانع را از سر راه وی برداشت.
 یک کارگاه قالی بافی که با همکاری اداره بهزیســتی، دهیاری و شــورای اسلامی 
همت آباد آگاه و خیّر حاج علی امینیان راه اندازی شده، برای ۲۰ نفر از زنان این روستا 

اشتغالزایی ایجاد کرده است.

سخنگوی اداره کل راه و شهرسازی استان 
کرمان گفت: تکمیل کل محور سیرجان-
بافت-جیرفت به یک هزار و ۳۰۰ میلیارد 
تومان بودجه نیاز دارد و ۶۰ میلیارد تومان 

از این اعتبار در مرحله مناقصه است.
حمید آبســالان در حاشیه بازدید معاون 
وزیر راه و شهرسازی از پروژه های در دست 
احداث این وزارت در استان کرمان افزود: 
کارفرمای پروژه تکمیل محور سیرجان - 

بافت - جیرفت ادارات کل راه و شهرسازی شمال و جنوب این استان است.
او اظهار داشت: طول کل محور ۲۷۰ کیلومتر و ۱۷۰ کیلومتر آن مربوط به راه و شهرسازی 
استان کرمان، ۴8 کیلومتر از این محور در حال بهره برداری، ۳۰ کیلومتر در حال احداث 

و ۶ کیلومتر آماده برای مناقصه است.
مدیر روابط عمومی اداره کل راه و شهرسازی استان کرمان با بیان اینکه احداث مسیر 
اصلی جیرفت، بافت و سیرجان به طول ۲۷۰ کیلومتر از اهمیت بالایی برخوردار است 
اظهار داشت: این محور کریدور ارتباطی شهرهای بافت، سیرجان، شیراز و همچنین 

محور بندرعباس و تهران است.
او با اشاره به تاثیر این محور بر فعالیت های معادن فولاد بافت، گل گهر سیرجان و معدن 
چهار گنبد در مسیر مورد نظر، قرار گرفتن صنایع دامپروری و کشاورزی و تولید کرک و 
پشم و محصولات جالیزی در شهرستان بافت، سیرجان جنوب کرمان عنوان کرد: با راه 
اندازی این محور تلفات جاده ای ناشی از تردد خودروهای سنگین و همچنین حمل مواد 

معدنی و کشاورزی به صورت محسوسی کاهش می یابد.

هشدار دامپزشکی
 برای شیوع بیماری تب کریمه کنگو

۵۰۰ مددجوی بهزیستی استان کرمان
 در کارگاه های حمایتی فعالیت دارند

تکمیل محور 
جیرفت - بافت - سیرجان نیازمند اعتبار

در جلسه تنظیم بازار کرمان مطرح شد؛
برخورد قاطع بازرسان با 
گران فروشان نان فانتزی

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی کرمان خبر داد:

افزایش ۴۰ درصدی مصرف 
قلیان در کرمان

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ استان
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وزیر آموزش وپــرورش از اختصاص ۱۵۰۰ 
میلیارد تومان برای جبــران عقب ماندگی 
تحصیلی دانش آموزان در دوران کرونا خبر 

داد.
به گزارش ایســنا، یوســف نــوری ضمن 
گرامیداشت یاد و  خاطره شهدای گران قدر 
و ابراز همدردی با خانواده های داغدار حادثه 
ریزش ساختمان مترو پل شهر آبادان، اظهار 
کرد: وزارت آموزش و پرورش از اعضای ستاد 
ملی کروناست، لذا ابتدای حضورم در وزارت 
آموزش وپرورش تمام تلاش خود را معطوف 

به بازگشایی مدارس کردم.
وزیر آموزش و پرورش افزود: تعطیلی مدارس 
از ابتدا تصمیم اشــتباهی بــود و نتایج این 
تعطیلی ها موجب تغییر در آهنگ زیســت 
دانش آموزان شــد و باعث شد تا مناسبات 
اجتماعی دانش آموزان به طور کامل شکل 

نگیرد.
عضو کابینه دولت مردمی اظهار کرد: ۱۵۰۰ 
میلیارد تومان برای جبــران عقب ماندگی 
تحصیلی دانش آمــوزان از محل اعتبارات 
ستاد کرونا اختصاص یافته است که کمک 
زیادی برای حل این مشکل خواهد کرد. ۲۰ 
درصد اعتبار دریافت شده از ستاد ملی کرونا 
برای آموزش دانش آموزان جامانده از تحصیل 
و مابقی آن برای ایجاد مجتمع های آموزشی، 
تربیتی در اســتان ها برای آموزش به دانش 

آموزان اختصاص می یابد.
عضو کابینه دولت مردمی در ادامه با اشــاره 
به هزینه اختصاص یافته در تهیه ماســک و 
آموزش برای دانش آموزان افزود: مبلغ صد 
و هشتاد میلیارد ریال جهت تهیه ماسک و 
هزار و پانصد میلیارد ریال برای آموزش دانش 

آموزان در دوران کرونا اختصاص یافت.
به گزارش مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی 
وزارت آموزش وپرورش، نوری در پایان گفت: 
امیدوارم با همکاری تمامــی ادارات دولتی 
و تخصیص بخشی از مبلغ بودجه فرهنگی 
ادارات به آموزش دانش آموزان در تابستان و 
همکاری دانشجو معلمان و سایر دانشجویان، 
اقدامات مؤثری در جهت تربیت فرهنگی و 

آموزشی دانش آموزان انجام شود.

صنعت و ساختمان 
رکورددار آسیب های 

شغلی
برآوردهای جهانی حاکی از آن اســت 
که ســالانه بیش از ۳۵۰ هــزار مرگ 
و میر در محــل کار و بیــش از ۲۷۰ 
میلیون آســیب در محــل کار رخ می 

دهد.
بــر اســاس گــزارش مرکز آمــار و 
اطلاعات راهبردی وزارت کار، تعداد 
آســیب های شــغلی طی ســال های 
۱۳۹8 تا ۱۴۰۰ روند کاهشی داشته 
است به نحوی که از ۱۲ هزار و 8۴۷ 
نفر ـ حادثه در سال ۱۳۹8 به 8۹۳۱ 
نفر ـ حادثه در ســال ۱۴۰۰ رسیده 
که از این میــزان ۹۶.۷ درصد مربوط 
به مردان و تنها ۳.۳ درصد مربوط به 
زنان اســت.در بررســی تعداد آسیب 
های شغلی ثبت شده مشمولان قانون 
کار بــر حســب فعالیت هــای عمده 
اقتصادی مشخص شــد که بیشترین 
آسیب شغلی در سال ۱۴۰۰ به ترتیب 
مربوط به فعالیت های صنعت )تولید( 
با ۳8.۲ درصد و ســاختمان با ۳۶.۷ 
درصــد اســت و ســایر فعالیت های 
خدمات عمومی با ۹.۳ درصد در رده 

بعد قرار دارد.
کدام استان رکورددار بیشترین 

آسیب شغلی است؟
همچنین تعداد آســیب های شــغلی 
سال ۱۴۰۰ در سطح استان های کشور 
نشان می دهد که اســتان های تهران،  
اصفهان و خراســان رضــوی بالاترین 
تعداد آسیب های شغلی و چهارمحال 
و بختیاری، سیســتان و بلوچســتان 
و خراســان جنوبــی کمتریــن تعداد 
آسیب های شغلی را به خود اختصاص 

داده اند.
برابر ماده ۹۱ قانــون کار، کارفرمایان 
موظفند برای تامین حفاظت و سلامت 
کارگــران در محیــط کار، وســایل و 
امکانــات لازم ایمنــی را تهیه کرده و 
در اختیار آنها قرار دهند؛ کارگران نیز 
ملزم به استفاده و نگهداری مناسب از 
تجهیزات حفاظتی و بهداشت فردی و 
رعایت دســتورالعمل های مربوطه در 

محیط کاری خود هستند.
به گــزارش ایســنا، کارشناســان در 
راســتای کاهش آســیب های شغلی 
تاکید دارنــد که به استانداردســازی 
شــرایط محیط کار به عنوان تضمین 
کننده ســلامت نیروی کار توجه شود 
و اقدامات عملــی در زمینه اصلاح آن 

صورت گیرد.

وزیر صنعت در پاسخ به خبرنگار تسنیم مبنی 
بر "آیا در شرایط فعلی تصمیمی برای افزایش 
قیمت خودرو دارید؟"، گفت: تصمیمی برای 
افزایش قیمت خودروها و گران شدن آنها 
نداریم. به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری 
تسنیم، سید رضا فاطمی امین در حاشیه بازدید 
از شرکت سایپا با حضور در جمع خبرنگاران، 
گفت: در ماه های گذشته تمرکز اولیه ما روی 
موضوع تولید و افزایش تولید بود، زیرا وقتی 
تولید افزایش می یابد گردش مالی شرکت ها 
اتفاق می افتد و قیمت تمام شده کاهش می یابد.

وی با ابراز "با حرکت شرکت های قطعه ساز و 
بهبود کیفیت افزایش تولید محقق خواهد شد"، 
افزود: نکته دوم، حرکت به سمت تغییر محصول 
است، زیرا بخش عمده ای از بی کیفیتی که 
مردم در خصوص خودروها اشاره دارند، ناشی 
از پلت فرم های قدیمی در خودروهایی همچون 
تیبا، سمند و پژو۴۰۵ است که خیلی قابل 

اصلاح نیستند.
وی تصریح کرد: ایران خودرو در سال جاری 
8۰ هزار دستگاه خودروی تارا و سایپا 8۰ هزار 
دستگاه خودروی شاهین را جایگزین محصولات 
قدیمی خواهند کرد. این گونه اقدامات تغییر 
ریل و حرکت به سمت خودروهای جدید است.

وزیر صنعت، معدن و تجارت در پاسخ به 
خبرنگار تسنیم مبنی بر "آیا در شرایط فعلی 
تصمیمی برای افزایش قیمت خودرو دارید؟"، 
گفت: تصمیمی برای افزایش قیمت خودروها و 

گران شدن آنها نداریم.
فاطمی امین در ادامه با اشاره به برنامه دوساله 

تعریف شده برای صنعت خودرو، اظهار داشت: 
خودروسازی صنعتی بزرگ و مهم است که با 
مشکلات و چالش هایی نیز همراه است، اما این 

مسائل قابل حل است.
وی خاطرنشان کرد: امروز تا حدود زیادی 
مشکل تولید خودرو حل شده است. سال 
گذشته ۷۰ هزار خودروی ناقص در کف 
پارکینگ خودروسازان وجود داشت و متوسط 
عبور مستقیم خودرو در شرکتی نظیر سایپا 
تنها ۱8 درصد بود که مشکلات زیادی را 
ایجاد می کرد. وزیر صمت اضافه کرد: امروز 
عبور مستقیم خودرو از خط تولید به بازار در 
ایران خودرو به ۱۰۰ درصد و در سایپا به ۹۷ 
درصد رسیده است. وی در ادامه با اشاره به اینکه 
اقدامات دیگری نیز در نقشه راه صنعت خودرو 
آغاز شده است، اظهارداشت: از آن جمله مبارزه 
با کالاهای یدکی قاچاق است که ۳۰ درصد بازار 

لوازم یدکی خودرو را تشکیل می داد.

فاطمی امین اضافه کرد: در سایر موضوعات 
از جمله تنوع محصول، بهبود کیفیت، اصلاح 
ساختار مالکیت خودروسازان و غیره به طورکلی 
در ۹ محور، برنامه هایی تهیه شده است و از 
خودروسازان نیز خواسته ایم که در همین راستا 

حرکت کنند.
وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین بیان 
داشت: از این پس باید بیشتر روی محصولات 
جدید متمرکز باشیم، خودروهایی همچون 
تارا و شاهین از کیفیت مناسبی برخوردارند، 
اما قیمت های بالایی دارند که برای آحاد جامعه 
قابل دسترسی نیستند، در تلاشیم خودروهایی 

با قیمت های پایین تر در کشور تولید کنیم.
فاطمی امین در خصوص قانون جوانی جمعیت 
گفت: این طرح از سوی مجلس شورای اسلامی 
مصوب شده است و دو خودروساز بزرگ کشور 
را در قبال آن متعهد کرده است که باید مطابق 

قانون اجرا شود و کارهای آن به پیش بروند.

با وجود اعلام خبرگزاری تسنیم در رابطه با 
نبود تعهدنامه محضری در سایت ثمن، بسیاری 
از متقاضیان نهضت ملی مسکن به دلیل عدم 
بارگذاری این تعهدنامه از این طرح حذف 

شده اند.
خبرگزاری  اقتصادی  خبرنگار  گزارش  به 
تسنیم،  ۱۲ اردیبهشت ماه امسال مدیرکل 
راه و شهرسازی استان تهران از فرصت ۲۰ 
روزه متقاضیان مجرد نهضت ملی مسکن برای 
بارگذاری تعهدنامه محضری خبر داده و گفته 
بود: در صورت عدم انجام این کار متقاضیان 

حذف می شوند.
خلیل محبت خواه افزود: متقاضیان مرد مجرد 
بالای ۲۳ سال تا ۳۱ اردیبهشت فرصت دارند 
آدرس  به  ملی مسکن  نهضت  پورتال  وارد 
saman.mrud.ir شده و تعهدنامه محضری 

را دانلود کنند.
وی ادامه داد: این متقاضیان سپس باید به دفتر 
خانه اسناد رسمی مراجعه کرده و پس از تکمیل 
تعهد نامه و ثبت محضری، اسکن تعهد نامه 
تکمیل شده را مجددا در سایت بارگذاری کنند 
تا شرایط احراز توسط اداره کل راه و شهرسازی 

استان تهران پی گیری و دنبال شود.
وی عدم بارگذاری اسکن تعهد نامه محضری 
را  محضری  مهر  به  ممهور  و  شده  تکمیل 
بارگذاری ناقص مدارک اعلام کرد و  افزود: 
تا پایان اردیبهشت باید ویرایش ها توسط 
متقاضیان انجام شود، چراکه پس از تاریخ اعلام 
شده عملا امکان ویرایش وجود نداشته و نقص 

مدارک منجر به حذف متقاضی خواهد شد.
به گزارش تسنیم تا ۳۱ اردیبهشت ماه هیچ 

مورد  سایت  در  مذکور  تعهدنامه  ز  ا ثری  ا
نظر نبود. در این روز تسنیم طی گزارشی 
از سردرگمی متقاضیان مجرد نهضت ملی 
مسکن در این رابطه خبر داد و این پرسش را که 
چرا تعهدنامه محضری در سامانه ثمن نیست، 

مطرح کرد.
این گزارش واکنش روابط عمومی اداره کل راه 
و شهرسازی استان تهران را به دنبال داشت و 
قرار بود پاسخی برای خارج کردن متقاضیان از 
سردرگمی ارائه شود. اما طی ۱۰ روز اخیر نه 
تنها اتفاق امیدوارکننده ای در این رابطه روی 
نداده که به واسطه نبود تعهدنامه محضری در 
سایت ثمن، متقاضیان مجرد "رد درخواست" 

شده اند.
یکی از متقاضیان مجرد نهضت ملی مسکن در 
این باره به تسنیم می گوید: با توجه به این که 
تعهدنامه محضری در سایت ثمن نبود، به 
دفترخانه مراجعه و تعهدنامه ای را مطابق آنچه 

وزارت راه اعلام کرده بود، تنظیم و در سایت 
بارگذاری کردم.

 saman.mrud.ir وی افزود: امروز که به سایت
مراجعه کردم، درخواست بنده به دلیل عدم بارگذاری 

تعهدنامه محضری رد شده است.
وی بیان کرد: وقتی تعهدنامه محضری در 
سایت وجود ندارد، تکلیف متقاضیان چیست. 
بارها هم با شماره تلفن های درج شده برای 
پیگیری این موضوع تماس گرفتم ولی هیچ 
نتیجه ای در بر نداشت. به گزارش تسنیم، انتظار 
می رفت اداره کل راه و شهرسازی استان تهران و 
معاونت مسکن و ساختمان به  عنوان متولی اصلی 
پاسخگوی مشکل به وجود آمده برای متقاضیان 
مجرد نهضت ملی مسکن باشند. ۱۰ روز از اتمام 
مهلت بارگذاری تعهدنامه محضری می گذرد و 
این متقاضیان در حال حذف از سامانه به دلیل 
تعهدنامه ای هستند که در سایت ثمن وجود 

خارجی ندارد.

متقاضیان مجرد نهضت ملی مسکن 
حذف شدند

وزیر صنعت: 

خودرو گران نمی شود

مشاور وزیر ارتباطات در توسعه ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: اگر 
اعتبارات مورد نیاز در اختیار ما قرار بگیرد، تا پایان سال می توانیم قول 
اتصال ۹۵ درصدی تمام روستاهای کشور به شبکه ملی اطلاعات را 
بدهیم. به گزارش ایرنا، توسعه ارتباطات روستایی و اتصال روستاهای 
بالای ۲۰ خانوار به شبکه ملی اطلاعات از آن دست اهدافی است که 
وزارت ارتباطات آن را با جدیت دنبال می کند. از ابتدای دولت سیزدهم، 
پایش روستاهای بالای ۲۰ خانوار برای اتصال به اینترنت آغاز شد. 
بررسی های میدانی نشان می داد میانگین اتصال روستاهای بالای ۲۰ 
خانوار به اینترنت در میانه سال ۱۴۰۰، چیزی حدود 8۰ درصد است و 

برای اتصال ۱۰۰ درصدی نیاز به تمهیدات جدی دارد.
با نگاهی به آمار پیشرفت پروژه ها می توان دید، تمرکز وزارت ارتباطات 
بر روی روستاهایی است که به هر دلیلی یا به اینترنت متصل نیستند، یا 

اتصال آن ها با کیفیت و پایدار نیست.
»ایرج روحی« مشاور وزیر ارتباطات در توسعه ارتباطات و فناوری 
اطلاعات )USO( در گفت وگوی اختصاصی با ایرنا گفت: سعی داریم بر 
استان هایی که درصد اتصال روستاهای بالای ۲۰ خانوار آن ها به شبکه 
ملی اطلاعات پایین تر از میانگین کشور است، تمرکز بیشتری داشته 
باشیم و آن ها را به میانگین اتصال کشوری نزدیک کنیم چرا که برقراری 

عدالت ارتباطی بسیار اهمیت دارد.
وی در پاسخ به این سوال که چرا اتصال روستاهای بالای ۲۰ خانوار به 
اینترنت ثابت، ۳۲ درصد است و  برنامه دولت برای بالا بردن دسترسی به 
اینترنت ثابت در روستاها چیست؟ گفت: واقعیت این است که امروز ذائقه  
کاربران در استفاده از اینترنت تغییر کرده و آن ها تمایل بیشتری دارند تا 

از اینترنت همراه به جای اینترنت ثابت استفاده کنند.
روحی تاکید کرد: توسعه اینترنت ثابت در برخی مناطق کشور برای 
ما راحت تر است اما درخواست کاربران ساکن در روستاها، دسترسی 
به اینترنت سیار است. توسعه اینترنت ثابت با کیفیت بهتر و ارزان تر از 

رویکردهای اصلی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات است.

پوشش ۹۵ درصدی اینترنت
 در روستاهای کشور تا پایان ۱۴۰۱

تعطیلی مدارس به 
دنبال شیوع کرونا 

تصمیم اشتباهی بود

رنا
: ای

س
عک

سخنگوی صنعت برق : »دستگاه های مجاز استخراج رمز ارز 
در زمان اوج مصرف برق، در صورت بروز محدودیت، با اعلام 

دیسپاچینگ ملی از شبکه خارج می شوند«.
مصطفی رجبی مشهدی می گوید: »در حال حاضر ۱۱8 مرکز مجاز 
استخراج رمز ارز در کشور فعال است که این مراکز معادل ۲۰۰ 

مگاوات برق مصرف می کنند«.
به گزارش فردای کرمان به نقل از ایسنا سراسری، وی اظهار کرد: »با 
ورود به زمان اوج مصرف برق، در صورت بروز محدودیت در تامین 
برق مورد نیاز کشور، برق این مراکز با اعلام مرکز دیسپاچینگ 
ملی قطع خواهد شد تا پایداری شبکه برق کشور حفظ شود.امکان 
صدور مجوز فعالیت استخراج رمزارز با وزارتخانه های نیرو یا نفت 

فراهم شد«

احتمال خاموشی ماینرهای مجاز

بررسـی رویکرد تشـویقی وزارت نیـرو بـرای صرفه جویی 
بـرق، بیانگر آن اسـت که یـک مشـترک واقـع در مناطق 
گرمسـیری فرصـت دارد بـا صرفه جویـی ۳۰ درصـدی، 
ماهانه ۴۵۰ هزار تومـان پاداش کم مصرفـی دریافت کند.
به گزارش فارس، رویکرد تشـویق محـوری وزارت نیرو در 
بخش برق اخیـرا با یـک اخبـار جالـب توجه همراه شـد. 
بر ایـن مبنـا، وزیر نیـرو اعلام کـرد، بـه ازای هـر کیلووات 
سـاعت صرفه جویی در مصرف برق با شـرط اسـتفاده زیر 
الگو، طـی ۴ مـاه خـرداد، تیر، مـرداد و شـهریور ماه سـال 

۱۴۰۱ معـادل ۵۰۰ تومان پـاداش دارد.
بـر ایـن اسـاس پاداش هـای صرفه جویـی شـده از ابتدای 
خرداد مـاه سـال ۱۴۰۱ بر قبوض مشـترکان لحاظ شـده 
و اگر مشـترکی علاوه بر پوشـش کامـل هزینه بـرق خود 
مبلغی را از صنعت برق بسـتانکار شـود، می تواند از طریق 
نرم افـزار برق ایـران )برق من( نسـبت بـه دریافـت پاداش 

ویژه خـود اقـدام کند.
پاداش صرفه جویی برق را از طریق نرم افزار برق 

من دریافت کنید
مشـترکان صنعت بـرق می توانند، بـا مراجعه به نـرم افزار 
برق ایـران )بـرق مـن( از طریـق پیوند گذاشـته شـده در 
)اینجا( نسـبت به وارد کردن شناسـه قبض خود و دریافت 
آخرین اطلاعات و جزئیات مصرف کسـب اطلاع کرده و با 
استفاده از راهکارهای سـاده صرفه جویی از طرح تشویقی 

ویـژه وزارت نیـرو در ۴ ماه پیش رو اسـتفاده کنند.
با توجه به این مسـئله، محاسـبه میـزان پـاداش دریافتی 

توسـط مشـترکان در مناطـق مختلـف می توانـد از ابعاد 
پاداش هـای وزارت نیـرو پرده بـرداری کنـد.
چگونه از پاداش های صرفه جویی برق

 استفاده کنیم
در همین راسـتا، الگوی مصرف برق در کشـور ما وابسـته 
به شـرایط آب وهوایی محتلف در ۵ دسـته رده بندی شده 
است که شامل مناطق عادی، گرمسـیر یک، گرمسیر دو، 

گرمسیر سـه و گرمسـیر چهار می شود.
بر این اسـاس مطابق اطلاعات موجود در تارنمای شـرکت 
توانیر، میزان الگوی مصرف رعایت شـده در مناطق عادی 
معادل ۳۰۰ کیلووات سـاعت در ماه، در مناطق گرمسـیر 
یـک معـادل ۳۰۰۰ کیلـووات سـاعت در مـاه، در مناطق 
گرمسـیر دو معـادل ۲۰۰۰ کیلـووات سـاعت در مـاه، در 
مناطق گرمسیر سـه معادل ۱۰۰۰ کیلووات ساعت در ماه 
و در مناطق گرمسـیر چهار معادل ۴۰۰ کیلووات سـاعت 

در ماه تعیین شـده اسـت.
با توجـه به ایـن موضـوع و ثابـت بـودن نـرخ صرفه جویی 
در هر یک از ایـن مناطق، در صورتیکه مشـترکان خانگی 
حاضر در هـر منطقه با فـرض اینک سـال گذشـته دقیقا 
معـادل الگـوی مصـرف از انرژی بـرق اسـتفاده کردنـد، با 
اقداماتـی نظیـر قـراردادن دور کولر آبـی از حالـت تند به 
حالت کند، تعویض سیسـتم سرمایشی اسـپیلت به کولر 
آبی، ساماندهی روشنایی و خاموش کردن تلویزیون زمان 
اسـتفاده نکردن می توانند نسـبت بـه صرفه جویـی اقدام 
کـرده و از پـاداش قابل توجه کـم مصرفی اسـتفاده کنند.

جزئیات فرصت پاداش صرفه جویی برق نسبت به 
مناطق مختلف

در ایـن راسـتا مطابـق جـدول یـک، کاهش مصـرف برق 
توسـط هر مشـترک در مناطق یاد شـده معـادل مصارف 
عـادی می توانـد زمینـه کسـب پاداش هـای ارزنـده برای 

مشـترکان را مهیـا کند.
جدول یـک: متوسـط مصـرف یـک واحـد مسـکونی در 
مناطق مختلف کشـور را با در نظر گرفتن انـواع تجهیزات 

متعـارف برقی
بـر اسـاس آمـار، یـک مشـترک عـادی تنهـا بـا حـذف 
مصارف غیر ضـرور و صرفه جویی ۳۰ درصـدی معادل ۹۰ 
کیلووات سـاعت نسـبت به سـال گذشـته خود می توانند 

پـاداش ۴۵ هـزار تومانـی در هر مـاه را کسـب کند.
این میـزان صرفه جویـی در مناطق گرمسـیر چهـار رقم 
پـاداش را بـه ۶۰ هـزار تومـان می رسـاند. همچنیـن در 
مناطق گرمسـیر سـه پـاداش بـا توجه بـه الگـوی ۱۰۰۰ 
کیلـووات سـاعاتی بـرای ۳۰ درصـد صرفه جویـی ماهانه 

رقـم ۱۵۰ هـزار تومان برسـاند.
مناطق گرمسـیر دو نیـز زمینه کسـب پـاداش ۳۰۰ هزار 
تومانی را بـرای صرفه جویـی ۳۰ درصدی در هر مـاه برای 

مشـترک به وجود مـی آورد.
در همیـن راسـتا، بیشـترین زمینـه فرصت برای کسـب 
پـاداش در مناطـق گرمسـیر یـک وجـود دارد. جایـی که 
صرفه جویی ۹۰۰ کیلووات ساعتی نسـبت الگوی مصرف 
۳۰۰۰ کیلـووات سـاعت زمینه کسـب پـاداش ۴۵۰ هزار 

تومانـی برای مشـترکان را بـه وجود مـی آورد.
ایـن مسـئله در حالـی اسـت که بـا حـذف مصـارف غیر 
ضرور بـرق در مناطق گرمسـیر یـک مطابق جـدول یک 
زمینـه کاهـش مصـرف بـرق از ۳۰۰۰ کیلـووات سـاعت 
بـه ۱۶۳۵ کیلووات سـاعت بـه راحتی قابـل انجام بـوده و 
می تواند زمینه کسـب پاداش ۶8۲ هـزار تومانـی را در هر 

مـاه مهیـا کند.
به معنای دیگر یک مشـترک سـاکن در مناطق گرمسـیر 
یـک نظیـر جنـوب اسـتان خوزسـتان بـا صرفه جویـی و 
اسـتفاده برق بـرای فعالیت های مشـخص طی ۴ مـاه این 
قانون می تواند زمینه کسـب پاداش ۲ میلیـون ۷۳۰ هزار 

تومانی را بـرای خود مهیـا کند.
بازی دو سر برد دولت و مردم در زمینه پرداخت 

پاداش صرفه جویی برق
با توجه بـه جزئیـات ذکر شـده به نظـر می رسـد، فرصت 
صرفه جویـی در مصـرف بـرق فرصـت بی نظیـری اسـت 
که مشـترکان خانگی می تواننـد از آن اسـتفاده کـرده و از 
این طریـق با یـک تیـر دو نشـان زده و عـلاوه بر اسـتفاده 
صحیح از انـرژی بـرق از پاداش های قابل توجـه دولت نیز 

اسـتفاده کنند.
بر ایـن اسـاس وزارت نیرو نیـز بـا درک صحیح از شـرایط 
انرژی کشـور به جـای پرداخت هزینـه برای تولیـد برق و 
فشـار به نیروگاه ها از طریق پرداخت پاداش زمینه جبران 

ناترازی تولیـد و مصرف بـرق را فراهم خواهـد کرد.

پاداش صرفه جویی برق ماهانه از 45 هزار تا 450 هزار تومان

رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور گفت: ۴۵ درصد از کسانی که به مراکز 
آموزش فنی و حرفه ای مراجعه می کنند، فارغ التحصیلان دانشگاهی هستند که بازار 
آن ها را جذب نکرده است. به گزارش مهر به نقل از سازمان آموزش فنی و حرفه ای 
کشور، غلامحسین حسینی نیا اظهار کرد: توسعه فرهنگ مهارت آموزی در جهت 
جلوگیری از مدرک گرایی و به بار نشستن خلاقیت و کارآفرینی افراد ضرورت دارد.

رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور افزود: مدرک گرایی از آفات بزرگ برای نظام آموزشی است و 
نه تنها برای سیستم آموزشی بلکه برای کل جامعه یک آسیب جدی محسوب می شود و متأسفانه مدرک 

تحصیلی، افراد را در جامعه صاحب شأن و منزلتی اجتماعی کرده است.
وی گفت: ۴۵ درصد از کســانی که به مراکز آموزش فنی و حرفــه ای مراجعه می کنند، فارغ التحصیلان 
دانشــگاهی هســتند که بازار آن ها را جذب نکرده اســت و چنانچه در کشــور به جای توسعه فرهنگ 
مهارت آموزی، امتیاز مدرک همه گیر شود و همه افراد تمایل داشته باشند که دکتر و مهندس خطاب شوند؛ 
جامعه ای خواهیم داشت مملو از افرادی که مدرک تحصیلی بالایی دارند، بدون اینکه از تخصص و مهارت 

لازم بهره ای ببرند.

رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای:
۴۵ درصد مراجعین به مراکز آموزشی،

 فارغ التحصیلان بیکار هستند
رئیس جمهور گفت: سفر اخیر بنده به تاجیکستان نقطه عطفی برای روابط مان 
بود؛ پس از این سفر شاهدیم که مبادلات تجاری دو کشور افزایش ۴ برابری داشته 
و در حوزه های مختلف گام های خوبی برداشته شده است. به گزارش خبرنگار 
حوزه دولت خبرگزاری تسنیم، آیت الله سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور پس 

از دیدار »امامعلی رحمان« رئیس جمهور تاجیکستان با وی و گفت وگوی هیئت های عالی رتبه دو کشور، 
در نشست خبری اظهار داشت: به آقای رحمان رئیس جمهورِ کشور دوست، برادر، همسایه و هم زبان 
تاجیکستان و همراهان شان تبریک صمیمانه می گویم و از اینکه دعوت جمهوری اسلامی ایران را قبول 
کردند و به تهران آمده که موجب نشست هایی که زمینه تصمیم گیری های خوبی برای روابط دو کشور شد، 
تشکر می کنم. رئیس جمهور کشورمان بیان کرد: با سفر آقای رحمان و امضای تفاهم نامه های جدید تردید 
ندارم که گام بلندی در روابط دو کشور برداشته خواهد شد و در گفت وگوهایی که بین دو کشور انجام شد، 
اراده و تصمیم جدی این است که روابط سیاسی، اقتصادی، تجاری، فرهنگی و در حوزه های مختلف انرژی، 
گردشگری، معدن، علم و فناوری تداوم یابد. هم چنین هر دو کشور معتقدیم روابط مان باید بهتر از وضعیت 

کنونی باشند و حتما می توانیم روابط دوجانبه را به روابط خوب منطقه ای و جهانی تبدیل کنیم.

افزایش ۴برابری تجارت با تاجیکستان

رئیس کل بانک مرکزی با اعلام اینکه رمز ریال شهریورماه سال 
جاری متولد خواهد شد، گفت: اضافه برداشــت بانک ها از بانک 

مرکزی نسبت به سال گذشته نصف شده است.
به گزارش ایسنا، علی صالح آبادی در همایش سیاست های پولی 

و بانکی اظهار کرد: کمیته های نقدینگی، پایه پولی و اصلاح نظام بانکی در ساختار بانک 
مرکزی با ریاست قائم مقام بانک مرکزی تشکیل شده است و جلسات آن برگزار می شود. 
در حوزه کنترل تورم سیاست های خوبی پیش بینی شده است و در حال گفت وگو با هیات 
دولت هستیم. رییس بانک مرکزی درباره پرداخت تسهیلات خرد به صورت سهل به مردم 
گفت: یکی از محورهای کاری بانک مرکزی تقویت و اصلاح رابطه بانک ها و مشتریان بوده 
است در این باره تامین مالی برای پرداخت تسهیلات خرد مطرح شد. ازاین رو بانک مرکزی 
بســته های وام خرد را ارایه کرد و در این باره وثایق متنوعه و سهلی در نظر گرفته شده به 
طوری که سیم کارت موبایل افراد می تواند جز وثایق بانکی محسوب شود و هدف از این کار 

سهل کردن وثایق بانکی بوده است.

سیم کارت موبایل به عنوان وثیقه بانکی 
معتبر خواهد شد

$ فنی و
حرفه ای

$بانک$ تجارت

کاغذ اقتصادی
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یک عضو کمیسیون محیط زیست: 
وزارت خارجه باید موضوع حقابه  

ایران را پیگیری کند

یک عضو کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست 
با تاکید بر لزوم پیگیری موضوع حقابه  ایران توســط وزارت امور 
خارجه گفت: باید با فعال کردن دیپلماسی آبی، از حقابه های خود 
استفاده کنیم چراکه یقیناً تا ۲۰ سال آینده در خاورمیانه با بحران 

آب مواجه خواهیم بود.
رحمت الله نوروزی در گفت وگو با ایســنا با اشاره به شیوع بحران 
ریزگرد در کشور اظهار کرد: با اعتباراتی که امسال برای سازمان 
محیط زیست در نظر گرفته ایم، امیدوارم وزارت خانه های نیرو و 
جهاد کشاورزی و همچنین سازمان های مدیریت بحران و محیط 
زیســت پای کار بیایند و برنامه هایی کوتاه، میان و بلند مدت را 
طراحی کنند. علت بخشــی از بحران ریزگردها، داخلی اســت و 
مرتباً در کمیسیون آب و منابع طبیعی جلساتی را برگزار کرده ایم.

او با اشاره به اجرای پروژه سدسازی داپ ترکیه گفت: با اجرای این 
طرح در ترکیه، ســدهای ارس و خداآفرین در ایران دچار آسیب 
می شوند؛ بر همین اساس همه دستگاه های متولی به ویژه وزارت 

امور خارجه باید موضوع حقابه  ایران را پیگیری نمایند.
این عضو کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست 
با غیر قانع کننده دانستن پاسخ های وزیر خارجه به مجلس درباره 
علت عــدم انجام اقدامات لازم از ســوی وزارت امــور خارجه در 
خصوص سدســازی های بی رویه ترکیه، تاکید کرد: باید با فعال 
کردن دیپلماسی آبی، از حقابه های خود استفاده کنیم چراکه یقیناً 

تا ۲۰ سال آینده در خاورمیانه با بحران آب مواجه خواهیم بود.

مدیرعامـل انجمـن اهـدای عضـو ایرانیـان بـا 
تاکید بـر متفـاوت بـودن کما بـا مـرگ مغزی، 
گفت: همـه بایـد سـعی کنند تـا مـردم تفاوت 
مـرگ مغـزی و کمـا را متوجه شـوند و بـه این 
بـاور برسـند کـه مـرگ مغـزی بـا کمـا تفاوت 
دارد و در  مـرگ مغـزی امـکان برگشـت افـراد 

وجـود نـدارد.
دکتر کتایون نجفـی زاده در گفت وگو با ایسـنا، 
با اشـاره بـه فرآینـد مرگ مغـزی، گفـت: مرگ 
مغـزی، تخریـب سـلول های مغـز، متلاشـی 
شـدن آن هـا و تبدیـل شـدن سـلول های مغـز 
بـه یـک مـاده بی شـکل و متعفن اسـت کـه به 
دنبـال ضربه یـا هر چیزی کـه فشـار داخل مغز 
را افزایـش دهـد، اتفـاق می افتـد. زیرا فشـاری 
کـه در داخـل جمجمه بالا مـی رود، عـروق مغز 
را می بنـدد، در نتیجـه خون رسـانی متوقـف 
می شـود و سـلول های مغزی منهدم می شـوند.

چرا با وجود مرگ مغزی، قلب 
تپش دارد؟

او افـزود: در حیـن اینکه فرد دچـار مرگ مغزی 
شـده اسـت، قلـب بـه دلیـل باتـری اتوماتیکی 
کـه دارد، تپـش دارد. ایـن قسـمت کوچـک 
قلـب می توانـد امـواج الکتریکـی تولیـد کند و 
ماننـد یک خـازن عمل کـرده و می توانـد امواج 
الکترونیکـی را در خـودش ذخیره کنـد. بر این 
اسـاس قلـب می توانـد شـش تـا هشـت دقیقه 
بدون اکسـیژن هم تپش داشته باشـد. بنابراین 
زمانی که مغـز دچار مـرگ مغزی شـده و نفس 
قطع می شـود، ایـن باتـری کوچک بـرای مدت 
شـش تـا هشـت دقیقـه تپـش خـود را ادامـه 

می دهـد.
نجفـی زاده ادامـه داد: اگـر به فردی کـه مغزش 
منهدم شـده و نفس نـدارد، با نفـس مصنوعی، 
توسـط دسـتگاه و با کمک داروهـا، کاری کنیم 
که اکسیژن رسـانی به گـره کوچک قلـب انجام 
شـود، تپـش قلبـش را ادامـه می دهـد و باعـث 
می شـود که ما با فـردی مواجه باشـیم که فوت 
شـده، اما به واسـطه دسـتگاه ها و داروها قلبش 
برای چنـد روز تپـش دارد. بعد از گذشـت چند 
روز، از آنجایـی کـه سـمومی از مغـز متلاشـی 
شده، ترشـح می شـود، باعث می شـود که همه 
سـلول های بـدن از بیـن برونـد و در نتیجه یک 

فرد مرگ مغزی را بیـش از چنـد روز و حداکثر 
دو هفته نمی شـود نگه داشـت و هـر چقدر هم 
کـه زمـان می گـذرد، تعـداد اعضـای کمتـری 
قابـل اسـتفاده خواهنـد بود. بـه طوری کـه اگر 
در لحظـه اولـی کـه مـرگ مغـزی رخ می دهد، 
هشـت عضو فرد قابل اهدا هسـتند، اگر خانواده 
دیر رضایت دهد، در روز چهارم ممکن اسـت دو 

عضو فـرد قابل اسـتفاده باشـند.
تصادفات؛ شایع ترین علت مرگ مغزی

نجفی زاده گفت: سـالانه بین ۵ تـا 8 هزار مرگ 
مغزی در کشـور داریم که معمولا نیمـی از آنها 
قابلیت اهـدای عضو دارند که حـدود ۳۰۰۰ نفر 
اسـت و از این تعـداد یک سوم شـان معمـولا به 

اهـدای عضو می رسـند.
او بـا بیان اینکـه شـایع ترین علت مـرگ مغزی 
تصادفـات و حوادث بوده و شـایع ترین سـن آن 
هم بیـن ۲۰ تا ۴۰ سـال اسـت، گفـت: بنابراین 
افـراد دچار مرگ مغـزی، اعضای کاملا سـالمی 
دارنـد. اگـر خانـواده بتوانـد بـه موقـع تصمیـم 
بگیـرد و ایـن اعضـای کامـلا سـالم از بـدن پـر 
از سـم خـارج شـود، می توانـد بـه بیمـاری که 
نیازمنـد تامیـن عضو اسـت و هیچ چـاره ای جز 
پیوند بـرای ادامـه زندگی نـدارد، پیوند شـود و 
آن فرد بـه زندگی عادی برگـردد و در عین حال 
بـرای فـرد متوفـی و خانـواده اش هـم باقیات  و 

صالحات اسـت.
وضعیت اهدای عضو در ایران 

کرونا و اهدای عضو
نجفی زاده دربـاره میزان اهدای عضو در کشـور، 
گفت:  در دوران قبل از کرونـا PMP به معنای 
تعـداد اهـدای عضـو بـه ازای یـک میلیـون نفر 
۱۴.۳ بـود کـه آمـار بسـیار خوبـی بـود. البتـه 
همچنان ایـران در رتبه ۳۱ اهـدای عضو در دنیا 
قـرار داشـت و در آسـیا ایـران رتبـه اول اهدای 
عضو از افراد مرگ مغزی را داشـت. متاسفانه به 
دلیل کرونـا در همه دنیا افت شـدیدی در حوزه 
اهـدای عضو اتفـاق افتـاد و در ایران هـم آمار به 
نصـف رسـید و شـاخص بـه بیـش از ۷ درصـد 
رسـید، اما در سـال ۱۴۰۰ مجددا ایـن آمار بالا 
رفت و به حـدود ۱۰.۷ رسـید و هنوز جـا داریم 

تا حداقـل به وضعیـت قبلـی بازگردیم.
او گفـت: متاسـفانه از آنجایـی کـه در دوران 
کرونا، تعداد بسـیار زیادی از کادر درمان و توان 
بیمارسـتان ها در زمینـه تخت و امکانـات برای 
بیمـاران کرونا اسـتفاده شـد و از طرفـی اثبات 

عدم ابتـلای فرد مـرگ مغزی بـه کرونا بسـیار 
دشـوار بود و بسـیاری از مـوارد مـرگ مغزی به 
ایـن دلیـل اعضای شـان اسـتفاده نشـد و آمـار 
بسـیار پاییـن آمـد کـه در سـال ۱۴۰۰ رو بـه 

بهبـود رفـت.
افزایش مرگ بیماران نیازمند

 پیوند در دوران کرونا
نجفـی زاده بـا بیـان اینکـه قبـل از کرونـا بیش 
از ۲۵ هـزار نفـر بیمـار نیازمنـد پیونـد عضو در 
لیسـت انتظار پیونـد قـرار داشـتند کـه روزانه 
هفت تـا ۱۰ نفرشـان بـه دلیـل نرسـیدن عضو 
پیوندی فـوت می کردنـد، گفت: حـال می توان 
تصور کرد که وقتـی PMP از ۱۴ به ۷ رسـید، 
مرگ بیماران لیسـت انتظار پیوند دو برابر شـد. 
باید تمـام تلاش بـرای حل ایـن موضـوع انجام 
شـود تـا در کشـورمان نه اجـازه دهیـم عضوی 
هـدر رود و نه اجـازه دهیم که فردی در لیسـت 

انتظـار فـوت کند.
او دربـاره وضعیـت رضایـت بـه اهـدای عضـو، 
گفت: در برخی اسـتان های کشـور آمار رضایت 
به اهـدای عضـو نزدیک بـه ۱۰۰ درصد اسـت. 
بـه ایـن معنـا کـه آنقـدر فرهنگسـازی شـده و 
هماهنگ کننـدگان پیونـد آمـوزش کافی دیده 
و تـلاش می کنند که تقریبـا رضایت بـه اهدای 
عضو نزدیک بـه ۱۰۰ درصد اسـت، اما در برخی 
اسـتان های کشـور هم هنوز این آمار حدود ۲۰ 

تـا ۳۰ درصد اسـت.
۱۰درصد ایرانیان بزرگسال کارت اهدای 

عضو دارند
نجفـی زاده بـا بیـان اینکـه حـدود ۱۰ درصـد 

بزرگسـالان ایـران کارت اهـدای عضـو دارنـد، 
گفـت: ایـن در حالـی اسـت کـه در انگلیـس 
یک سـوم بزرگسـالان و در آمریـکا حـدود ۶۴ 
درصـد بزرگسـالان کارت اهـدای عضـو دارند. 
زیرا در ایـن کشـورها روی گواهی نامـه و کارت 
ملـی درج می شـود کـه ایـن فـرد بـه اهـدای 
عضو تمایـل دارد. در ایـران هم در سـال ۱۴۰۰ 
هیـات دولـت پذیرفت کـه نشـان اهدا بـر روی 
کارت گواهی نامـه، کارت ملـی، کارت پایـان 
خدمت و بیمه فرد درج شـود، اما هنـوز مراحل 
اجرایی آن انجام نشـده اسـت. امسـال پیگیری 
می کنیـم تـا بتوانیم ایـن موضـوع را بـه نتیجه 

برسـانیم.  
مرگ مغزی قابل برگشت نیست

او دربـاره چالش هـای اهـدای عضـو، گفـت: 
نکته مهـم این اسـت کـه همه بایـد بـاور کنند 
فـردی کـه دچـار مـرگ مغـزی شـده، فـوت 
کرده اسـت. بـرای این اتفـاق هم فرهنگسـازی 
قـوی لازم اسـت. نبایـد صبـر کنیـم تـا وقتـی 
کـه حادثـه رخ می دهـد، تـازه بخواهیـم بـه 
خانـواده اطلاعـات علمی دهیـم. خانـواده باید 
از قبـل اطلاعـات کافـی داشـته باشـد و در آن 
لحظه فقـط بایـد تصمیم گیـری کند. ایـن کار 
ارگان های تصمیم سـاز اسـت و همه باید سـعی 
کنند تـا مـردم تفـاوت مـرگ مغـزی و کمـا را 
متوجه شـوند و بـه ایـن باور برسـند کـه مرگ 
مغـزی بـا کمـا تفـاوت دارد و در  مـرگ مغـزی 
امـکان برگشـت افـراد وجـود نـدارد. در عیـن 
حال دغدغه امسـال ما ایـن بود کـه برنامه های 
صدا و سـیما نباید از ایـن صحبت شـود که فرد 

مـرگ مغـزی، زنده شـد. 

معاون امــور جنگل های ســازمان منابع طبیعی و 
آبخیزداری با بیان اینکه بسیاری از گونه ها در کشور 
کمیاب و نادر و یا در حال انقراض هستند، اظهار کرد: 
خشکســالی پی درپی، آفات برگ خوار و جوانه خوار 
که در جنگل هــای زاگرس وجــود دارند، موجب 
استرس های محیطی و جانوری می شوند و درختان 

و بلوط  ها را دچار زوال می کنند.
نقی شعبانیان در گفت و گو با ایســنا با بیان اینکه 
بسیاری از گونه ها در کشور ما همچون شمشاد، گردو، 
شاه بلوط و بادام جزو گونه های کمیاب، نادر و یا در حال 
انقراض هستند و احتمال نابودی آن ها وجود دارد، 
اظهار کرد: طبق ماده یک قانون حفظ ذخایر ژنتیکی، 
برداشت این گونه ها ممنوع است. سیاست و نوع فعالیت 
ما نیز به این گونه اســت که در چارچوب ذخیره گاه 
ژنتیکی، طرح حفاظتی خاصی برای آن ها آماده کنیم 

که این برنامه ها در برخی مناطق نیز اجرا شده است.
حفاظت از گونه ها در قالب »بانک ژن«

او افزود: حفاظت از این گونه هــا در قالب یک طرح 
حفاظتی و به صورت یک بانک ژن در دستور کار قرار 
گرفته است. ذخیره سازی به صورت »بانک ژن« به 

معنای ذخیره بذر و یا کاشت نهال در منطقه ای تحت 
عنوان بانک ژن است.

به گفته معاون امور جنگل های سازمان منابع طبیعی 
و آبخیزداری امروزه مســائلی همچون ریزگردها و 
خشکسالی پی در پی مورد اهمیت قرار قرار گرفته 
است که شــاید ۲۰ سال گذشــته مورد توجه قرار 
نمی گرفت. گونه های بلوط اصلا جزو ذخیره گاه های 
ما نبودند و گونه های دیگری در این ذخیره گاه بودند. 
ریزگردها با نشستن روی برگ ها به لحاظ فیزیولوژیکی 
به گیاهان استرس وارد و به لحاظ تنفس و فتوسنتز به 

گیاهان آسیب وارد می کنند.
او ادامه داد: طبق مطالعات انجام شــده خشکسالی 
پی درپی، آفــات برگ خــوار و جوانه خــوار که در 
جنگل هــای زاگرس وجــود دارند، بــرای گیاهان 
استرس ایجاد می کنند. تمام این عوامل موجب ایجاد 
استرس های محیطی و جانوری می شوند و درختان و 

بلوط  ها را دچار زوال می کنند.
نجات گونه ها از طریق ایجاد تعادل 

اکولوژیک

شعبانیان با بیان اینکه برای نجات گونه ها در بلندمدت 
باید تعــادل اکولوژیــک را بازگردانیم،درباره علل 
نابودی تعادل اکولوژیک اظهار کرد: علاوه بر مسائل 
خشکسالی که انسان کمتر در آن نقش دارد، مواردی 
همچون بهره برداری بی رویه و بهره برداری غلط در به 

هم ریختن تعادل اکولوژیک نقش زیادی دارند.
او با اشــاره به اینکه در ایجاد عدم تعــادل دو بحث 
بهره برداری بی رویه و بهره برداری غلط وجود دارد، 
گفت: در زاگرس مســائلی همچون »کشــت زیر 
اشکوب«، قطع سرشاخه های درختان، بهره برداری 
برای تالیف دام و وجود دام های زیاد در عرصه طبیعی 
موجب به هم ریختگی تعادل اکولوژیک در زاگرس 

می شود.
معاون امور جنگل هاس ســازمان منابع طبیعی و 
آبخیزداری افزود: در کوتاه مدت با روش هایی همچون 
سم پاشی با سموم بیولوژیک با آفات مبارزه می کنیم و 
عمدتا هم توصیه بر کنترل بیولوژیک است که عمدتا 
از باکتری ها و یا عصاره گیاهان تشکیل می شوند. شیوه 

دیگر استفاده از دشمنان طبیعی آفات است.
او ادامه داد: در حال حاضر مبارزه ها با استفاده از عصاره 

باکتری ها انجام می شود که این کار باید اصولی صورت 
گیرد تا آسیبی به طبیعت وارد نشود. نباید این تصور 
را داشته باشیم مبارزه بیولوژیک، خالی از آسیب است. 
سم پاشــی ها باید با دقت و همراه با مطالعات اولیه 
انجام شود تا بر حشــرات و گیاهان تاثیرات جانبی 

نداشته باشد.
جهش های ژنتیک و کاهش مقاومت 

گونه ها با سم پاشی های بیولوژیک
 شــعبانیان با بیان اینکه در بســیاری مواقع سموم 
بیولوژیک بی خطر عنوان می شوند،تصریح کرد: این 
سموم نیز می توانند جهش های ژنتیکی ایجاد کنند 
علاوه بر آن کاهش مقاومت گونه های گیاهی و نابودی 
بسیاری از حشــرات را موجب شوند البته مطالعات 

علمی باید درباره همه این موضوع ها انجام شود.
او افزود: در برنامه های بلندمدت نیز باید در زمینه ایجاد 
تعادل اکولوژیک و اصلاح اکوسیستم جنگل ها تلاش 
کنیم. اگر اکوسیستم جنگل های زاگرس به تعادل 
اولیه دست یابد، مشکل زوال گونه ها از بین می رود و 

آن ها نجات می یابند.

مدیرعامل انجمن اهدای عضو ایرانیان اعلام کرد

بروز سالانه 5 تا ۸ هزار مرگ مغزی در کشور

خشکسالی چه بلایی بر سر جنگل های زاگرس می آورد؟

گزارش
ایسنا

آغاز اصلاح و حذف مطالب 
غیرمفید کتب درسی از سال آتی

وزیر آموزش و پــرورش اظهار کرد: تحــول در آموزش و پرورش 
به معنای هدایــت دانش آموزان به ســمت مهارت های زندگی و 

شغلی است.
به گزارش ایسنا، یوسف نوری با حضور در شبکه یک سیما، برنامه 
ثریا با موضوع »ضــرورت تحول در آموزش و پــرورش از اصلاح 
ســرفصل های درســی و حذف مطالب غیر کاربــردی تا عدالت 
آموزشــی و تقویت هویت ملی و خودبــاوری در مدارس« درباره 
رسالت آموزش و پرورش اظهار کرد: با وجود تصویب سند تحول 
بنیادین در سال ۱۳۹۰، شاهد اجرایی شدن این سند در آموزش 
و پرورش نبودیم و تنها در برخی از مدارس کشور، همکاران ما  به 
صورت خودجوش این سند را اجرا کردند که از جمله این همکاران 
می توان به شــهیدانی همچون شهید سعید آشــتیانی یا شهید 
حسن تهرانی مقدم اشاره کرد که در حوزه سلول های بنیادین و 
موشکی در مدارس حوزه کار خود به پژوهش پرداختند و مدارس 
را طبق ســند تحول بنیادین از آموزش محــور به پژوهش محور 

تبدیل کردند.
او افزود: با وجود آنکه بارها در جلسات شورای عالی انقلاب فرهنگی 
به صراحت مطرح کردیم که وظیفه آمــوزش و پرورش تربیت و 
پرورش دانش آموزان در ساحت های شش گانه و رسیدن به تربیت 
نوین اســلامی اســت و به دنبال آماده کردن دانش آموزان برای 
کنکور نیستیم، اما برخی از مدارس هنوز هم آموزش محور هستند. 
نوری ادامه داد: برای آماده کردن بستری که بتواند دانش آموزان را 
به تربیت نوین اسلامی برساند، داشتن برنامه درسی ضروری است. 
به این معنا که بر اساس برنامه ریزی های دقیق و هدفمند، محتوا 
و هدف مناسب را در کتاب های درســی وارد کنیم و در نهایت بر 
اساس این برنامه درسی، ارزشیابی انجام شود و نتایج بررسی شود. 
وزیر آموزش و پرورش تصریح کرد: برخــی از مطالب کتاب های 
درسی کاربردی نیستند و نیاز به اصلاح و یا حذف دارند . مطالب 
کتاب های درسی باید به گونه ای باشد که برای دانش آموزان سواد 
چندجانبه را به همراه داشته باشد تا آن ها را به مسئولیت اجتماعی 
برساند، لذا باید با بررسی دقیق صاحب نظران و متخصصان، مطالب 
صرفا حفظی و غیرکاربردی کتاب های درسی که در زندگی آینده 
دانش آموزان هیچ تاثیری ندارد، از کتاب های درسی حذف کنیم.

مدیرعامل بیمه سلامت می گوید: با اجرای نسخه الکترونیک 
اشتباهات نسخه نویسی، خطاهای دارویی، عوارض ناخواسته 
دارویی کاهش یافته و منجر به بهبود دارو درمانی و سلامت 

بیمار شده است.
پروژه نسخه نویسی الکترونیک از  اسفند سال ۱۳۹۷ در 
کشور کلید خورد  و سازمان بیمه سلامت ایران از آبان سال 
۹8 در ۲۳۵ شهر این پروژه را اجرایی کرد، طبق مصوبات 
مجلس شورای اسلامی در برنامه های توسعه، قانون بودجه و 
قوانین بالادستی در حوزه سلامت، دولت الکترونیک باید در 

جامعه اجرایی شود.
 یکی از زیر مجموعه های دولت الکترونیک، نسخه نویسی 
و نسخه پیچی الکترونیکی است که دولت ها طی سالیان 
گذشته مصمم به اجرای آن بودند، هرچند که مشکلات و 
مسائلی در مسیر اجرا وجود داشته که دست اندرکاران حوزه 
سلامت به ویژه سازمان های بیمه گر را با چالش های بسیاری 
رو به رو کرده، اما موانع با پیگیری جدی متولیان این حوزه تا 

حدود بسیار زیادی رفع شده است.
 در اینکه اجرای این پروژه چه نقاط مثبت و محاسنی دارد، 
هیچ شک و شبه ای وجود نداشته و مسئولان و متولیان بارها 
از تریبون های مختلف صحبت کرده و اطلاع رسانی های 
بسیاری صورت گرفته، پس از ۲ سال از ورود سازمان های 
بیمه گر به اجرای این طرح می توان با قطعیت گفت که 
سیستم نسخه نویسی الکترونیک مشکلات متعدد نسخه 
نویسی کاغذی را بهبود داده و باعث صرفه جویی و کاهش 

هزینه های مراقبت، شده است.
محمد مهدی ناصحی در این زمینه در گفت و گو با خبرنگار 
حوزه بهداشت و سلامت ایرنا افزود: با اجرای طرح نسخه 
نویسی الکترونیکی رصد اطلاعاتی  بیمه سلامت به لحاظ 

میزان مصرف دارو افزایش پیدا کرده است.
تمرکز در بیماری یابی و جلوگیری 

از مصرف بی رویه دارو
او تاکید کرد: تمرکز در بیماری یابی با هدف جلوگیری  از 
مصرف بی رویه دارو با اجرای نسخه نویسی الکترونیکی 
با دقت انجام می شود. در حال حاضر با اجرای این طرح 
میانگین آزمایشات تجویزی  ۱۰.۵ عدد بوده و هر تجویزی 
در مطب ۳ تا ۵ دقیقه زمان نیاز دارد. ناصحی افزود:سازمان 
بیمه سلامت ایران در سال ۱۴۰۰ درخصوص طرح نسخه 
نویسی الکترونیکی اقدامات جدی بسیاری را انجام داده که 
می توان به بهبود و توسعه سامانه نسخه الکترونیک، بهبود 
و توسعه سامانه شرکای کاری و انتساب و ارجاع الکترونیک 
می توان اشاره کرد، اما جهت اجرای دقیق این طرح در سال 
جاری سازمان بیمه سلامت ایران، نیازمند توجه به مسائلی از 
جمله ارتقاء فرآیندهای حفظ محرمانگی و امنیت داده های 
سلامت و بهبود و تسهیل فرآیند های نسخه نویسی و نسخه 
پیچی الکترونیک است که باید مورد توجه قرار گیرد. او ادامه 
داد: از ابتدای سال ۱۴۰۱ نیز پروژه نسخه نویسی و نسخه 
پیچی الکترونیکی با قدرت در تمامی استان ها اجرایی شده، 

البته در برخی شهرها و شهرستان ها مشکلاتی وجود دارد.
مدیریت خدمات بیماران خاص و ناباروری 

به گفته ناصحی، بخشی از اقدامات سازمان بیمه سلامت 
ایران در ارایه خدمات الکترونیک در مدیریت خدمات 
بیماران خاص، بیماران مبتلا به سرطان، مدیریت داروهای 
بیولوژیک، دارو و خدمات ناباروری و افزایش سقف قابل 
دریافت خدمت در یک بازه زمانی معین جهت برخی داروها 
بوده که  رضایتمندی بیماران را در دریافت خدمات افزایش 

داده است.
نسخه نویسی الکترونیکی ۹۹ درصد 

محقق شده است
مهدی رضایی نیز در این زمینه به خبرنگار ایرنا گفت: در حال 
حاضر اجرای طرح نسخه نویسی الکترونیکی در کشور به 
میزان ۹۹ درصد محقق شده، در بحث استعلام اصالت نسخه 
الکترونیک اقداماتی نیز انجام شده که می توان به ایجاد امکان 
استعلام اصالت در پنل و سرویس های نسخه الکترونیک، 
استعلام ۶۲۵ داروی بیمه ای در سامانه نسخه الکترونیک و 
امکان استعلام تجهیزات قابل ارائه در داروخانه ها اشاره کرد.

او افزود: در صورتی که عزم جدی وجود داشته باشد، مانع 
زیرساختی وجود ندارد، از طرفی با همکاری خوبی که تاکنون 
از سوی ارائه  دهندگان خدمت اعم از پزشکان و سایر همکاران 
در بخش پاراکلینیک انجام شده است، امکان تحقق کامل 
این برنامه از نظر عملیاتی وجود دارد؛ با توجه به اینکه بیشتر 
مراجعه های بیمه شدگان در مراکز درمانی طرف قرارداد به 
صورت سرپایی است، بنابراین نسخه الکترونیک جزء مهمی 

از پرونده الکترونیک سلامت هر فرد است.

مدیرعامل بیمه سلامت کشور:  
اشتباهات نسخه نویسی و 

خطاهای دارویی کاهش یافت
خبر

هر
س: م

عک

کاغذ جامعه

آگهی مزایده اتومبیل پرونده کلاسه 14010004۸آگهی اموال غیر منقول

غير  اموال   -101 ماده  اخطاريه  آگهی 
140000299 پرونده کلاسه  منقول 

راوری،  زاده  یزدی  بتول  خانم  به  بدينوسيله 
 ،3219768768 ملی  شماره  به  عباس،  فرزند 
کلاسه   پرونده  بدهکار   1336/08/20 متولد 
آدرس  بستانکار  اینکه وکیل  به  توجه  با  فوق که 
دیگری از شما ندارد ابلاغ می گردد برابر گزارش 
کارشناس رسمی دادگستری مورخ 1401/01/28 
اعیان  و  دانگ عرصه  از شش  دانگ مشاع  سه 
پلاک ثبتی 2417 فرعی از 4776 اصلی بخش 
10/070/000/000 ريال )ده  1 کرمان جمعاً به مبلغ 
ارزيابي گرديده،  ریال(  و هفتاد میلیون  میلیارد 
معترض  اموال  ارزيابي  مبلغ  به  چنانچه  لذا 
مدت  ظرف  را  خود  كتبي  اعتراض  باشيد  مي 
به ضميمه  اخطاريه  اين  ابلاغ  تاريخ  از  روز  پنج 
نظر  تجديد  كارشناسان  دستمزد  بانكي  فيش 
اجرا  اين  دفتر  به  ريال   49/140/000 مبلغ  به 
از  خارج  كه  اعتراضي  به  ضمناً  نماييد.  تسليم 
دستمزد كارشناسان  بانكي  فيش  فاقد  يا  موعد 

شد. نخواهد  داده  اثر  ترتيب  باشد  تجديدنظر 
اسناد رسمي كرمان اجراي  اداره  رییس 
کیا محمدی  علیرضا 
1326663 آگهی:  شناسه 

نظر به اینکه آقای مهران عبدلي بدهکار پرونده فوق نسبت به پرداخت بدهی 
خود در مهلت تعیین شده اقدام ننموده و بنا به درخواست وکیل خانم فريده 
روزي طلب خوب یک دستگاه خودرو سواری MG6 در پارکینگ آسمان واقع در ترمینال قدیم 
جهت وصول طلب مهریه مزایده می گردد که مشخصات آن طبق گزارش کارشناس رسمی 
دادگستری بدین شرح می باشد: یک دستگاه خودرو سواری MG6 اتوماتیک توربو-به 
شماره انتظامی: 481 ق 69 ایران 93- مدل: 2014- رنگ: مشکی متالیک-به شماره موتور 
*45020* و شماره شاسی *011524*- در لحظه بازدید خودرو درب های خودرو بسته 
و سوئیچ در اختیار نبود لکن در خودرو فوق از نظر بدنه مشکلی مشاهده نگردید-لاستیک 
ها در حد 60 درصد در سلامت بودند-چراغ خطر عقب شکستگی داشت و نیاز به تعویض 
دارد-خودرو به نام  آقای مهران عبدلي و بیمه نامه شخص ثالثی از آن در دسترس نگرفت. 
باتوجه به وضعیت کلی خودرو در حال حاضر خودرو فوق در بازار معاملات به عنوان قیمت 
پایه مبلغ 5/000/000/000 ریال معادل پانصد میلیون تومان ارزیابی می گردد. مزایده از ساعت 
9 الی 12 ظهر روز یک شنبه مورخ 1401/03/22 در اداره كل ثبت اسناد و املاك كرمان واقع 
در ضلع شمالی پارک نشاط طبقه دوم سالن اجتماعات شهید نصر از طریق مزایده بفروش 
می رسد و مزایده از مبلغ پایه کارشناسی به مبلغ پنج میلیارد ریال که قطعی گردیده شروع و 
بالاترین مبلغ پیشنهادی با پرداخت ده درصد فروخته خواهد شد. خریدار مکلف است مابه 
التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب ثبت تودیع نماید و در 
صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند مبلغ مذکور قابل 
استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد و مزایده ابطال و تجدید میگردد. بدهی های 
مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا 
نشده باشد بعهده برنده مزایده است. ضمن آنکه پس از انجام مزایده در صورت وجود مازاد 
وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده مسترد میگردد. طالبین 

می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر در ساعات اداری به اداره ثبت اسناد مراجعه نمایند.
تاریخ انتشار: سه شنبه 1401/03/10
علیرضا محمدی کیا
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی کرمان
شناسه آگهی: 1326646

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

زرند
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی آگهی موضوع  ثبتی 
ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
رای شماره  برابر  فاقد سند رسمی  و ساختمان های   اراضی  و 
قانون تعیین تکلیف  140160319008000269 هیات دوم  موضوع 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی خانم فاطمه آسیمه فرزند عباس به شماره شناسنامه 
2291 صادره از زرند در یکباب خانه به مساحت 232.60 مترمربع 
مفروز و مجزی شده از پلاک8 فرعی از 5068 اصلی واقع در زرند 
شهرک امام سجاد ع خیابان شهدای عباس آباد مدافعین حرم 
7 خریداری از مالک رسمی آقای محمود محمدی محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

رودبارجنوب
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
تعیین  قانون  نامه  آئین  ماده 13  و  قانون  ماده 3  آگهی موضوع 
تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی برابر 
رای شماره 140160319079000049-1401/02/19 هیات اول موضوع 
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
رودبار  شهر  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند 
جنوب تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای غلامرضا سنجری 
فرد فرزند دوست محمد بشماره شناسنامه صادره از رودبار جنوب 
در یک باب خانه به مساحت 282 متر مربع پلاک 1677 فرعی 
از188- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 188 اصلی قطعه سه 
واقع در رودبار جنوب –شهرک علویان بخش46 کرمان خریداری 
از مالک رسمی آقای محمد مهدی ، مهسا مهیمی و فاطمه بیگ 
مرادی ورثه عبدالمهدی مهیمی  محرز گردیده است.لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  صورتی که  در 
انتشار اولین آگهی به  از تاریخ  اعتراضی داشته باشند می توانند 
اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض  دوماه  مدت 
اعتراض،دادخواست  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت  ظرف  رسید، 
در صورت  است  بدیهی   . نمایند  تقدیم  مراجع قضایی  به  را  خود 
سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

رودبارجنوب
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت 
قانون  موضوع  اول  هیات   1401/02/19-140160319079000050 شماره 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
تصرفات  جنوب  رودبار  شهر  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر 
فرزند  میری   نژاد  احمدی  فرشته  خانم  متقاضی  بلامعارض  مالکانه 
خانه  باب  یک  در  رودبار جنوب  از  0 صادره  بشماره شناسنامه  فرامرز 
مفروز  اصلی  از188-  فرعی   1672 پلاک  مربع  متر   220 به مساحت 
رودبار جنوب  در  واقع  قطعه سه  اصلی   188 پلاک  از  و مجزی شده 
–شهرک انقلاب –کوچه 14 بهمن 1 خریداری از ورثه مالکین  رسمی 
و  عبدالحسین  )آقای  مهیمی  عبدالمهدی  خدادادی  دخت  ایران 
مرادی(محرز  بیگ  فاطمه  و خانم  مهیمی  مهسا  ، خانم  محمدمهدی 
فاصله  به  نوبت  دو  در  اطلاع عموم مراتب  به منظور  گردیده است.لذا 
به صدور سند  نسبت  اشخاص  در صورتی که  آگهی می شود  روز   15
انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت 
اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد ./م الف:113
 محمد کردستانی - رئیس ثبت اسناد املاک
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/03/10 – تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/03/25



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم

 سال پنجم | شماره پیاپی 1241
5سه شنبه  10   خرداد ماه 1401 کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

بازیگر پیشکســوت ســینما و تلویزیون، 
گفت: در سریال تلویزیونی »ایلدا« با وجود 
این که نقش یک را بــازی می کردم، ولی 
اصلا دیده نشدم. اگر بخواهم مقایسه کنم 
در سریال »زخم کاری« متعلق به شبکه 
نمایش خانگی با نقش فرعی »حاج مظفر« 

بیشتر دیده شدم.
کاظم هژیرآزاد در گفــت وگو با خبرنگار 
تلویزیون ایرنا با اعلام این خبر که مشغول 
بازی در سریال بی همگان به کارگردانی 
اصغر هاشمی است اظهار داشت: کارگردان 
قبلی این ســریال بهرنگ توفیقی بود. او 
قراردادی با شبکه نمایش خانگی داشت. 
از ابتدا قرار گذاشته بود هر زمان آن سریال 
شروع شد، ایشان سر آن کار بروند و فرد 
دیگری جایگزین شود. الان اصغر هاشمی 

جایگزین بهرنگ توفیقی شده است.
دبیر بازنشسته »بی همگان«

بازیگر ســریال های مختارنامه، تنهاترین 
ســردار و ایلدا ضمن بیان این که سریال 
بی همگان قرار اســت از شبکه سه پخش 
شود، اظهار داشــت: من نقش یک دبیر 
بازنشســته خطاط را بازی مــی کنم که 
مسائلی برای پسرش پیش می آید. پسر او 
یک المپیادی باهوش است که کارخانه ای 
را به تنهایــی می چرخاند. این ســریال 
مســائل اجتماعی و سیاســی را مطرح 
می کند و یک مقداری به پولشــویی هم 
می پردازد. یکی از شخصیت ها کسی است 
که ارز دولتی می گیــرد ولی چیز دیگری 

وارد می کند.
به تغییر معاونان سیما عادت کردیم

هژیرآزاد در پاسخ به این سوال که ارزیابی 
شما از تغییر معاون سیما چیست توضیح 
داد: چندمین بار است که معاون عوض می 
شود و هیچ دفعه اتفاقی نیفتاده است. من 
هم انتظار ندارم کــه اتفاق خاصی بیفتد. 
به تغییر معاونان ســیما عــادت کردیم. 
تلویزیون باید همیشــه خوراک داشــته 
باشد و این خوراک در اتاق فکر مشخص 

می شود.
معاون سیما در رابطه با خط قرمزها 

کوتاه بیاید
من در ســریال ایلدا نقش یــک را بازی 
می کردم و شــیرعلی خان بودم. در این 
سریال بیشترین زحمت را کشیدم، ولی 
اصلا دیده نشدم. ولی در سریال زخم کاری 

با نقش حاج مظفر دیده شدم
هژیر آزاد افزود: معاون سیما باید در عرصه 
رقابت با شــبکه نمایش خانگی که گوی 
سبقت را ربوده تعدیل ایجاد کند. سریال 
زخم کاری وقتی از شبکه نمایش خانگی 
پخش شد، خیلی مخاطب داشت. من در 
ســریال ایلدا نقش یک را بازی می کردم 
و شــیرعلی خان بودم. در این ســریال 
بیشترین زحمت را کشــیدم، ولی اصلا 
دیده نشدم. ولی در ســریال زخم کاری 
با نقش حاج مظفر دیده شــدم. خیلی ها 
گفتند چقــدر خوب بازی کــردی. قصه 
قشنگ و کارگردانی و گروه خوب نیاز به 
پول و ســرمایه دارد. چطــور آقای تخت 
کشــیان تهیه کننده زخم کاری توانست 
این پول را جذب کند و مدیران صداوسیما 

نمی توانند؟
دستمزدهای شبکه نمایش خانگی 

بهتر است
او با بیان این که دســتمزدهای شــبکه 
نمایش خانگی از تلویزیون بهتر اســت و 
به موقع پرداخت می شــود، توضیح داد: 
من علاوه بر ســریال زخم کاری، دندون 
طلا را هم در شبکه نمایش خانگی داشتم. 
بازیگران دوســت دارند در شبکه نمایش 
خانگی بازی کننــد. یکــی از بازیگران 
می گفت من کارهای شبکه یک و دو و سه 
را به خاطر شبکه نمایش خانگی رد کردم.
ما بازیگران، آژانس کاریابی نداریم

ایــن بازیگــر دربــاره فعالیتــش در 
اینستاگرام تاکید کرد: اینستاگرام یک 
ویترین معرفی اســت. ما بازیگران باید 
مدیر خودمان باشیم. من در اینستاگرام 
فعال هستم و خودم را معرفی می کنم. 
حضور در اینســتاگرام یعنی این که ما 
زنده هستیم؛ به ما کار بدهید. هم مردم، 
هم کارگردان، هم مســئولان یادشــان 
می افتــد که ایــن بازیگر زنده اســت و 

مشغول به کار نیست.
این بازیگر تلویزیــون با بیــان اینکه به 
تعدادی از بازیگران توجهی نشــده است 
و خانه نشین هســتند، خاطرنشان کرد: 
شاید خودشان تلاش کمتری می کنند. 
ما بازیگران آژانس کاریابی و مدیر برنامه 
نداریم. بایــد خودمان به فکــر خودمان 
باشیم. من شــغل دیگری به جز بازیگری 
ندارم. بازنشســته صندوق اعتباری هنر 
هســتم و ۴ میلیون و ۵۰۰ هــزار تومان 

حقوق بازنشستگی می گیرم.

نفر  د رضویان که در سریال »جادوگر« با احمد مهرا جوا
همبازی شده است، درباره  این همکاری و زوج جدیدی که 
با او ساخته، توضیح داد: من الان نمی توانم این را تایید کنم 

زیرا نیاز داریم که مخاطب ما را تایید کند.
به گزارش ایسنا، رضویان ادامه می دهد: زوج سازی چه در 
رم  میدوا سینما و چه در سریال، کار بسیار سختی است. ا
ز صبوری و تکنیک و  ر کنم و ا نم با احمد کا ا ز هم بتو با
اخلاق خوبش یاد بگیرم. برای من بسیار لذت بخش است 
که در آینده هم با او کار کنم و امیدوارم برای مخاطب هم 
جذاب باشد. سیدجواد رضویان ـ بازیگر سینما و تلویزیون 
دوگر«  نگی »جا نمایش خا نقشش در سریال  ره  با در ـ 
عنوان کرد: در این سریال من نقش یک کلاهبردار را بازی 
می کنم. در کارهایی مثل »جادوگر« ما خودمان بانی خلق 
به ما کمدی می دهند. فضا  نیستیم و موقعیت ها  خنده 
جدی تر است و ما بیشتر درگیر موقعیت کمدی هستیم؛ 
ین صورت که پرسوناژ، خلق کمدی نمی کند و بیشتر،  به ا
ر ما  ا به دوش می کشد. کا ر کمدی ر موقعیت هاست که با
کاملا در بستر درام جلو می رود و در موقعیت های مختلف، 

کمدی خلق می شود.
ن سریال  رگردا بی ـ کا طیا ره همکاری با مسعود ا با و در ا
»جادوگر« ـ گفت: من قبلا هم در فیلم سینمایی »اخلاقتو 
خوب کن« افتخار همکاری با مسعود اطیابی را داشته ام و 
با ایشان یک رفاقت بالای ۱۰ سال دارم. مثل برادر بزرگترم 
بود که در  دتی  رم و سعا ر دوستشان دا هستند و بسیا

خدمتشان باشم.
رضویان در پاسخ به این سوال که با توجه به تجربه فضای 
دوگر« کاملا درخدمت  یا در سریال »جا نی، آ ا رگرد کا
کارگردان بوده و یا نظر و پیشنهاد هم داده است؟ گفت: در 
هر برداشت، حکم نهایی را کارگردان می دهد. در لحظاتی 
که احساس می کنیم نظرات مان می تواند کمک کننده باشد 
پیشنهاد می دهیم اگر استفاده شد که بهتر و اگر هم استفاده 
نشد چنانچه در صحنه های دیگر نکته ای به ذهنمان برسد 
ز ۱۰  د می دهیم. ممکن است ا نگیزه پیشنها همچنان با ا
پیشنهادی که مطرح می کنیم ۹ تای آنها رد بشود ولی به 
نیم در راستای متن  گر احساس کنیم می توا طور کلی ما ا
ا بیان  به بهتر شدن سکانس کمک کنیم حتما نظرمان ر
می کنیم. رضویان درباره ی  تفاوت محدودیت های تلویزیون 
و نمایش خانگی هم گفت: محدودیت همه جا هست. گاهی 
بعضی چیزهای دچار اشکال پخش می شود که باعث تعجب 
یی به ما دست  ین که حس یک بام و دو هوا ز ا ما ا است. ا
می دهد متاسف می شویم؛ طوری که انگار این محدودیت ها 

برای بعضی ها اعمال می شود و برای برخی نیست.

جواد رضویان: مردم باید تایید کنند

زوج کمدی رضویان و مهرانفر 
موفق می شود؟

هژیرآزاد: با نقش فرعی 
»زخم کاری« بیشتر 

از نقش اول تلویزیون 
دیده شدم

جمال الدیـن اکرمـی با اشـاره بـه ممنوعیت انتشـار 
کمیـک اسـتریپ ها در دهه های گذشـته، از انتشـار 
گسـترده آن هـا و جذابیت شـان بـرای بچه هـا 

یـد. می گو
ایـن نویسـنده و مترجـم ادبیـات کـودک و نوجـوان 
در گفت وگـو بـا ایسـنا دربـاره کلیدواژه هایـی مانند 
هیجان انگیـز، ترسـناک و وحشـتناک کـه در عنوان  
بسـیاری از کتاب هـای منتشرشـده بـرای نوجوانان 
دیـده می شـود، اظهـار کـرد: طبیعتـا عناویـن بـه 
درون مایه هـای کتـاب برمی گردد و عنـوان هر کتاب 
بـه گونـه ای انتخاب می شـود کـه بچه هـا را بـه خود 
جـذب کنـد،  محتـوای کتـاب هـم طبیعتـا دنبالـه 
عنـوان کتاب اسـت. اگـر بخواهیـم تقسـیم بندی ای 
از کتاب هـای کـودک داشـته باشـیم، شـاید بتـوان 
کتاب هـای کودک و نوجوان را به سـه بخش تقسـیم 
کـرد؛ کتاب هایـی کـه بـه عنـوان ادبیـات مانـدگار 
می شناسـیم، کتاب هـای هیجانـی و کتاب هـای 
خواندنـی. تعریـف ادبیـات ماندگار مشـخص اسـت، 
ادبیاتـی که بـه شـناخت کـودکان اهمیـت می دهد. 
ممکن اسـت این کتـاب تاریخی و یـا واقع نگر باشـد 
و  بخواهـد از شـرایط کـودکان امـروز سـرزمین مان 
بگوید و یـا بخواهـد واقعیت هـای علمی را مشـخص 
کنـد و بـه ایـن موضوعـات بپـردازد. در واقـع اگـر 
موضوعات به شـکل گذرا در آن مطرح نشـده باشـد، 
می توانیم بگوییم بـه ادبیـات ماندگار تعلـق دارد که 
فقـط شـامل رمـان و قصـه نیسـت بلکـه کتاب های 
علمی، تاریخـی و شناخت شناسـی ها هـم می توانند 
از جملـه کتاب هـای مانـدگار باشـند کـه رفتـار بـا 
زبـان در آن هـا حسـاب شده اسـت، خواسـته هایی را 
مطـرح می کند که مسـتند اسـت و به آن هـا اهمیت 
می دهـد. در بخش ادبیـات خواندنی هم نویسـنده از 
طریـق رمـان می خواهـد بـه کـودک شـناخت دهد 
چه بـه صـورت فانتـزی و چـه واقع گـرا. اگـر فانتزی 
باشـد نویسـنده بیشـتر بـه تخیـل کـودک اهمیـت 
می دهد امـا باز هـم به نوعـی از ادبیـات وفادار اسـت 
که نمی خواهد کـودک را بـه خیال پردازی هـای دور 
از واقع سـوق دهد. او در ادامه افـزود: ادبیات هیجانی 
سـعی می کند در کودک هیجـان ایجاد کنـد، چه به 
شـکل ترس و وحشـت و یا جنگ  و گریزهایـی که به 
نظـر نمی آیـد بتوانـد از خشـونت دور باشـد. ادبیات 
هیجانی متاسـفانه خیلی گسـترش پیدا کرده اسـت. 
اگـر بخواهیـم ادبیـات هیجانـی و ادبیـات مانـدگار  
را مقایسـه کنیـم، شـاید چیـزی شـبیه موسـیقی 
کلاسـیک بـا جـاز باشـد. نمی توانیـم هیچ کـدام از 

آن ها را کنـار بگذاریم زیـرا به ضرورت خواسـته های 
کـودک مطـرح شـده اند و هـر دو در جهـان ادبیـات 
مناسـب هسـتند اما واقعیت این اسـت که پرداختن 
بیـش از حـد بـه کتاب هـای هیجانـی و یا  شـاخص 
کـردن خـود تـرس، یعنـی کتاب هایـی کـه بخواهد 
ماننـد فیلم هـای ترسـناک بچه هـا را بـه سـمت 
ترس هایـی بکشـاند کـه مناسـب سن شـان و شـاید 
بجا هم نباشـد، درسـت نیسـت. نمونه هـای این نوع 
کتاب ها را  زیاد می بینم و متاسـفانه ناشرانی هستند 
کـه بیشـتر روی ایـن کتاب هـا انگشـت می گذارند و 
تیراژ و فـروش کتاب برای شـان مهم اسـت. کودکان 
هم به دلایل مختلـف ترجیح می دهنـد از واقعیت ها 
دور شـده  و بـه جهانـی پنـاه ببرنـد کـه برای شـان 
ناشـناخته و دور از ذهـن اسـت. اکرمـی بـا بیانـی 
این کـه توجـه بیـش از حـد بـه کتاب هـای هیجانی 
را آسـیب می داند، اظهـار کرد: شـاید اگـر تعادلی در 
آن ها وجود داشـته باشـد مثـلا کتاب هـای هیجانی 
کـودکان را بـه تحـرک وادارد و یـا تخیـل بچه هـا را 
افزایـش بدهـد، نمی توانیـم بگوییـم آسـیب اسـت 
امـا کتاب هایـی کـه تـلاش می کننـد بچه هـا را بـه 
سـرزمین هایی بکشـانند کـه چیـزی جـز ماجـرای 
ترسـناک ندارند و ماجراهایـی که بچه هـا را از دنیای 
واقعی خـود دور می کنند، به نوعی آسـیب هسـتند. 
خیلی از ناشـران هم بـه دلیل اسـتقبال بچه ها به این 
نـوع کتاب هـا گرایـش دارنـد؛ »هرچـه بچه دوسـت 
دارد« مـلاک خوبـی بـرای شناسـاندن ادبیـات بـه 
کودکان نیسـت، بـه همین دلیـل گروه های بررسـی 
کتاب داریـم که کتاب هـا را انتخـاب می کننـد و گاه 
برخـی از کتاب هـا را از دسـترس بچه هـا دور نگـه 
می دارنـد زیرا آن هـا را مناسـب کـودکان نمی دانند.

نویسـنده »بـه خاطـر دوسـتی«، »ویلای فیـل خان 
و خالـه کرگـدن« و »دم دراز و ننـه کلاغـه« در ادامه 
گفـت: نـوع سـوم کتاب هـا، کتاب هـای خواندنـی و 
سـرگرم کننده هسـتند. خب قصه ای در  آن ها وجود 
دارد، چالشـی به وجود می آیـد و بچه هـا آن کتاب را 
برای سـرگرمی می خوانند. ایـن هم نوعـی از ادبیات 
اسـت که بچه ها را بـه سـمت کتابخوانی می کشـد و 
ایـن زمینـه را ایجـاد می کنـد کـه بچه هـا به سـمت 
کتاب هـای جدی تـر  و ادبیـات ماندگارتـر برونـد. 
آن طور که دارم می بینم، ناشـران تمایل بیشـتری به 
چاپ کتاب های هیجانی و خواندنـی دارند و کودکان 
برای خواندن شـان. بنابراین  کمتر به ادبیات ماندگار 
پرداخته می شـود زیـرا پرداختـن به ادبیـات ماندگار 
دشـوارتر و زمان برتر اسـت، نیاز به زبان شسـته رفته  

و وقـت بیشـتر دارد، بخصـوص ادبیـات مسـتند که 
نویسـنده باید شـخصیت رمان خود را بشناسد، سفر 
کنـد و مـردم جاهـای مختلـف و متفـاوت را ببینـد، 
بـه این کـه هـر بخشـی از سـرزمین مـا حماسـه ها و 
داسـتان هایی دارد اهمیـت بدهـد و خـودش را بـه 

ادبیات کـودک متعهـد بداند.
او دربـاره کتاب هـای انیمـه و اسـتقبال از آن هـا و 
بومی سـازی ایـن نـوع کتاب ها نیـز گفـت: تاریخچه 
کتاب هـای کمیـک اسـتریپ در ایـران خیلـی قوی 
نیسـت و بیشـتر در خـاور دور ماننـد ژاپـن سـابقه 
دارد. می توانیـم ایـن کتاب هـا را در رده کتاب هـای 
هیجانـی و یـا خواندنی قـرار دهیم کـه تیـراژ زیادی 
دارنـد و بچه هـا مجذوب شـان می شـوند. زمانـی 
چاپ ایـن  کتاب هـا مخصوصـا کتاب هـای »تن تن« 
در ایـران ممنـوع بـود و بعـد از این کـه ممنوعیـت از 
روی کتاب های کمیک اسـتریپ برداشـته شـد، فکر 
می کنـم از دهـه ۷۰، مـوج گسـترده ای بـر روی این 
کتاب هـا انگشـت گذاشـت. بخصـوص ناشـرانی که 
از قبـل کتاب های شـان را آمـاده کـرده بودنـد  و بعد 
از این کـه آزاد شـد، شـروع بـه چـاپ ایـن کتاب هـا 
کردنـد. اکرمـی اظهـار کـرد: متأسـفانه بیـش از 
۹۰ درصـد ایـن کتاب هـا ترجمـه اسـت؛ کمیـک 
اسـتریپ ها کتاب هـای پرزحمتی انـد و نیازمنـد این  
هسـتند که تصویرگر وقـت و دقت بیشـتری بگذارد. 
از طـرف دیگـر کتاب هـای پرهزینـه ای هسـتند، به 
همیـن دلیـل ناشـران بـه ترجمـه رو می آورنـد و به 
سـمتی می روند که خیلی برای شـان هزینه نداشـته 
باشـد و وقـت زیـادی هـم از آن هـا نگیـرد. ممکـن 

اسـت تولیـد یـک کتـاب  کمیـک  اسـتریپ ماه هـا 
طول بکشـد، درسـت مانند انیمیشـن و فیلـم انیمه 
کـه زمان بـر اسـت. البتـه نمونه هـای ایرانـی کمیک 
اسـتریپ ها را هم داریم مانند »رسـتم و اسـفندیار« 
که سـیروس راد پیـش از انقـلاب در کانـون پرورش 
فکری کار کرده اسـت، کتابی جذاب بـا طراحی های 
قوی کـه ماهیـت ایرانـی دارد. برخـی از نشـریه های 
کـودکان هم بـه کمیـک اسـتریپ ها خیلـی اهمیت 
داده اند و کسـانی چـون  احمـد عربلو، سـعید رزاقی، 
شـیرین شـیخی و... کارهایی در این حوزه داشـتند. 
این گونـه ادبیـات در جـای خـود می توانـد جـذاب، 
خواندنی و پرتحرک باشـد اما وقتی نـوع تصویرگری 
آن هـا از نمونه هـای دیجیتالی سـر درمـی آورد که با  
عجلـه کار می شـود و یـا موضوعـش  صرفـا پرماجرا 
اسـت و فقـط بـه ماجـرا اهمیـت می دهـد، بـدون 

این کـه بـه ادبیات وفـادار باشـد، آسـیب زا اسـت.
او خاطرنشـان کـرد: مـا در کتاب هـای کمیـک 
 اسـتریپ  هم  با نوع بازاری آن روبه رو هسـتیم؛ شاید 
کتاب های سـوپرمارکتی که بـا عجله کار می شـوند. 
ایـن کتاب هـا انگشـت روی ماجراهایی گذاشـته اند 
کـه چفـت و بسـت محکمـی ندارنـد، داسـتان هایی 
کـه بعضـا معقـول هـم نیسـتند و فانتـزی حسـاب 
می شـوند، ماجراهـای پشت سـر هـم بـدون این کـه 
بـه ادبیات نزدیک شـده باشـند. مـن ایـن کتاب ها را 
خیلی تأییـد نمی کنم به ویژه بخش ترجمه را، شـاید 
در کشـورهای غربی خیلی اهمیت داشـته باشند اما 
اگـر بومی سـازی نشـود یـک الگوبـرداری صـرف از 

نمونه هـای خارجـی خواهـد بود.

از ممنوعیت تا محبوبیت!
سنا

  ای
س:

عک

مدیرعامل نمایشـگاه شـهرآفتاب در پاسخ 
به اعتـراض تهیه کننـده برنامـه »تهمتن« 
گفـت: نمایشـگاه شـهرآفتاب هیـچ گونـه 
تعهـدی کتبی یـا شـفاهی مبنی بـر اجاره 
چندساله سـالن نمایشـگاه شـهر آفتاب به 
برنامه تهمتـن ندارد. بـه گـزارش خبرنگار 
فرهنگـی ایرنـا، رضـا نصیـری تهیه کننـده 
مسـابقه تلویزیونـی تهمتـن در گفت وگـو 
با ایرنـا از احتمـال تعطیلی ایـن برنامه خبر 
داد بود و نسـبت به از بین رفتن ۲۰ میلیارد 
تومـان هزینه بیت المـال ابـراز نگرانی کرد.  
نصیـری گفتـه بـود کـه مـا سـالن اجـرای 
مسـابقه تهمتـن را از مجموعه شـهر آفتاب 
شـهرداری به مدت یک سـال اجاره کردیم 
و مدیرعامـل وقت به مـا قول تمدید سـه تا 
پنـج سـال را داد کـه منـوط بـه اجاره نامـه 
جدید بـود. بعـد از آن آغاز به سـاخت دکور 
کردیـم کـه حـدود ۱۱ مـاه طول کشـید و 
سـپس ضبط تهمتـن آغاز شـد. آبان سـال 
گذشـته و با پایان قرارداد، تقاضـای تمدید 
کردیـم. مدیرعامـل وقـت، طبـق توافـق 
قبلـی گفـت کـه بایـد کارشـناس رسـمی 
دادگسـتری دوبـاره سـالن را قیمت گذاری 
کنـد. بـا آمـدن مدیرعامـل جدیـد بـه مـا 
گفته شـد کـه باید سـالن بـرای برگـزاری 
نمایشـگاه تحویـل داده شـود و هـر چـه 
صحبت کردیـم مورد موافقت قـرار نگرفت.
حـالا عبـاس تقدسـی نژاد در واکنـش بـه 
سـخنان تهیه کننـده مسـابقه تلویزیونـی 
تهمتـن، مبنـی براینکـه سـالن اجـرای 
مسـابقه تهمتـن را بـه مـدت یک سـال 
از مجموعـه شـهر آفتـاب اجـاره کـرده و 
مدیرعامـل وقـت قـول تمدید سـه تـا پنج 
سـال را داده بـود، عنوان کـرد: توافـق ادعا 
شـده با مدیرعامـل پیشـین برای سـاخت 
برنامـه تهمتـن شـفاهی بـوده اسـت. هیچ 
فـردی ایـن توافـق را تأییـد نمی کنـد؛ چرا 
کـه هیـچ مبنـای حقوقـی نـدارد. برنامـه 
تهمتـن هیـچ قـرارداد رسـمی بـا مدیـران 
پیشـین مبنی بر اظهارات ایشـان نداشـته 
اسـت. مدیرعامـل شـرکت نمایشـگاه های 
بیـن المللـی شـهر آفتاب ضمـن اشـاره به 
مصوبه شورای اسـلامی شـهر تهران مبنی 
بـر انتقـال کامـل تمامـی نمایشـگاه ها بـه 
مجموعه شـهر آفتـاب، گفت: پیـرو مصوبه 
شـورای اسـلامی شـهر تهـران موظـف 
هسـتیم کـه سـالن های خـود را در اختیار 
نمایشـگاه ها قرار دهیـم نـه مجموعه هایی 
کـه قصـد دارنـد فعالیت هـای نمایشـی 

انجام دهند. تقدسـی نـژاد دربـاره اظهارات 
نصیـری مبنی براینکـه ۲۰ میلیـارد تومان 
هزینه دکـور برنامـه شـده، بیان کـرد: این 
مبلـغ ۲۰ میلیـارد تومانـی صرفاً یـک ادعا 
اسـت. تجهیزاتـی کـه مـا از آن هـا بازدیـد 

کرده ایـم ارزش ایـن مبلـغ را نـدارد.
بدون قرارداد به تهمتن 

کمک کردیم
مدیرعامـل شـرکت نمایشـگاههای بیـن 
المللـی شـهر آفتاب بـا بیـان اینکه ایشـان 
)تهیـه کننـده( 8 مـاه بـدون قـرارداد در 
مجموعه شـهر آفتاب فعالیت کرده اسـت، 
افـزود: زمانی کـه قـرارداد ایشـان بـه اتمام 
رسـید به علت اینکه هنوز نمایشـگاهی در 
مجموعه شـهر آفتـاب برگزار نشـده بود، 8 
ماه بدون قـرارداد به ایشـان کمـک کردیم 
تـا فصـل نخسـت فعالیت هـای نمایشـی 

تهمتـن بـه اتمام برسـد.
تقدسـی نـژاد دربـاره پیشـنهاد مجموعـه 
شـهر آفتاب به تهیه کننـده برنامه تهمتن، 
بیـان کـرد: بـه ایشـان پیشـنهاد دادیم که 
یـک سـازه ویـژه فعالیت هـای نمایشـی 
بسـازد تـا بـه صـورت مشـارکتی بـا هـم 
همـکاری کنیـم امـا تهیـه کننـده مخالف 
ایـن کار اسـت. او در ادامـه نظـر شـهردار 
تهـران دربـاره ایـن قـرارداد را اینگونـه 
تشـریح کـرد: شـهردار تهـران درخواسـت 

دارد کـه ایشـان بـه قـرارداد پایبند باشـند 
چرا که مدیـر برنامـه تهمتن تمامـی موارد 
را پذیرفتـه و امضـاء کـرده اسـت تـا پس از 
اتمام قـرارداد تا پایـان تیر ۱۴۰۱ سـالن را 

تخلیـه و تحویـل دهـد.
مدیرعامـل شـرکت نمایشـگاه های بیـن 
المللـی شـهر آفتـاب در ادامـه اضافـه کرد: 
بابـت وجه بـه اینکـه ایـن سـالن در اختیار 
برنامـه تهمتن بـود، شـرکت سـایپا امکان 
حضـور در نمایشـگاه خـودرو را نداشـت. 
یکـی از دلایلـی کـه نمایشـگاه کتـاب در 
شـهرآفتاب برگـزار نشـد، کمبـود فضـای 
نمایشـگاهی بود از جمله اینکـه این آقا یک 
سالن را اشغال کرده اسـت. تقدسی نژاد در 
بخـش پایانـی سـخنان خـود تاکیـد کرد: 
همچنین برای برگزاری دیگر نمایشـگاه ها 
نمی توانیم یـک سـالن را در اختیـار برگزار 
کننده هـا قـرار دهیـم چـرا کـه یک سـالن 
را بـه تنهایـی، برنامـه تهمتن اشـغال کرده 
اسـت. به گـزارش ایرنـا، برنامـه تلویزیونی 
تهمتن که سـال گذشـته روی آنتن شبکه 
نسـیم رفـت و این شـب ها پخـش آن ادامه 
دارد، مسـابقه ای اسـت کـه ورزشـکاران 
بـرای نمایش قـدرت بدنی و هـوش خود به 
رقابـت می پردازنـد. این مسـابقه بـا اجرای 
بهـداد سـلیمی و آیدیـن ختایـی روزهـای 
چهارشـنبه، پنجشـنبه و جمعـه از شـبکه 

نسـیم پخـش می شـود.

ترانه علیدوستی در حاشیه جشنواره کن، در گفت وگو 
با بی بی سی، از نداشتن رسانه برای بیان نقد صریح 
خود انتقاد کرد و تلویحا از سرکوب سخن گفت. به 
گزارش خبرنگار سینمایی ایرنا، ترانه علیدوستی 
به مانند عرف تقریبا همیشگی خود در هنگام عزیمت 
به جشنواره های خارجی، با یک بنگاه خبری خارجی به 
گفت وگو نشست و طی آن، به ابراز عقاید و نظرات خود 
پرداخت. اما آنچه در این گفت وگو، فراتر از نظرات این 
بازیگر، جلب توجه می کند، تمایل او برای گفت وگو با 
بنگاه های خبری و رسانه های خارجی است. بازیگری 
که در داخل کشور تقریبا با هیچ یک از رسانه ها گفت وگو 
نمی کند، تلویحا اعلام کرده که رسانه ای برای بیان 

نقدهای خود ندارد.
حال آن که چهره های به مراتب تندروتر از علیدوستی 
در تمام این سال ها، ضمن گفت وگو با برخی رسانه های 
داخلی، به بیان ایده ها و نظرات خود پرداخته اند و تحت 

هیچ پیگیری و محدودیت نیز قرار نگرفته اند.

ترانه علیدوستی تنها با یک حساب سرانگشتی اعلام 
کند که در طول یک دهه اخیر، با چند رسانه داخلی 
گفت وگو کرده و در مقابل، در این بازه زمانی، چه تعداد 
گفت وگوی تلفنی و حضوری با رسانه های خارجی 
داشته است. تنها یک اعلام آمادگی از سوی این بازیگر 
کافی است تا ده ها رسانه تخصصی و غیرتخصصی، 
آمادگی خود را برای گفت وگو با این چهره اعلام کرده 
و سخنان او را بدون حذف حتی یک واو منتشر کنند و 
از آنجایی که اتفاقی برای بسیاری از سخنان و ادعاهای 
افراطی که توسط همفکران خانم علیدوستی رخ نداده، 
قاعدتا او نیز از این اظهارنظرها مصون بوده و جریانی 
علیه وی شکل نخواهد گرفت. این دوری علیدوستی از 
رسانه های داخلی به اندازه ای بوده که به نوعی در نشست 
خبری جشنواره کن، در تله خبرنگاران می افتد و سوالی 
که می بایست هفت سال پیش راجع به دستمزد هایش 
در سریال شهرزاد پاسخ می داد را این بار در یک نشست 
خارجی و بالاجبار پاسخ دهد. غیبت این بازیگر در 

بسیاری از اکران های خصوصی و نشست های تخصصی، 
خود نشان می دهد که وی تا چه اندازه ای سعی دارد تا 
چندان در چشم رسانه های داخلی نباشد. علیدوستی 
در شرایطی از نبود رسانه برای بیان نقدهای خود سخن 
می گوید که او خود به نوعی، جریان رسانه ای کشور را 
سرکوب کرده و جزو آن هنرمندانی محسوب می شود 
که تعامل خوبی با رسانه ها ندارد. چهره موجهی که 
علیدوستی در جشنواره های خارجی از خود نشان 
می دهد، دقیقا برخلاف آن چیزی است که وی در 
مواجهه با رسانه های داخلی از خود به نمایش می گذارد. 
همواره عرف بر این است که خبرنگاران، روابط خوبی با 
برخی چهره های شناخته شده حوزه خود دارند حال 
آن که ترانه علیدوستی از معدود چهره های سینمایی 
است که یا رفقای خبرنگار ندارد و یا اگر دارد، به اندازه ای 
اندک است که منجر به هیچ تغییر رویه رسانه ای در او 
نمی شود تا در نتیجه هر چند وقت یک بار، سخنان خود 

را از طریق گفت وگو بارسانه های خارجی بیان کند.

در باب اصرار بازیگر »برادران لیلا« درباره سرکوب نقد؛

خانم علیدوستی! شما کی خواستید و نشد؟
پاسخ نمایشگاه شهر آفتاب به یک اعتراض:

تعهدی به برنامه »تهمتن« نداریم

رنا
: ای

س
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آگهی حصر وراثت
وراثت  حصر  رونوشت  خواهان 
درویش رازمند  فرزند غلامرضا به 
ثبت  تقدیمی  دادخواست  شرح 
این  از  به کلاسه  140121920000658267  شده 
و  نموده  وراثت  درخواست گواهی حصر  دادگاه 
رازمند  حمید  شادروان  داده که  توضیح  چنین 
فرزند درویش در شهرستان میناب  بدرود حیات 

گفته و ورثه حین الفوت ان منحصر است به :

1-درویش رازمند فرزند غلامرضا ش م 
6089709395 ت ت 1346/05/04)پدر 

متوفی(
2-  بلقیس خالصی شیبکوه فرزند یوسف 

ش م 6089701785 ت ت 1339/07/06)مادر 
متوفی(

م  ش  غلام  فرزند  نیاء  ذاکری  زینب    -3
 3410968581

ت ت 1382/09/01)همسر متوفی(

درخواست  مقدماتی  تشریفات  انجام  با  اینک 
مزبور یک نوبت آگهی میگردد تا چنانچه شخصی 
اعتراضی دارد و یا وصیت نامه ای از متوفی نزد 
او می باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف مدت یکماه 
به این دادگاه تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد 

شد
مسئول دفتر شعبه  شورا حل اختلاف شعبه 1 
شورای حل اختلاف شهرستان منوجان –عاطفه 
سالاری.م الف :11

آگهی افراز
افضلی  اینکه خانم سیما  به  نظر 
 663 مالک مشاعی پلاک  گروه 
در  واقع  اصلی   188 از  فرعی 
موجب  به  خمینی  امام  بلوار  جنوب  رودبار 
درخواست وارده به شماره 1401/11028/404-
1401/03/07 تقاضای افراز سهم خود را نموده 
و کتبا اعلام نموده دسترسی به سایر مالکین 
معرفی  از  و  ندارد  مارالذکر  پلاک  مشاعی 

بدینوسیله  لذا  باشد  می  عاجز  آنها  آدرس 
فرزند  بهادر  نجمه   .1  : مشاعی  مالکین  کلیه 
 57380 از  سهم   3380 موازی  که  ناز  فلک 
2.فلکناز  است  مالک  را  ششدانگ  سهم 
سهم   57380 از  سهم   50000 نسبت  به  بهادر 
فوت  نامبرده  و  باشد  مالک می  را  ششدانگ 
حین  وراث  ثبتی  سوابق  بررسی  با  و  نموده 
روز  در  فلذا  باشند  نمی  مشخص  وی  الفوت 
 8 ساعت  راس   1401/04/12 مورخ  یکشنبه 

صبح نماینده و نقشه بردار اداره ثبت به اتفاق 
عملیات  به  اقدام  و  حاضر  محل  در  متقاضی 
توانند  می  مشاعی  مالکین  نمایند.  می  افراز 
در روز مذکور در محل وقوع ملک حاضر شوند، 
مالکین  کلیه  به  ابلاغ  منزله  به  مذکور  آگهی 

مشاعی می باشد.
 محمد کردستانی 
رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان رودبار 
جنوب .م الف:115

آگهی فقدان سند مالکیت 
پلاک  ششدانگ  مالکیت  سند 
2097 فرعی از 18867 اصلی واقع 
در زرند بخش 13 کرمان با شماره 
و   139720319008003372 الکترونیکی  دفتر 
شماره چاپی 572749 سری ج 96 بنام سازمان 
و  صادر  تملیکی  اموال  فروش  و  آوری  جمع 
تسلیم گردیده، سپس برابر خلاصه سند انتقال 
قطعی شماره 22571 _ 1397/11/23 دفترخانه 
178 شهرکرمان به خانم کوکب مهدیزاده گیسکی 
منتقل شده است و آقای سیدحسین محمدی 

برابر وکالتنامه شماره 63211_1400/7/24 دفتر 
اسناد رسمی شماره 61 شهر زرند وکالتا از طرف 
مالک خانم کوکب مهدیزاده گیسکی؛ ضمن ارائه 
دو برگ استشهادیه تصدیق شده مدعی است که 
سند مالکیت فوق بعلت جابجایی مفقود گردیده 
لذا  نموده  المثنی  مالکیت  سند  درخواست  و 
باستناد تبصره یک ماده 120 اصلاحی آیین نامه 
مندرج  تاریخ  در  نوبت  یک  مراتب  ثبت  قانون 
در ذیل آگهی می شود تا چنانچه کسی مدعی 
انجام معامله نسبت به ملک فوق الذکر می باشد 
که در این اگهی ذکر نگردیده و یا مدعی وجود 

سند مالکیت نزد  خود می باشد ظرف مدت ده 
روز از تاریخ انتشار اگهی به اداره ثبت اسناد و 
املاک شهرستان زرند مراجعه و اعتراض خود را 
ضمن ارائه اصل سند مالکیت و یا سند معامله 
اتمام  از  تسلیم نماید در غیر این صورت پس 
مدت مذکور نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

اقدام خواهد شد. م الف 33
تاریخ انتشار: سه شنبه 1401/3/10
دهم خرداد ماه یکهزار و چهارصد و یک شمسی
حسین توحیدی نیا
رییس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان زرند
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سه شنبه 10 خرداد ماه 1401

یک کارشــناس مســائل مدیریتی فوتبال 
ایران با بیان این که ســکوت اســکوچیچ 
تفاقات تیم ملی اصلا خوب نیست،  مقابل ا
گفت: ما بــا این مدل اســکوچیچ آشــنا 
نیســتیم و باید بداند مدل کی روشــی در 
کشــور ما جواب می دهد مسعود رضاییان 
در گفت وگو با ایســنا در خصوص وضعیت 
تیم ملی و لغو دیدار تدارکاتــی با تیم ملی 
کانــادا، اظهار کــرد: همــه می دانیم هر 
چقــدر بازی هــای تدارکاتــی یــک تیم 
هدفمنــد، معتبر و با کیفیت باشــد، قطعا 
در نتیجه گیــری آن تیم کمــک می کند. 
به طــور مثال اگر مــا در یــک تورنمنت 
چهارجانبه با حضور تیم های قوی شرکت 
می کردیم مطمئنا این موضوع در میادین 
بین المللــی بــرای مــا می توانســت یک 
اندوخته و سرمایه ای برای بازی با تیم های 
انگلستان یا آمریکا باشد و از این تجربه نیز 
می توانستیم در چنین بازی هایی بهره مند 
شــویم. ضمن این که اعتماد بــه نفس را 
بالا می برد و به نوعی نقــاط ضعف و قوت 

تیم ملی را هم نشان می دهد.
می طلبید پیش از جام جهانی چند 

بازی بزرگ انجام دهیم
او ادامه داد: تا زمانی کــه تیم ملی مقابل 
تیم های ضعیف بازی می کند فشــاری به 
تیم وارد نمی شــود و در چنین بازی هایی 
ایــن تیم ملی اســت کــه می توانــد همه 
کار انجام دهــد اما نقاط ضعــف و قوتش 
مشخص نمی شود. ولی در بازی تدارکاتی 
با تیم های قوی مشــخص می شود آن چه 

فکر می کردیم، نیست.
 ضمن این که معتقدم در مقدماتی انتخابی 
جــام جهانی، تیــم ملی ایــران فقط یک 
حریف قدر در آســیا به اســم کره جنوبی 
داشــت که مقابل این تیم هم یک مساوی 
و یک شکســت داشتیم و متاســفانه حتی 
در همین رقابت هــای مقدماتی با تیم های 
بزرگ هم رودرو نشــدیم و می طلبید که 
پیش از حضور در جــام جهانی چند بازی 
بزرگ انجام دهیم. البتــه من کانادا را هم 
جزو تیم های بزرگ دنیا نمی دانم و درست 
اســت به لحاظ جغرافیایی همسایه آمریکا 
اســت اما نمی تواند دلیلی باشد که از یک 
مدل فوتبال با این کشــور برخوردار است. 
چون ایــن تیم ســبک ندارد کــه بگوییم 
یتالیا، آمریکای شرقی  سبک انگلیســی، ا
یا اســپانیا بازی می کند. این تیم صاحب 
ســبک نیســت و شــاید فقط می توانست 
حریف تقریباً هم شأن و هم اندازه تیم ملی 

آمریکا باشد.
از همان روز اول انتخاب کانادا 
برای بازی تدارکاتی اشتباه بود

مدیرعامل سابق باشــگاه فولاد خوزستان 
خاطرنشان کرد: شاید اساسا در همان روز 
اول هم انتخــاب تیم ملی کانادا برای بازی 
مقدماتی به طور مثال نسبت به تیم ترکیه 
اشتباه بود و می توانســتیم انتخاب بهتری 
داشته باشیم. همه الان بحث می کنیم که 
چرا بازی با تیم ملی کانادا نشــد و ســؤال 
من این است آیا ایران گزینه بهتری برای 
بازی تدارکاتی نداشت؟ به نظرم این بازی 
می توانست هیچ کمکی به تیم ملی نکند و 
به نظر من با لغو این دیدار چیزی از دست 
نداده ایم اما تنها یک بازی دوســتانه را از 
دست دادیم که می توانست حریف بهتری 
باشد. به نظر من یک بازی با مصر، سنگال 
و الجزایــر که تیم هــای خوبی هســتند 
می توانــد محک خوبی باشــد تــا ببینیم 

تیم ملی چه کاره است.
مگر می شود تیم ملی بودجه 

کمتری از فلان تیم باشگاهی 
داشته باشد؟

او با بیان این کــه تیم ملی ایــران فرصت 
طلایی برای آماده ســازی را از دست داده 
است، افزود: امیدوارم یک روزنه پیدا شود 
و بتوانیم از آن حداکثر اســتفاده را برای 
حضور در یک بازی تدارکاتی دیگر ببریم. 
امــا نمی پذیریم که بودجــه لازم را برای 
انجام یک بازی تدارکاتی خوب نداشــته 

باشیم.
 مگر می شــود تیم ملی بودجــه کمتری از 
فلان تیم باشــگاهی داشته باشــد و آیا با 
عقل جور درمی آید کــه تیم ملی نمی تواند 
به فلان کشــور برود اما یک تیم باشگاهی 
به راحتی به آن کشــور رفته و اردو برگزار 
می کند؟ ایــن تیم مطمئناً بــا درآمدهای 
دولت به چنین اردویی می رود و باید برای 
تیم ملی نیــز به اندازه یک تیم باشــگاهی 
ارزش قائل بود و یک نفر این هزینه ها را بر 
عهده بگیرد و تیم ملی بازی های تدارکاتی 

خوبی داشته باشد.
 رضاییان در پاسخ به این سؤال که برخی 
به دنبــال این هســتند که بداننــد مقصر 
شــرایط فعلی تیم ملی و لغو بازی با کانادا 
چه کسی است، گفت: به نظر من در چنین 
تفاقاتی نمی توان گفت مقصر چه کســی  ا
اســت و نباید هم دنبال مقصر باشــیم و 
باید به دنبــال راه حل باشــیم. چه فرقی 

می کند که بگوییم من یا دیگری مقصر این 
قضیه بوه ایم و پیدا کردن مقصر به فوتبال 
ایران چه کمکی می کند؟ ما همیشــه باید 
برنامه ای داشته باشــیم که در آن قدرت 
مانور باشد و برنامه ریزی یعنی یک تیم به 
اسم کانادا را برای بازی تدارکاتی انتخاب 
می کنیم اما در کنار آن یک پلن B داشته 

باشیم.
 زیرا همه می دانیم کــه دنیای فوتبال یک 
دنیای سرشــار از تغییر اســت و هر لحظه 
تفاقاتی بیفتد و برنامه بهم  ممکن اســت ا
بخــورد. پس اگر یــک پلن دیگر داشــته 
باشــیم، وقتی مثــل الان بازی بــا کانادا 
بهم می خورد خیلی ســریع می توانیم یک 
بازی تدارکاتی دیگر جایگزین آن کنیم و 

تیم ملی هم سردرگم نمی شد.
اسکوچیچ باید بداند مدل 

کی روشی در ایران جواب می دهد
او دربــاره گله منــدی برخی از ســکوت 
اسکوچیچ مقابل اتفاقات اخیر در تیم ملی، 
عنوان کرد: سکوت اصلًا خوب نیست زیرا 
وقتی که تیم ملی نتیجــه نگیرد، مقصران 
اصلی فدراســیون و اســکوچیچ شناخته 
می شــوند. یعنی کســی نمی گوید بازیکن 
یــا دولت کانــادا مقصــر هســتند. آقای 
اســکوچیچ اکنون در موقعیتی اســت که 
چه قبول داشته باشــد و چه قبول نداشته 
باشــد، در رأس کاری قرار گرفته که باید 

برای آن بجنگد. ما با این مدل اســکوچیچ 
آشنا نیستیم.

 البتــه او یک آدم حرفه ای و خوب اســت 
و کارش را بلد اســت اما بایــد بداند مدل 
کی روشی در کشور ما جواب می دهد و به 
نظر می آید باید بیشتر پای خواسته هایش 
می ایستاد و اعتراض می کرد. به طور مثال 
در همین فوتبال خودمان تیم هایی برنده 
هستند که کنار زمین بیشتر به داور فشار 

می آورند که نتیجه هم می گیرند.
ایران در جام جهانی دست به کار 

بزرگی خواهد زد
این مدیر ورزشــی درباره این که شــانس 
موفقیــت تیم ملی در جــام جهانی چقدر 
است؟ گفت: ســبک فوتبال ایرانی، سبکی 
از فوتبــال منفعلانــه نیســت و ســبکی 
توأم با احســاس، انگیزه و غیرت اســت و 
تیم ملی در بازی هایی مقابل انگلســتان و 
آمریکا مطمئن باشــید خیلــی متفاوت تر 
از دیدار مقابل اســکاتلند، ولز یا اوکراین 
بــازی خواهد کرد. به هر حــال بحث های 
انگیزشــی و خواســته بازیکنان ما بسیار 
مهم است و می تواند عامل مهمی در کسب 
پیروزی های تیم ملی باشــد و بــا توجه به 
غیرتی کــه در بازیکنان مــان وجود دارد، 
می دانــم حتی اگــر بــازی تدارکاتی هم 
نداشته باشیم آن ها در گروه شان دست به 

کار بزرگی خواهند زد.

مسعود رضاییان:

آیا مجمع فدراسیون، فوتبال اسکوچیچ باید بداند مدل کی روشی در ایران جواب می دهد
آشفته را سامان می دهد؟

مجمع عمومــی فدراســیون فوتبال بعد از گذشــت ۱۵ ماه 
برگزار می شــود. مجمعی کــه خالی از جنجال و حواشــی 
نخواهد بــود اما انتظار مــی رود که این مجمع بــا تصمیمی 
درســت و با تکیه بر عقلانیت به حواشی چندین ساله فوتبال 

ایران پایان دهد.
به گزارش ایسنا، مجمع فدراسیون فوتبال به عنوان بالاترین 
رکن فوتبال ایران، بعد از گذشــت ۱۵ ماه از انتخابات اسفند 
۱۳۹۹ که منجــر بــه روی کار آمدن شــهاب الدین عزیزی 
خادم به عنوان رئیس این فدراسیون شده بود، مجددا امروز 
سه شنبه ۱۰ خرداد تشکیل جلسه خواهد داد تا شاید حال و 

روز آشفته فوتبال ایران را سر و سامانی بدهد.
مجمع فدراســیون فوتبال بعد از تغییرات اساسنامه در سال 
۹۹، از ۷۵ نفــر به 8۹ نفــر افزایش یافته اما بــه علت وجود 
نداشــتن تیم ملی فوتبال ساحلی زنان، ســرمربی و کاپیتان 
این تیم هم در مجمع حضور ندارنــد و فقط 8۷ حق رای در 

مجمع وجود خواهد داشت.
این امکان وجود دارد که برخی از نفرات، به علت مدیرعاملی 
دو تیم در رشــته های و بخش های مختلــف )مانند مهرداد 
ســراجی که به عنوان مدیرعامل تیم فوتبال مردان سایپا در 
لیگ برتر و مدیرعامل تیم فوتسال زنان سایپا صاحب دو رای 
بود( بیش از یک رای داشته باشــند. مجمع عمومی در حالی 
برگزار می شود که عزیزی خادم، منتخب دوره گذشته ابتدا 
از سمت خود عزل و طی روزهای گذشته تاییدیه محرومیت 
از هر گونه فعالیت در فوتبــال و در ادامه ممنوعیت از حضور 
در مجمع این فدراســیون را دریافت کرده تــا به این ترتیب 
رســیدگی به وضعیت تعلیقی او به علــت برکناری موقت، از 
دستور جلســه هم خارج شــود.در حالی که از حدود سه ماه 
قبل به این ســمت اهالی فوتبال در انتظار بررســی برکناری 
عزیزی خــادم در مجمع بودند، دبیرکل و هیات رئیســه این 
فدراســیون گزارشــی از تخلفات عزیزی خادم را به کمیته 
اخلاق ارسال کردند که طی بررســی ها، برخی از تخلفات او 
محرز و در نهایت منجر به محرومیت ۲ ساله او از فعالیت های 
فوتبالی شــد.البته عزیزی خادم اعلام کــرد که هم چنان در 
مجمع شرکت خواهد کرد و هر کسی که مانع او شود، تخلف 
کرده است. رئیس محروم فدراســیون فوتبال در جواب نامه 
کامرانی فر نوشــت: جلوگیری از حضور اینجانب یا از دستور 
کار خارج کردن رســیدگی به عزل یا ابقاء اینجانب به تخلف 
صریح از قوانین و مقررات اساسنامه فدراسیون فوتبال ایران 

و سایر مقررات فیفا است.
باید دید امروز چه اتفاقاتی رقم می خورد و آیا عزیزی خادم 
قصدی برای ورود به سالن خواهد داشت یا خیر؟ در گذشته 
هم ســابقه داشــته که برخی از همراهان عزیزی خادم قصد 

درگیری در مجمع این فدراسیون را داشته اند.
اگر رســیدگی به برکناری عزیزی خادم از دستور جلسه هم 
خارج شود، باز هم مجمع می تواند جنجالی و حاشیه ای شود، 
چرا که چهار تن از اعضای هیئت رئیسه استیضاح می شوند و 

مجمع به ماندن یا رفتن این نفرات رای خواهد داد.
طبق خواسته برخی از اعضای مجمع، یکی از دستور کارهای 
این جلسه، رسیدگی به عزل مهرداد سراجی، احسان اصولی، 
طهمورث حیــدری و احمدرضا براتی اســت کــه از اعضای 
هیات رئیســه به شــمار می روند و به برکناری عزیزی خادم 

رای داده بودند.

سرمربی تیم ملی بسکتبال ایران گفت: برای انجام برنامه های 
بهتر تمرینی مشکل زمان داریم چون دیر شروع کردیم.

به گزارش ایسنا، سعید ارمغانی سرمربی تیم ملی بسکتبال 
ایران، درباره شروع دور جدید تمرینات و تجربه خود به عنوان 
سرمربی جدید تیم ملی توضیح داد: الان روز سوم تمرینات ما 
است و پنجمین تمرین خود را پیگیری می کنیم. بازیکنان با 
کمال قدرت و توانایی کار خود را انجام می دهند. بعد از پایان 
لیگ بچه ها با شرایط مسابقه فاصله داشتند، ولی رفته رفته 
بهتر می شوند و با تلاش زیاد تمرینات را انجام می دهند که 

مهم است.
او ادامه داد: بعد از دو هفته کــه اینجا تمرین داریم، تصمیم 
داریم به گرگان یا کیش برویم و یا اینکه با دعوت لبنان برای 
بازی دوستانه به آنجا سفر کنیم.  ممکن است که تیم لبنان 
هم به ایران بیاید، اما اگر تصمیم نهایی رفتن به کیش باشد 
یک یا دو مورد از کشورهای حاشیه خلیج فارس را به ایران 
دعوت می کنیم کــه بازی تدارکاتی انجــام دهیم. تیم های 
قطر، بحرین، لبنان و اردن را دعــوت کرده ایم که به کیش 
بیایند. برای هفته سوم تمرینات برنامه های ما این بازی های 
تدارکاتی است و حتما دو بازی تدارکاتی خواهیم داشت. اگر 
تیمی نباشــد خودمان دو تیم خواهیم بود تا مسابقه برگزار 

کنیم.
سرمربی تیم ملی بســکتبال ایران ادامه داد: ما تا بازی های 
انتخابی جام جهانی و کاپ آســیا کلا پنج هفته وقت داریم. 
احتمالا اواخر هفته چهارم تمرینات به صربستان برویم و با 
یک تیم خوب صرب اردو زده و آن جا دو بازی تدارکاتی داشته 
باشیم و از آنجا عازم قزاقستان شویم. ابتدا قصد بازی با تیم 
ملی صربستان را داشتیم اما مشــکل ما این است که از نظر 
وقت خیلی دیر کار را شروع کردیم و برای هماهنگ کردن این 
کارها زمان کمی داریم. تیم های دیگر برنامه خود را چیده اند 
اما یک تیم هست که تیم بزرگسالان آن ها در لیگ صربستان 

قوی است و این اردو برای ما کافی خواهد بود.
او درباره استفاده از جوانان در کنار بازیکنان باتجربه نیز گفت: 
هدف ما با همکاران این بود که در کنار باتحربه ها جوانان را 
به بدنه تیم تزریق کنیم تا برای میان مدت و دراز مدت رشد 
کرده و جانشین بزرگان شوند. حدادی بی نظیر است اما مادام 
العمر نمی تواند بازی کند و باید برای ایشان و سایر بزرگ ترها 
جانشین پیدا کنیم. چه بهتر که از روز اول این کار را شروع 
کنیم. جوانان هم خوب کار می کنند و فقط تجربه ندارند، باید 
صبر کرده و به آن ها زمان بدهیم تا در مســابقات تدارکاتی 
که خیلی در درجه اول مهم نیســتند کم کم به سطح بالاتر 

برسند.

ارمغانی: حدادی بی نظیر است اما 
مادام العمر نمی تواند بازی کند
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س: م
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خبرخبر

معــاون دیپلماســی اقتصــادی وزارت 
امور خارجه برخی اخبار منتشــر شــده 
که مدعی شــده اند دولت چین ، سرمایه 
گذاری شــرکت های چینی را در ایران 
ممنوع کرده است را تایید نکرد و گفت: 

ما چنین چیزی را رسمی نشنیده ایم.
به گــزارش ایســنا، مهــدی صفری در 
حاشیه همایش ایران و سازمان همکاری 
اقتصادی دریای ســیاه )BSEC( که 
صبح روز دوشنبه در تهران برگزار شده 
بود در پاسخ به سوال ایسنا مبنی بر این 
که بــه تازگی یکی از فعــالان اقتصادی 
ایــران در رشــته توییتی مدعی شــده 
است دولت چین به عنوان شرکای مهم 
اقتصادی ایران به تازگی بــه بازرگانان 
چینی دســتور داده که در ایران سرمایه 
گذاری نکنند و یا این  موضوع را کاهش 
دهنــد و از طــرف دیگر شــرکت های 
اقتصادی ایران در چیــن هم برای انجام 
تبادلات بانکی در چین با مشکلاتی روبرو 
شــده اند، گفت: هیات چینی به تازگی 
اینجا بود و با آنها صحبت کردیم و درباره 
قرارداد ۲۵ ساله نیز کار خود را روی روال 

انجام می دهیم.
او تصریح کرد: کار ســرمایه گذاری روال 
خاص خودش را دارد. دو بخش است یا 
فاینانس است یا سرمایه گذاری مستقیم. 
ما  در جلسات چنین محدودیت هایی را 
نشــنیدیم. فقط در برخی موارد بعضی 
کشورها می گویند برجام به نتیجه برسد، 
ســرمایه گذاری می کنیــم، اما بعضی 
کشورها کار خود را زودتر شرع کردند به 

خصوص در زمینه های نفت و گاز.
 صفری در پاســخ به این سوال که پس 
شما اعمال چنین محدودیتی را از سوی 
چین تایید نمی کنید ؟ گفت : ما چنین 

چیزی را رسمی نشنیده ایم.
او همچنین در پاسخ به سوال دیگری در 
خصوص مشــارکت تاجیکستان در بندر 
چابهار هم گفت: نه فقط تاجیکســتان، 
بلکه قرقیزســتان، قزاقستان، ازبکستان 
و ترکمنســتان همه برای مشــارکت در 
پروژه بندر چابهار ابــراز تمایل کردند و 
از مکان ها هم بازدید کردند. قرقیزستان 
و قزاقســتان مکان را دیده اند که بتوانند 
برای خودشــان ایســتگاه هایی درست 
کنند که بار آنها که به آنجا می آید از آن 

طریق این بار ترانزیت شود.
صفــری ادامــه داد: فقط تاجیکســتان 
نیســت، بلکه بقیه هم هستند و وزیر راه 
قرقیزســتان دو بار به چابهار سفر کرد. 
این کشــورها به چابهار رفتند و در حال 
صحبت با بنادر و کشــتیرانی هستند که 
مکان هایــی را در اختیار آنها بگذارند که 
بارهای آنها به صــورت ترانزیت و رفت و 

برگشت جا به جا شود.
این دیپلمات ارشــد ایرانی در پاسخ به 
سوالی درباره نهایی شــدن موافقتنامه 
کریدور دریای ســیاه - خلیج فارس هم 
اظهار داشت: کریدور جنوب خلیج فارس 
به شمال چند سالی است که هست و این 
کریدور به سمت روسیه، قفقاز و آسیای 
مرکزی می رفت. کریدوری هم داشتیم 
که از جنوب به ترکیــه و از آنجا به اروپا 
می رفت و الان این کریدور که ترکیه هم 
عضو آن است، کریدور دریای سیاه است 
که یا ما می رویم جمهوری آذربایجان یا 
ارمنستان، گرجستان و دریای سیاه که 
می توانیم  به کشورهای همسایه از جمله 
رومانی، بلغارستان برویم و این پتانسیل 
بیشتری برای ترانزیت در اختیار ما قرار 

می دهد.
صفری ادامه داد : اگر فــرض کنید یک 
ظرفیت ۵۰۰ میلیون تنی داشته باشیم 
می تواند در فاز اول بــه ۲۰ میلیون تن 
برســد. این به آن معنا نیست که ترکیه 
را کنار می گذاریــم، در حال حاضر و در 
بعضی مواقع کامیون های ما در ترکیه تا 

یک ماه آنجا می مانند.
معاون وزیر خارجه  خاطرنشــان کرد : 
مثلا در مورد آذربایجان و کاســپین، ما 
مسیرمان را از طریق آذربایجان می رویم 
و در حال احــداث پل دوم در آســتارا 
هستیم که کامیون هایمان به 8۰۰ عدد 
برســد، اما از طریق دریای خزر هم می 
توانیم روزانه با ۴۰۰ کامیون یا با کانتینر 
بار خود را جابه جا کنیم. این هم افزایی 
است و دلیل بر این نیست که اگر ما مسیر 
خزر را باز کردیم مسیر آذربایجان را هم 
ببندیم. اینکه وزیر خارجه کشورمان بیان 
کرد این اســت که عمان، قطر، امارات، 
چین و هند بارهایی کــه می خواهند از 
طریق ما به آسیای مرکزی، قفقاز و اروپا 

از این کریدور می تواند شکل بگیرد.

رئیس کل دیوان محاسبات کشور گفت: می 
توان با برنامه ریزی قوی تر و تمهیدات بهتر، 

کشور را بسیار ارزان تر از وضع کنونی اداره کرد.
به گزارش ایسنا، به نقل از دفتر روابط عمومی و 
امور بین الملل دیوان محاسبات کشور، نخستین 
مجمع معاونان مالی و اداری وزارتخانه ها و 
دستگاه های اجرایی به ریاست  مهرداد بذرپاش 
برگزار شد. در این نشست که با حضور بیش 
از ۶۰ نفر از معاونان مالی و اداری وزارتخانه ها 
و دستگاه های اجرایی برگزار شد، رئیس کل 
دیوان محاسبات با تسلیت از دست دادن جمعی 
از هموطنان در حادثه ساختمان متروپل آبادان 
گفت: حُسن برپایی چنین مجامع مشورتی آن 
است که افزون بر آشنایی و تعامل بیش از پیش 
دستگاه های اجرایی با وظایف ذاتی نهادهای 
نظارتی همچون دیوان محاسبات، شاهد تحقق 
سیاست پیشگیری از بروز تخلفات نیز خواهیم 
بود. مهرداد بذرپاش، دیوان محاسبات را یاری گر 
و کمک حال دستگاه ها در صحنه اجرایی 
دانست و خاطر نشان کرد: معاونین مالی و 
اداری را می توان اصلی ترین بخش ستادی در 
هر دستگاه دولتی قلمداد کرد و مسلم است که 
اگر »ستاد« هر ارگان، نتواند وظایف خود را به 
درستی انجام دهد، بخش »صف« نیز به طریق 
اولی از عملکرد قابل قبولی برخوردار نخواهد بود؛ 
لذا عملکرد کم خطا و بدون انحراف از قوانین در 
دستگاه های متبوع، نسبت مستقیمی با وظایف 
شما معاونان دارد. هشدار درباره فراوانی تخلفات 
در دستگاه های اجرایی از دیگر سخنان رئیس 
کل دیوان محاسبات بود و در این باره بیان 
داشت: متاسفانه بسیاری از احکام بودجه در 

دستگاه ها با فقدان عملکرد مواجه است و این 
نشان از عدم پایبندی به اجرای قانون دارد. البته 
با توجه به عزم جدی رئیس دولت محترم، امید 
آن می رود که به زودی شاهد پیاده سازی هرچه 
کم خطرتر بودجه سنواتی باشیم. بذرپاش افزود: 
فاصله گرفتن از روش های سنتی نظارت و برخط 
کردن سازوکارها، یکی از مهمترین کارویژه های 
دیوان محاسبات است که تحقق این امر، نه تنها 
سرعت رسیدگی ها را به میزان قابل توجهی 
افزایش خواهد داد بلکه تعارضات احتمالی میان 
دستگاه های نظارتی با ارگان های دولتی را به 
حداقلی ترین حالت ممکن می رساند. رئیس 
کل دیوان محاسبات لزوم اصلاح ساختار بودجه 
ریزی را یکی از ضروری ترین نیازهای کشور 
دانست و تصریح کرد: یکی از مهمترین انتظارات 
رهبر فرزانه انقلاب، اصلاح اساسی ساختار بودجه 
است که یکی از اصلی ترین محورهای اصلاح 
بودجه، بودجه ریزی عملیاتی است که متاسفانه 
بیش از ۲ دهه مغفول مانده است. بذرپاش با 
انتقاد از کُند شدن روند کوچک سازی دولت، 
گفت: بخش اعظمی از بودجه دستگاه ها صرفاً 
خرج حقوق و دستمزد کارکنان می شود که این 
خود نشان از فربه شدن بیش از پیش دولت ها 
دارد و منابع کشور، توانایی تداوم حرکت در این 
دور تسلسل را نخواهد داشت. رئیس کل دیوان 
محاسبات کشور  اظهار داشت: اگرچه هیچ فرد 
منصفی، مُنکر محدودیت های منابع در کشور 
نیست اما ناگفته پیداست که می توان با برنامه 
ریزی قوی تر و تمهیدات بهتر، کشور را بسیار 
ارزان تر از وضع کنونی اداره نمود. در بخشی از این 
نشست، علی کامیار دادستان دیوان محاسبات 

کشور نیز اظهار داشت: خوشبختانه یکی از 
اصلی ترین شعارهای دولت سیزدهم، موضوع 
فسادستیزی است که این خود موجبات هم 
افزایی هرچه بیشتر دستگاه های اجرایی با 
نهادهای نظارتی همچون دیوان محاسبات کشور 
را فراهم خواهد آورد. دادستان دیوان محاسبات 
در ادامه با اشاره به ضرورت تقویت کنترل های 
داخلی در دستگاه های دولتی، خاطر نشان کرد: 
تنظیم قراردادها، پیمان ها، مزایده ها و مناقصات 
در دستگاه ها، باید با حساسیت بیشتری دنبال 
شوند و کارکنان نیز باید در برابر درخواست های 
بعضاً غیرقانونی مدیران بالادستی خود مقاومت 
کنند تا بعدها دچار معضل نگردند. محمدعلی 
زهره ای معاون امور اجرایی و پشتیبانی دیوان 
محاسبات کشور نیز درباره نفس برپایی مجمع 
مشورتی معاونین اداری و مالی دستگاه ها گفت: 
هدف کلی از برگزاری این مجمع، کمک به 
بهبود سلامت، ارتقای شفافیت و انضباط مالی 
در سازمان های دولتی است که این مهم تنها با 
همفکری و همکاری شما معاونین گرانقدر میسر 
می شود. دبیر مجمع معاونان مالی و اداری کشور 
در خاتمه اظهار داشت: اقدامات مجمع در قالب 
چهار کارگروه »مدیریت مالی«، »مدیریت منابع 
انسانی«، »بررسی مقررات با رویکرد حمایت از 
تولید« و »بررسی فراوانی تخلفات و راهکارهای 

پیشگیرانه« پیگیری خواهد شد.
در این نشست، تعدادی از معاونان مالی و اداری 
وزارتخانه ها و دستگاه های اجرایی به بیان 
دیدگاه های خود پرداختند و در پایان مقرر شد 
کارگروه هایی، پیگیر موضوعات مطرح شده در 

این جلسه بشوند.

رئیس قوه قضاییه گفت: اگر شروع ساخت و ساز 
ساختمانی، بدون اخذ پروانه باشد؛ یا اینکه برخلاف 
مفاد پروانه، ساخت ساختمانی شروع شود؛ شهرداری 
با مأمورین خود می تواند رأساً از احداث ساختمان مزبور 

جلوگیری کند.
به گزارش ایسنا به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه، 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، امروز 
)دوشنبه ۹ خرداد( طی سخنانی در جلسه شورای 
عالی قوه قضاییه، ضمن تبریک ولادت باسعادت 
حضرت فاطمه معصومه)س( و روز دختر، به حادثه 
غمبار فروریختن ساختمان در آبادان اشاره کرد و 
جانباختن تعدادی از هم وطنان در این حادثه را به مردم 
خوزستان و بویژه مردم صبور آبادان و خانواده های 
معزا تسلیت گفت و اظهار کرد: امروز تنها خانواده های 
داغدار، عزادار نیستند بلکه همه مردم ایران از وقوع این 

حادثه غمناک هستند.
رئیس دستگاه قضا در ادامه با اشاره به هیئت اعزامی از 
طرف دادستانی کل کشور و همچنین هیئت اعزامی از 
جانب دولت و تکلیف کمیسیون عمران مجلس برای 
بررسی ابعاد حادثه آبادان، بیان داشت: هیئت های 
اعزامی از سوی قوای مختلف و برخی از نهادهای 
مردمی، باید ضمن تشریک مساعی و تبادل اطلاعات، 
حادثه آبادان را هر چه سریعتر بصورت همه جانبه، 
جامع ، هماهنگ و آسیب شناسانه بررسی کنند تا از 
جهات مختلف، یک گزارش کامل و جامع ارائه شود و 

تصمیمات مقتضی اتخاذ گردد .
رئیس قوه قضاییه در ادامه با تبیین و تشریح سه 
مرحله ای که در بررسی حوادثی نظیر حادثه آبادان، 
باید مدنظر قرار گیرند و هیات های اعزامی در همین 
موارد مشغول بررسی دقیق هستند، گفت: در این 

قبیل ساختمان ها، بصورت مشخص، قراردادی بین 
شهرداری و شخص حقیقی منعقد می شود؛ باید 
بررسی شود که این قرارداد از جهات مختلف درست 
بوده یا نه؟ آیا این ساختمان برای شروع به ساخت، 
جواز داشته یا خیر؟ آیا جواز صادر شده بر اساس 
استانداردها و ضوابط بوده؟ دستگاه های مربوطه و 
افراد خاصی که در این قبیل مسائل باید تصمیم گیری 
و اظهارنظر می کردند، آیا کار خود را درست انجام 
داده اند؟ دستگاه هایی نظیر شهرداری، کمیسیون 
ماده ۱۰۰، نظام مهندسی، وزارت راه و شهرسازی، 
قوه قضاییه و سایر دستگاه های مسئول، آیا وظایف و 

مسئولیت های خود را به درستی انجام داده اند؟
رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: طی روزهای اخیر 
پاسخ بسیاری از سوالات بالا و همچنین مسائل دیگر 
تا حدودی روشن شده است اما جهت بررسی دقیقتر 
نیاز هست که مسائل به صورت تخصصی و همه جانبه 

بررسی جامع شود. 
رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشاره به وظایف 
ومسئولیت هایی که شهرداری ها در قبال ساختمان ها 
و بناها و مستحدثات دارند، تصریح کرد: اگر شروع 
ساخت و ساز ساختمانی، بدون اخذ پروانه باشد؛ یا 
اینکه برخلاف مفاد پروانه، ساخت ساختمانی شروع 
شود؛ شهرداری با مأمورین خود می تواند رأساً از 
احداث ساختمان مزبور جلوگیری کند. همچنین 
اگر ساختمانی بصورت خلاف ساخته شده باشد، 
شهرداری می تواند موضوع را به کمیسیون ماده 
۱۰۰ اعلام کند و کمیسیون مزبور چنانچه حکم به 
قلع و قمع داد و این رأی قطعی شد، باز در اینجا خود 
شهرداری و کمیسیون ماده ۱۰۰ می توانند صاحب 
ملک را ملزم به انجام اصلاحات لازم یا تخریب بنا کنند؛ 
درصورت استنکاف مالک از اجرای حکم نیز، شهرداری 

می تواند برای تخریب، اقدام کند.

رئیس قوه قضاییه:

شهرداری می تواند رأساً از ساخت و ساز 
بدون پروانه جلوگیری کند

بذرپاش: با برنامه ریزی می توان کشور
 را بسیار ارزان تر از وضع کنونی اداره کرد

سخنگو و رئیس شورای اطلاع رسانی دولت گفت: با توجه به اینکه 
شعار امسال نیز مرتبط با حمایت از تولید و اشتغال و فعالیت های 
دانش بنیان و اولویت بخشی به شرکت های دانش بنیان است، 

دولت نیز این موضوع را در اولویت قرار داده است.
به گزارش ایسنا، دکتر علی بهادری جهرمی صبح دیروز در بازدید 
از نمایشگاه رویداد ملی »عصر امید« دانشگاه آزاد اسلامی، با 
حضور در غرفه های مختلف نمایشگاه، از نزدیک با محققان و 
دانشجویان گفت وگو کرد و در جریان فعالیت های پژوهشی آنها 

قرار گرفت.
دکتر بهادری جهرمی در حاشیه این بازدید، با بیان اینکه یکی از 
پایه های اساسی رشد اقتصادی هر کشوری، افزایش بهره وری 
است، گفت: یکی از بهترین حوزه هایی که به افزایش بهره وری 
کمک می کند، دانش بنیان کردن حوزه های مختلف است. با 
شناسایی معضلات و مشکلات حوزه های مختلف بهداشت، 
معدن، صنعت، کشاورزی و... از سوی شرکت های دانش بنیان 
و با دانش بنیان کردن آنها، می توان مشکلات را کاهش داد و 
کارآیی، بهره وری و سود این حوزه ها را افزایش داد و به اقتصاد 

کلان کشور کمک کرد.
او ادامه داد: طبیعتاً با توجه به اینکه شعار امسال نیز مرتبط 
با حمایت از تولید و اشتغال و فعالیت های دانش بنیان و 
اولویت بخشی به شرکت های دانش بنیان است، دولت نیز این 
موضوع را در اولویت قرار داده است. تا امروز بیش از ۶ جلسه 
به ریاست معاون اول رئیس جمهور فقط به طور خاص در حوزه 
دانش بنیان تشکیل شده است. دانشگاه آزاد اسلامی نیز به عنوان 
یکی از مجموعه های پیشرو در حوزه حمایت از مجموعه های 

دانش بنیان، نقش کلیدی در این حوزه دارد. 
دکتر بهادری جهرمی با بیان اینکه در مجموعه دولت، چهار 
آیین نامه مختلف در حوزه حمایت از اقدامات دانش بنیان و 
شرکت های دانش بنیان در حوزه های بهداشت، زیرساخت، 
کشاورزی و حوزه های اقتصادی در دستور کار است. یکی از 
آنها که در حوزه کشاورزی بود، به تصویب نهایی رسید. موضوع 
بهداشت نیز در صحن عمومی دولت است و دو موضوع دیگر هم 
در کمیسیون دولت است که ان شاءالله به زودی تصویب نهایی 
می شود. سخنگوی دولت خاطرنشان کرد: دانشگاه آزاد اسلامی 
اقدامات و تلاش های بسیاری در حوزه دانش بنیان داشته است 
که امروز هم می توان نتیجه و آثار این تلاش ها را در این نمایشگاه 
مشاهده کرد. به گزارش روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی، 
رویداد ملی »عصر امید« که روز گذشته با حضور دکتر قالیباف 
و دکتر طهرانچی در محل مصلای امام خمینی )ره( افتتاح شد، 
با حضور شرکت ها و استارت آپ ها، ایده پردازان و زیرساخت  
آزمایشگاهی و پژوهشی تا روز چهارشنبه یازدهم خرداد ماه ادامه 

خواهد داشت و بازدید برای عموم علاقه مندان آزاد است.

شرکت های دانش بنیان
 در اولویت دولت

واکنش معاون وزیر 
خارجه به ادعای "قطع 

سرمایه گذاری شرکت های 
چینی در ایران"

بیـش از هفتـاد روز اسـت کـه هیـچ خبـری از معـاون 
سیاسـی وزیر کشـور نیسـت و او در هیچ جلسـه ای که 
رسـانه ها هـم حضـور داشـته باشـند، شـرکت نکـرده 
است تا شـایعه اسـتعفایش قوت بگیرد. برخی رسانه ها 
حتـی جایگزیـن خرمشـاد را هـم معرفـی کرده انـد. به 
گزارش ایسـنا،  خبر انتصاب محمدباقر خرمشـاد عضو 
هیـات علمـی رشـته علـوم سیاسـی دانشـگاه علامـه 
طباطبایـی بـه معاونـت سیاسـی وزارت کشـور در روز 
۱۴ شـهریور رسـانه ای شـد. خرمشـاد به عنـوان چهره 
ای دانشـگاهی و اصولگرای معتدل شـناخته شـده بود. 
احمد وحیـدی وزیر کشـور در حکم انتصاب خرمشـاد 
به او چندین ماموریت داده بود. رصد و بررسـی مسـتمر 
مسـائل و رویدادهای سیاسـی کشـور، برقـراری تعامل 
موثـر و کارآمد بـا احزاب و تشـکل ها و تـلاش در جهت 
حمایت و تقویت آنهـا، اجرای مطلوب و شایسـته قانون 
احزاب و تشـکل ها، سـعی در جهت هم افزایی و تقویت 
همبسـتگی و انسـجام میان همه اقوام، اقلیت ها و آحاد 
مـردم عزیـز و شـریف، فراهـم سـازی زمینه و شـرایط 
برگـزاری قانونمنـد و هرچـه باشـکوه تـر انتخابـات بـا 
رویکرد مشـارکت حداکثری مردم و توجه ویـژه به امور 
مربوط به تقسـیمات کشـوری برابر قوانیـن موضوعه از 
جمله وظایـف و ماموریـت هایی اسـت که وزیر کشـور 
به خرمشـاد محول کرد. خرمشـاد هم در جلسه معارفه 
خود گفتـه بود کـه »مسـیر کار در حـوزه سیاسـی را با 
رویکـرد ارتقای وفـاق و کارآمـدی، مشـارکت در عرصه 

سیاسـی کشـور دنبـال می کنیم.«
در آغاز دولـت سـیزدهم، مهمترین ماموریـت معاونت 
سیاسـی وزارت کشـور یعنی روند تغییـرات فرمانداران 
و اسـتانداران سراسـر کشـور هم آغاز شـد. بـا انتصابات 

اسـتانداران این انتقاد به وزارت کشـور وارد شـد که چرا 
افراد با سـابقه نظامی به اسـتانداری منصوب شـده اند؟ 
خرمشـاد در پاسـخ به این انتقـاد اظهـار کـرد: »بعلاوه 
تعداد کمی -کمتر از انگشتان یک دست-از استانداران، 
نظامی باشـند. به رغـم این کـه تقریباً در همه  فهرسـت 
ارسـالی از سـوی گروه های مرجع سیاسـی حداقل یک 
نظامی،بـرای احـراز این پسـت معرفی شـده بود. شـاید 
به ایـن دلیل کـه وزیر محترم کشـور خـود زمانـی وزیر 

دفـاع بوده اسـت .«
خرمشـاد در تشـریح معیارهای انتخـاب اسـتانداران و 
فرمانداران گفتـه بود: » مبنای انتخـاب مدیران از جمله 
اسـتانداران و فرمانداران؛ کارآمدی اقتصادی و عقلانیت 
انقلابی اسـت. همچنیـن وزارت کشـور بایـد مجموعه 
ویژگی هایـی چـون سـلامت اقتصـادی، عقلانیـت 
انقلابی،کارآمـدی، قانـون مـداری، پیگیری پیشـرفت 
اقتصادی، تقویـت مشـارکت همه جانبه و فعال سـازی 
ظرفیت های بومی، مـردم داری، ایجاد وفاق، پرتحرکی و 
جوانی و پیشینه روشـن مدیریتی به  ویژه درعرصه های 

اقتصـادی و نیز سیاسـی- اجتماعـی را احـراز کند.«
روز ۲۳ اسـفند آخریـن خبر از خرمشـاد توسـط پایگاه 
اطـلاع رسـانی وزارت کشـور در اختیـار رسـانه ها قـرار 
گرفت کـه او از انتصـاب 8۰ درصد فرمانـداران خبر داده 
بـود و از آن پـس دیگر هیـچ خبـری از معاون سیاسـی 
وجـود نداشـت و او در هیـچ جلسـه ای که رسـانه ها هم 
حضور داشته باشـند، دیده نشـد. همین غیبت موجب 
شد برخی رسـانه ها از اسـتعفای خرمشـاد خبر بدهند. 
خبرگزاری تسـنیم، بیستم فروردین امسـال نوشت که 
»محمدباقر خرمشاد معاون سیاسـی وزارت کشور طی 
روزهـای گذشـته در محـل کار خـود در ایـن وزارتخانه 

حاضـر نشـده و شـنیده ها حاکـی از اسـتعفای او از این 
سـمت است.«

البته این خبر با واکنشی از سوی وزارت کشور  
مواجه نشد.

در این بین از اسـتاندار تهـران به عنوان معاون سیاسـی 
جدید وزارت کشـور نام برده شـد. اسـتاندار تهران البته 
این شـایعه را نه رد کرد و نه تایید. منصوری در پاسـخ به 
پرسشـی که از سـوی خبرنگار خبرگزاری فارس درباره 
انتصابش به عنوان معاونت سیاسـی وزارت کشور اظهار 
داشت: »درسـتی این شایعه را از شایعه سـازان بپرسید. 
مـا سـرباز هسـتیم و هـر کجـا کـه بزرگترهـا تصمیم 
بگیرنـد، خدمـت خواهیـم کـرد.« خبرگزاری منتشـر 
کننده ایـن خبـر در ادامه نوشـته اسـت که »اسـتاندار 
تهـران از تایید یـا تکذیب کردن این شـایعه خـودداری 

کرد.« از سـویی گفتـه های تایید نشـده ای وجـود دارد 
که فشـار بـه معـاون سیاسـی از خـارج از وزارت کشـور 
به خاطر نحوه انتصـاب اسـتانداران و فرمانـداران وجود 
داشته و این فشـارها بیشتر به خاطر سـهم خواهی بوده 
اسـت که البته نمی توان صحـت این گفته هـا را تایید یا 
رد کرد. برای پاسـخ به این پرسـش ها و ابهامـات درباره 
صحت این اسـتعفا و موضـع وزیر کشـور نسـبت به آن 
بایـد منتظـر پاسـخ وزارت کشـور مانـد که البتـه فعلا  
مسـئولان ایـن وزارتخانـه ترجیـح داده اند که سـکوت 
کنند. پیگیـری اولیـه خبرنگار ایسـنا برای دسترسـی 
به اطلاعـات تکمیلی این گـزارش از مسـئولان مربوطه 
به نتیجه نرسـید ولی بـر اسـاس اخبار غیر رسـمی این 
روزهـا معاونـان  وزیر کشـور مشـغول بررسـی موضوع 

ریزش سـاختمان متروپل در خوزسـتان هستند.
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رئیــس مجلس شــورای اســلامی گفت: لازم اســت 
همه دانشگاه ها و به خصوص دانشــگاه آزاد اسلامی و 
نهادهای علمی خودشــان را برای ایده پردازی و تولید 
ادبیات عالمانه آماده کننــد. ما در مجلس قانون جهش 

دانش بنیان و قانون کسب و کار را ابلاغ کرده ایم.
به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف در افتتاحیه رویداد 
ملی عصر امید دانشگاه آزاد اسلامی، اظهار کرد: خداوند 
را شــاکرم که در یک رویداد مهم و سرنوشت ساز برای 
کشورمان حضور پیدا می کنم. در حال حاضر کشور به 

چنین اقدام هایی نیاز دارد.
او با اشاره به حادثه آبادان و ضمن تسلیت به بازماندگان 
این حادثه ادامــه داد: نظام جمهوری اســلامی ایران 
براساس آرمان های الهی و مکتب قرآن و اهل بیت )ع( 
شکل گرفته است. مشغله نظام اســلامی، احیای دین 
و مســیر دینی در زندگی مردم اســت، در مسیری که 
خداوند از همه بندگان نیز اینگونه می خواهد و خداوند 
وعده داده که هر کســی که در این مسیر حرکت کند، 

پیروز خواهد شد.

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه هر کس برای 
منفعت مردم تلاش کند، برای همیشه ماندگار خواهد 
شــد، افزود: هر کجای این نظام که باشیم همه مکلف 

هستیم در مسیر دین و نصرت الهی گام برداریم.
قالیباف با اشاره به ۴۰ سالگی دانشــگاه آزاد اسلامی، 
گفت: ما در چهلمین سال شکل گیری این مولود مبارک 
انقلاب اسلامی هستیم. رویداد ملی عصر امید در چهله 
دوم انقلاب اســت و دانشــگاه آزاد نقطه عطفی در گام 
اول داشت؛ چرا که در آن زمان هنگامی که صدها هزار 

جوان پشت درها منتظر صندلی خالی دانشگاه ها بودند، 
توانســت ۶ میلیون جوان را به این مســیر سوق دهد و 

شرایط تحصیل آنها را فراهم کند.
او خاطرنشــان کــرد: آرزو داریــم در گام دوم انقلاب 
اســلامی، این نهاد علمــی و مردمی بتواند بر اســاس 
سیاســت نامه ای که مقام معظم رهبری مسیر را برای 
یک چهله دیگر برای گام دوم انقلاب اسلامی مشخص 

کردند، از کشور یکبار اساسی بردارد.
رئیس مجلس شورای اســلامی تصریح کرد: لازم است 

همه دانشگاه ها و به خصوص دانشــگاه آزاد اسلامی و 
نهادهای علمی خودشــان را برای ایده پردازی و تولید 
ادبیات عالمانه آماده کنند. دانشــگاه عامل بسیج همه 
ظرفیت ها برای این کار است، لذا بار اصلی تحقق بیانیه 
رهبر معظم انقلاب اســلامی به محیط های دانشگاهی 

برمی گردد.
او در این خصوص ادامــه داد: برای تحقــق این بیانیه 
نیازمند یک روحیه جهادی در دانشگاه ها هستیم. وقتی 
حرف از جهاد می شــود؛ یعنی خودمــان را مقابل یک 
دشمن می بینیم. این نوع کار کردن، تلاش و عمل برای 
همه مردم انگیزه ایجاد می کند و بــا این روحیه عزت 

کشور محقق شده و نیازهای کشور برطرف می شود.
قالیباف افزود: برای کارآمــدی دین در جامعه باید بعد 
مادی و معنوی مردم را تامین کنیم و این وظیفه ماست. 
باید دو باور و اساس داشته باشیم. اول اینکه خدا را باور 

داشته باشیم و مردم را اساس کار خود قرار دهیم.

رئیس مجلس در افتتاحیه رویداد ملی عصر امید دانشگاه آزاد تاکید کرد

دانشگاه آزاد در گام دوم انقلاب از کشور یکبار اساسی بردارد

رئیس ستاد سی و سومین سالگرد ارتحال امام گفت: 
برخی نقش مردم در حکومتداری را در حوزه های علمیه 
و دانشگاه ها و محافل روشنفکری و سیاسی یا از روی 
مصلحت اندیشی می پذیرن یا نقش پادو و تشریفاتی 
برای آنان قائلند و یا معتقد به داشتن حق انتخاب مردم 

نیستند.
به گزارش ایسنا، محمدعلی انصاری در آستانه سی و 
سومین سالگرد رحلت بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران 
در نشست خبری با رسانه ها، گفت: حادثه غمبار و تاسف 
بار آبادان و شهادت و زخمی شدن جمع زیادی از مردم 

عزیز کشورمان را به همه مردم ایران تسلیت می گویم.
دبیر ســتاد مرکزی بزرگداشــت امام خمینی)س( با 
اشاره به شــخصیت مردم دار امام خمینی به تبیین 
شخصیت ایشان پرداخت و تصریح کرد: تا قبل از قرن 
بیستم رهبری وجود نداشت که به مردم احترام بگذارد، 
اما امام)ره( از نوادر تاریخ بشــریت در این زمینه است. 
امام)ره(، مردم را راس همه امور می دانستند و این تفکر 
را با در »راس امور دانستن مجلس« نشان دادند. ایشان 
همچنین میزان را رای ملت می دانستند حتی در دیدار 
اعضای خبرگان و اعضای شورای نگهبان بر این موضوع 

به صراحت سخن گفتند.
او با اشاره این به ســخن تاریخی امام)ره( تاکید کرد: 
امام)ره( در سخنانی بسیار مهم بیان کردند »اگر مردم 
چیزی را حتی برخلاف مصالح شان تشخیص دادند و 
خواستند، کسی نباید خلاف آن عمل کند.« امام )ره(
به تعیین سرنوشــت مردم به دست خودشان اعتقاد و 
باور عملی داشتند که این اعتقاد و باور منبعث از اسلام 
ناب است. امام در اداره امور کشور حرف مردم را »سخن 

آخر« می دانستند.
دبیر ستاد مرکزی بزرگداشت امام خمینی)س( یادآور 

شد: رهبر انقلاب در پیام سال گذشته خود به مناسبت 
رحلت امام امت، بر سه ویژگی ایشان یعنی خداباوری، 
مردم باوری و خودباوری تاکید کردند و این همان اصولی 

است که از رهبر جامعه اسلامی انتظار می رود.
او ادامه داد: حســاب دشــمنان کینه تــوز انقلاب از 
میلیون ها نفر از مردم ایران با گرایش های فکری، قومی 
و ایدئولوژی جداســت. مردم عزیز زیر چتر فرماندهی 
امام و رهبری هستند، اما متاسفانه باید بگویم از ابتدای 
انقلاب تا امروز عده ای را حزب اللهی دانســتند و بقیه 

مردم، معلوم نیست عضو کدام حزب هستند.

محمدعلی انصاری مطرح کرد

امام )ره( در اداره امور کشور حرف مردم را »سخن آخر« می دانستند
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تصادف جان یک گونه جانوری نادر را گرفت

ین  د ا ثر برخورد خودرو با یک گربه جنگلی در شهر شهدا بر ا
گونه نادر جانوری تلف شد.

این گربه در مقایسه با گربه وحشی جثه ای بزرگ تر، پا های بلند، 
نتهای گوش ها مو های  دم کوتاه، گوش های نسبتا بزرگ ودر ا

سیاه و بلندی مشاهده می شود.
این سومین بار در سال های اخیر است که این گونه نادر حین 
عبور از خیابان های شهداد در برخورد با خودرو های عبوری زیر 

گرفته می شود.
د  ، رئیس شورای اسلامی شهر شهدا ده ا هیمی ز برا حجت ا
ضمن ابراز تاسف از این حادثه خواستار راه اندازی واحد پایگاه 

حفاظت محیط زیست در بخش شهداد شد.

 سرقت، خشونت و تصادفات ۳
اتهام اول استان کرمان است

گفت:شورای  کرمان  استان  دادگستری  معاون 
پیشگیری از وقوع جرم استان کرمان فعال بوده و 
سرقت،خشونت و تصادفات سه اتهام اول استان کرمان 
است. سید مهدی قویدل با بیان اینکه سال ۹8 سند 
تحول قوه قضائیه تدوین و به دادگستری ها ابلاغ شد 
اظهار داشت:در این سند راهبردهای عملیاتی، موانع و 
چالش های پیش رو دیده شده است. او با اشاره به اینکه 
پیش بینی نقد صاحب نظران در سند تحول قوه قضائیه 
دیده شده که از ظرفیت های علمی و اندیشه این افراد 
نخبه استفاده شود گفت: استفاده از ظرفیت نخبگان و 
فرهیختگان مورد تاکید دستگاه قضایی کشور است. 
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری 

استان کرمان با بیان اینکه نقد یعنی یک داوری سازنده 
داشته باشیم و با تخریب کاملًا متفاوت است افزود:نقد 
باید اهداف خیرخواهانه و با ارائه راهکار و پیشنهاد برای 
اصلاح همراه باشد. او با اشاره به اینکه جشنواره نقد برتر 
در حال برگزاری است و این جشنواره برای نخستین بار 
برگزار می شود بیان کرد:مخاطبان جشنواره نقد برتر 
در قالب چهار محور مشخص شده اند. قویدل با بیان 
اینک این جشنواره در ۱۰ محور اصلی و ۵۵ محور فرعی 
برگزار می شود افزود: مهلت ارسال اثر تا پایان روز ۱۵ 
خردادماه است که باید آثار خود را در سامانه بارگذاری 
کنند. او با اشاره به اینکه باید از ظرفیت دانشگاه ها 
و نهادهای مردمی و اصحاب رسانه استفاده کنیم و 
برگزاری جشنواره نقد برتر یک فرصت است گفت:اتهام 
اول استان کرمان سرقت است و قرارگاه پیشگیری از 

سرقت در استان کرمان تشکیل شده است.

عکس نوشت

ره کل  دا ا صنایع دستی  معاون 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
و  »صنعتگران  گفت:  کرمان  استان 
تولید کنندگان صنایع دستی این استان با 
تکمیل اظهارنامه مالیاتی تا پایان خردادماه 
۱۴۰۱، از معافیت مالیاتی بهره مند شوند.«

کاظم حسین زاده اظهار کرد:»صنعتگران 
و تولیدکنندگان صنایع دستی که دارای 
صنایع دستی  معاونت  ز  ا فعالیت  مجوز 
استان کرمان هستند باید تا پایان خرداد 
۱۴۰۱ برای بهره مندی از معافیت مالیاتی 
ماده ۱۴۲ قانون مالیات های مستقیم، 
نسبت به تکمیل فرم اظهارنامه مالیاتی در 
سامانه سازمان امورمالیاتی کشور به آدرس 

tax.gov.ir اقدام کنند.«
ره کل  دا ا صنایع دستی  معاون 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان کرمان افزود: »این عزیزان برای 
باطل کردن تمبر مالیاتی و همچنین ارائه 
کد رهگیری به سازمان امور مالیاتی منطقه 

مربوطه نیز مراجعه کنند.«
او خاطرنشان کرد:»حدود ۷۰هزار هنرمند 
در ۷۰۰ کارگاه صنایع دستی این استان 
نفرادی مشغول به  به صورت گروهی و ا

فعالیت هستند.«

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان کرمان 
برنامه های مراسم سالگرد رحلت امام خمینی )ره( در 
سراسر استان کرمان را اعلام کرد. انجم شعاع با اشاره به 
اینکه ستاد بزرگداشت سی و سومین سالگرد ارتحال 
ملکوتی حضرت امام خمینی )ره( در استان کرمان تشکیل 
شده است گفت: مراسم سالگرد رحلت امام خمینی )ره( 
در سراسر استان کرمان برگزار می شود. انجم شعاع با بیان 
اینکه این مراسم در مرکز استان کرمان در روز ۱۴ خرداد 
ساعت ۱۰ صبح با سخنرانی حجت الاسلام آقاتهرانی 
رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی و در 

حسینیه ثارالله برگزار می شود گفت: در تعداد زیادی از 
مساجد و فرهنگسرا های استان نیز شاهد مراسم ارتحال 
امام )ره( خواهیم بود. او می گوید: نهمین سوگواره ملی 
تعزیه ده زیار هر ساله به مناسبت ارتحال ملکوتی حضرت 
امام خمینی )ره( برگزار می شود واین مراسم امسال با 
حضور بیش از ۱۰۰ ذاکر تعزیه خوان از سراسر کشور در 
مسجد حضرت جوادالائمه )ع( روستای ده زیار در حال 
برگزاری است. برگزاری مسابقات مرتبط و اعزام دوچرخه 
سواران از مرقد شهید سلیمانی تا مرقد حضرت امام که 

از سوم خرداد آغاز شده از دیگر برنامه های این روز است.

گلیـم  ز  ا م  لهـا ا بـا  نـگاری  ر ا دیو پـروژه 
چهل ماشـوله شهرسـتان بافـت بـر دیوارهـای 

جـرا شـد. یـن شـهر ا ا
در ایـن پـروژه از ایده هـای هنرمنـدان اسـتانی 
نی در حـوزه هنرهـای تجسـمی،  و شهرسـتا
یـع دسـتی  و حـوزه صنا هنرهـای شـهری 
رنـگاری بـه  یـن دیوا اسـتفاده شـده اسـت. ا
همـت و تـلاش فـراوان سـبحان نقـوی مدیـر 
سـازمان زیباسـازی شـهرداری بافـت اجرایـی 
شـده اسـت. او بـا اجرایـی کـردن ایـن طـرح، 
درواقـع در جهت ثبـت جهانـی این گلیـم، قدم 
برداشـته اسـت.بنا به گفته سـبحان نقـوی؛ بعد 
از اجـرای ایـن پـروژه نقوش فاخـر گلیـم چهل 

ماشـوله بافـت مـورد توجـه هنرمنـدان متعـدد 
ر گرفتـه و طـرح نقـوش توسـط  سـتان قـرا ا
ی پروژه هـای  جـرا ن مختلـف در ا هنرمنـدا

متعـدد پیشـنهاد شـده اسـت.
برپایـه ایـن گـزارش؛ گلیـم چهـل ماشـوله بـا 
پیگیری هـای اداره میـراث فرهنگی شهرسـتان 
بافت ثبت ملی شـده اسـت. بـه امیـد روزی که 

شـاهد ثبـت جهانی آن باشـیم.
ز  ا یـز  ر سـینه  یـا  ماشـوله  چهـل  گلیـم 
فتـه هـای شهرسـتان  ترین دسـت با مشـهور
بافـت کرمـان اسـت کـه قدمـت آن بـه دوران 
صفویـه و ورود ایـل افشـار بـه ایـن منطقـه باز 

مـی گـردد.

معاون برنامه ریزی و مدیریت منابع وزارت راه و شهرسازی در حاشیه بازدید از پروژه های 
در حال تکمیل حوزه راه و شهرسازی در سخنانی اظهار داشت: سفر به جنوب کرمان  در 
راستای تاکید زیاد رئیس جمهور بر رسیدگی به مناطق کم برخوردار انجام گرفته است 
تا ضمن بازدید از پروژه ها گزارش دقیقی از وضعیت منطقه در این حوزه برای تدوین 

مصوبات برنامه سفر ریاست جمهوری به جنوب کرمان ارایه شود.
محمود غفاری که سفر رییس جمهور به این منطقه را قریب الوقوع خواند از اینکه 
در سفر رئیس جمهور شاهد مصوبات خوبی برای منطقه جنوب کرمان باشیم  ابراز 

امیدواری کرد. 
معاون برنامه ریزی و مدیریت منابع وزارت راه و شهرسازی گفت:خوشبختانه طی سال 

های گذشته برنامه ریزی فشرده برای پیشبرد طرح ها انجام شده ولی کافی نیست. 
او افزود:پل های سمت جیرفت به قلعه گنج مشکلات زیادی را ایجاد کرده که از مطالبات 
نمایندگان مجلس در این منطقه هم است و در این سفر تصمیمات خوبی در این زمینه 

گرفته شد.
معاون برنامه ریزی و مدیریت منابع وزارت راه و شهرسازی همچنین به طرح راه آهن 

جیرفت اشاره کرد و گفت: مطالعات این طرح در حال نهایی شدن است.
غفاری با بیان اینکه هزینه های اجرای راه آهن بسیار سنگینی بوده است، هزینه اجرای 
هر متر راه آهن در شرایط معمولی را بیش از سه برابر هر کیلومتر آزادراه برشمرد. غفاری 
منابع تامین طرح راه آهن را منابع عمومی و سرمایه گذاری بخش خصوصی عنوان 
کرد و گفت: با توجه به منابع محدود اعتباری باید از منابع عمومی یا سرمایه گذاری 

استفاده کنیم
او ادامه داد: اگر سرمایه گذار وجود نداشته باشد از منابع عمومی باید برای اجرای این 

طرح استفاده شود.
معاون برنامه ریزی و مدیریت منابع وزارت راه و شهرسازی اظهار داشت: در مجموع  
مطالعات طرح راه آهن جیرفت باید دقیق انجام شود تا در کارگروه مربوطه وزارت راه و 

شهرسازی بررسی و دستورات لازم انجام شود.
او ادامه داد: امیدواریم در کارگروه مربوطه بتوانیم تلفیقی از منابع عمومی و مشارکت 

سرمایه گذاری را برای این طرح فراهم کنیم.

اژدهای فراموش شده ایلخانی
»سـنگ  معنـای  بـه  کسـن«  »داش 
تراشـیده« یـا »بریده سـنگ« نـام معدنی 
اسـت در نزدیکی روسـتای ویـر در حدود 
۱۰ کیلومتری شـمال شـرقی سـلطانیه در 
اسـتان زنجان. سـاخت این معبـد در دورۀ 
ایلخانی و پس از مرگ »ارغون« شـاه مغول، 
به همـت »الجای خاتون«، خواهر »سـلطان 
محمـد خدابنـده« آغاز شـد امـا هیچ گاه 
تکمیل نشـد. بی توجهـی متولیان بـه این 
محوطۀ تاریخی تا آنجاسـت که هیچ تابلوی 
معرفی از معبد داش کسـن در گنبد جهانی 
سـلطانیه - کـه نزدیک ترین اثـر تاریخی 
به ایـن محوطه اسـت - وجود نـدارد و فقط 
اطلاعـات اندکـی در ورودی خـود معبد به 

مخاطب ارائـه می شود./ایسـنا

رنا
: ای

بع
من

معافیت مالیاتی 
صنعتگران صنایع دستی 
استان کرمان با تکمیل 

اظهارنامه مالیاتی

اعلام برنامه های سالگرد رحلت امام خمینی )ره( در کرمان

توسط شهرداری بافت اجرا شد
اجرای پروژه دیوارنگاری با الهام از گلیم چهل ماشوله 

شهرستان بافت

معاون برنامه ریزی و مدیریت منابع وزارت راه و شهرسازی:
مطالعات طرح راه و آهن جیرفت جهت مطرح 

شدن در کارگروه وزارت راه و شهرسازی در حال 
انجام است

خبر

همزمان با اجرای مجلس تعزیه شهادت حر )ره( و 
با استقرار پایگاه انتقال خون ۱۳ هزار و ۵۰۰ سی 

سی خون به بیماران نیازمند کرمانی اهدا شد.
ره ملی  یی نهمین سوگوا نکوتی دبیر اجرا ثارالله ا
تعزیه ده زیار اظهار داشت: پنجمین شب از نهمین 
سوگواره ملی تعزیه ده زیار با استقرار پایگاه سیار 
ستان کرمان در مسجد  نتقال خون ا ا زمان  سا

مقدس حضرت جوادالائمه )ع( همراه بود.
او با بیان اینکه ارادتمندان به آستان مقدس اهل 
بیت)ع( ۱۳هزار و ۵۰۰ سی سی خون خود را به 
هدا کردند گفت: شب پنجم  زمند ا ن نیا ا ر بیما
سوگواره صحنه های نابی از حس انسان دوستی 
شرکت کنندگان در سوگواره از پیر و جوان برای 

کمک به بیماران نیازمند به خون همراه داشت.
ری  ینکه در حاشیه برگزا ا ه به  ر شا با ا نکوتی  ا
مه های  نا ر بر یا ره ملی تعزیه ده ز ا نهمین سوگو
ا است  جر فرهنگی و مذهبی متعددی در حال ا
افزود:در هر شب سوگواره ۱۴هزار صلوات برای 
لشهدای جبهه مقاومت شهید  شادی روح سیدا
م  لامقا ا و شهید   ۱۳ و  نی  سلیما قاسم  سپهبد 
در  کنندگان  شرکت  توسط  ر  یا ز ده  روستای 

سوگواره ختم می شود.
ره ملی تعزیه ده زیار  یی نهمین سوگوا دبیر اجرا
خاطرنشان کرد: تجلیل از تعدادی از مادران شهدا 
ز پیشکسوتان تعزیه استان  ز تعدادی ا و تجلیل ا
و روستای ده زیار از دیگر برنامه های فرهنگی و 

مذهبی این سوگواره در دوره نهم بود.
ره ملی تعزیه  ا فتتاحیه نهمین سوگو : ا فزود و ا ا
م  لامقا ره ۱۳ شهید وا ا دو ری یا ر با برگزا یا ده ز
روستای ده زیار با حضور خانواده معظم شهیدان و 
رگاه منطقه  میر غلامعلیان فرمانده قرا نی ا سخنرا

ای ارتش جنوبشرق کشور همراه بود.
انکوتی برپایی دوخت خیمه و برپایی خیمه عزای 
حضرت اباعبدالله الحسین)ع( در نهمین سوگواره 
قدامی بسیار معنوی عنوان کرد و  ا ا ملی تعزیه ر
ما به همت مردم و  شتیم ا گفت: قبلا خیمه ندا
عاشقان امام حسین )ع( در مدت حدود یک هفته 
خیمه عزا به متراژ ۱۲ در ۱۲ متر دوخته و در محل 

برگزاری سوگواره نصب شد.

۱3هزار و ۵۰۰ سی سی خون در سوگواره ملی تعزیه ده زیار اهدا شد

عنوان: بازمانده روز
نویسنده: کازوئو ایشی گورو

ترجمه: نجف دریابندری
انتشارات: کارنامه

نویسندهٔ  گورو  ایشی  کازوئو  از  کتاب  سومین  روز  بازمانده 
جایزه  شد  موفق   ۱۹8۹ سال  در  که  است  انگلیسی-ژاپنی 

بوکر را از آن نویسنده اش کند.
در پشت  و همانطور که  توجه  قابل  رمان  روز یک  بازمانده 
جلد آمده است، چند لایه است.  در اینجا استیونز داستان 
و  متمرکز  کاملا  آرام،  شخصیتی  می کند.استیونز  روایت  را 
یک  داستان  روز  بازمانده  است.  وظایفش  مورد  در  وسواس 
مخفیانه  یا  کند  صعود  دارد  قصد  که  نیست  خدمت  پیش 
ارباب را نادیده بگیرد و یا حتی خود را با اربابش مقایسه کند

فراخوان چهارمین رقابت هنری 
FLOWER 2۰22 منتشر شد.

مهلت: ۲۵ خرداد ۱۴۰۱
توسط   FLOWER هنری  رقابت  از  دوره  چهارمین   *
 Art Show International Gallery گالری 
برگزار می شود. انواع آثار هنری مرتبط با تم گل، پذیرفته 

می شود.
* چه کسانی می توانند شرکت کنند؟

* شرکت در این رقابت برای تمامی هنرمندان سراسر دنیا 
آزاد است.

* موضوع رقابت امسال:
* »گل«

* لینک ها و دانلود ها:
FLOWER وبسایت چهارمین رقابت هنری

کتاب

فراخوان 

ز اجرای طرح شبکه همیاران  ره کل راهداری جنوب کرمان ا دا معاون ا
مردمی دولت در بخش راهداری همزمان با دهه کرامت خبرداد. 

مجتبی رئیسی معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
جنوب استان کرمان با اشاره به تبعات مثبت این طرح  گفت:این اقدام به 
ئه خدمات راهداری و اولویت  را منظور ارتقای کیفیت و افزایش سرعت ا
دهی به نیازهای ضروری تامین ایمنی راه ها و با هدف افزایش رضایتمندی 
کاربران جاده ای و تحقق سیاست حکمرانی و نظارت مردمی در پیشبرد 

اهداف دولت سیزدهم به مرحله اجرا در می آید.
ده های  نندگان حرفه ای که در جا ا یژه ر فزود: همه هموطنان به و و ا ا
ران مردمی دولت در حوزه  برون شهری تردد می کنند، به عنوان همیا
نند از طریق سامانه جامع ۱۴۱ نسبت به گزارش  راهداری کشور می توا
موارد نیازمند اقدام سریع در جاده ها شامل مشکلات اولویت دار مرتبط با 
ایمنی و رویه راه ها با محوریت اقدامات سریع موثر و زودبازده اقدام کنند.
معاون راهداری جنوب کرمان بیان کرد: در فاز اول اجرای طرح شامل لکه 
گیری و اصلاح چاله های مخاطره آمیز در جاده ها، پاکسازی و شستشوی 
نه  ز سطح و شا ئد ا ا یمنی موجود، پاکسازی اجسام ز بلوهای ا علائم و تا
یمنی موجود،  ، علائم و تجهیزات ا بلوها ز تا ، رفع نقص و عیب ا جاده ها
فی، رفع نقص حفاظ های  قد علائم کا تکمیل علائم در پیچ های تند فا
ایمنی آسیب دیده و مخاطره آمیز، آشکارسازی موقعیت های غیر منتظره 
د  نسدا لقوه منجر به حادثه یا ا و مخاطره آمیز و ایمن سازی مخاطرات با

جاده ها است.
رئیسی با ابراز امیدواری گفت: علی رغم حضور مستمر گشتهای راهداری 

در محورهای ارتباطی شاهد مشارکت  مردم و رانندگان باشیم.


